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Mamo, ojciec  
jest pedofilem
– córka oskarża ojca. str. 27

Małe dzieci kontra 
seniorzy – spór
o budynek w Al. Sienkiewicza. str. 10

tam giną ludzie.
kolejny Białorusin
rozmawia z nami. str. 15

Koronawirus | Gwałtowny wzrost liczby zakażeń w powiecie łowickim

Wirus atakuje, 
będziemy w żółtej strefie
Stwierdzenie zawarte w tytule jest niemal pewne. 
Minister zdrowia zawsze w czwartek ogłasza 
aktualną listę powiatów objętych żółtą  
i czerwoną strefą zaostrzonych rygorów 
sanitarnych. Gdy ogłosi – przeczytacie o tym  
na naszym portalu Łowiczanin.info.  
Ale decyzja zdaje się być przesądzona.

Dyrektor łowickiego Sanepi-
du Sławomir Mucha zapytany 
przez nas o to, czy powiat łowicki 
może się znaleźć w żółtej strefie, 
odpowiedział, że nie decyduje  
o tym miejscowy inspektorat, tyl-
ko ministerstwo, jednak nie da się 
tego wykluczyć. Decyzja zapada  
w oparciu o analizę dynamiki 
wzrostów zakażeń w ciągu ostat-
nich 14 dni. Jeśli nowych zacho-
rowań było powyżej 12 na 10 tys. 

mieszkańców, wtedy powiat za-
liczany jest do czerwonej strefy,  
a jeśli między 6 a 12 na 10 tys.,  
to do żółtej strefy.

Przedwczoraj, we wtorek  
18 sierpnia było w powiecie ło-
wickim stwierdzonych 86 przy-
padków zachorowań na CO-
VID19. Dwa tygodnie wcześniej, 
4 sierpnia, zachorowań było tylko 
17. Przyrost wynosi więc 69 osób 
chorych. 

W powiecie łowickim zamiesz-
kuje (stan na koniec 2019 roku) 
78099 osób, co oznacza, że na 
każde 10000 mieszkańców przy-
było w ciągu tych 14 dni blisko  
9 chorych.  str. 5

Taka kolejka samochodów czekała we wtorek do punktu poboru próbek na obecność koronawirusa  
przy ul. Blich. W środę była jeszcze dłuższa, sięgała aż na ul. Seminaryjną.
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RzuT oKIEm | PASIAkI NA muRAlu 

Co łączy łowickie pasiaki i motyw zetknięcia się czubków palców 
wskazujących Boga i Adama z fresku michała Anioła w Kaplicy 
Sykstyńskiej? Oba te motywy zostały wykorzystane w muralu,  
który powstającym właśnie na dziedzińcu ŁOk. mural inspirowany 
łowickimi pasiakami, choć przedstawionymi w nowoczesnej formie, 
tworzy pochodzący z Łowicza, a obecnie związany z Trójmiastem 
marcin „Tyber” Tybuś. znany jest m.in. z innych swoich prac  
na dziedzińcu ŁOk, w parku Błonie czy na biurowcu Syntexu. aa 

Fundusz Dróg Samorządowych | Szansa na więcej inwestycji 

Skok z listy rezerwowej  
– skorzystają Łowicz, Bolimów, 
Łyszkowice i Kiernozia
Oszczędności w samorządach  
oraz w postępowaniach przetargowych sprawiły, 
że wnioski znajdujące się na liście rezerwowej 
Funduszu Dróg Samorządowych województwa 
łódzkiego ponownie są w grze. Choć nie ma 
jeszcze podpisanych umów, to w gminach 
urzędnicy już wiedzą, że mogą mieć szanse  
na dofinansowanie.

Duże szanse na dofinansowa-
nie ma wniosek ratusza na mo-
dernizację ulicy Młodzieżowej, 
przecinającej os. Bratkowice, któ-
rej szacowana wartość to 1,2 mln 
zł. Drugą inwestycją, możliwą do 
dofinansowania w ramach FDS, 
jest utwardzenie ul. Dziewiarskiej 
wraz z budową chodnika wzdłuż 
ul. Kaliskiej. Szacowana jej war-

tość to 600 tys. zł. Ten wniosek 
jednak znajduje się dalej w rankin-
gu listy rezerwowej. Oba miejskie 
wnioski mają szansę na dofinan-
sowanie w wysokości 50%. 

Szansę na dofinansowanie ma 
także wniosek gminy Bolimów 
na dofinansowanie modernizacji 
drogi łączącej Jasionną z Sierz-
chowem, która miałaby koszto-

wać 887 tys. zł. Wójt Stanisław 
Linart powiedział nam, że gmina 
jest finansowo przygotowana na 
realizację zadania, bardziej oba-
wia się jednak komplikacji zwią-
zanych kolizją z pracami przy 
modernizacji szlaku kolejowego, 
z którym łączy się ta droga. Tu 
też dofinansowanie mogłoby wy-
nieść 50%. 

Szansę na podpisanie umowy 
mają jeszcze dwie inne gminy – 
Łyszkowice – modernizacja dro-
gi w Czatolinie za niespełna 200 
tys. zł (wsparcie mogłoby wynieść 
60%) oraz Kiernozia – na moder-
nizację drogi Chruśle – Brodne 
Towarzystwo o wartości szacowa-
nej na 450 tys. zł (dofinansowa-
nie mogłoby zamknąć się w 70% 
wartości).  tb

Łowicz 
Pożegnaliśmy 
druha 
Władysława Galę
Rodzina, bliscy, znajomi, 
przedstawiciele władz 
samorządowych oraz 
strażacy z różnych 
jednostek, nadto myśliwi  
i pszczelarze pożegnali  
17 sierpnia druha 
Władysława Galę. 

Wielce zasłużony dla ziemi ło-
wickiej (i pozostałej części dawne-
go województwa skierniewickie-
go) działacz odszedł 12 sierpnia w 
wieku 94 lat.

Ostatnie pożegnanie miało 
miejsce w kościele pw. Chrystusa 
Dobrego Pasterza, czyli w parafii 
zmarłego, który mieszkał na osie-
dlu Kostka. Msze koncelebrowa-
li: wikariusz tej parafii ks. Tomasz 
Muszyński (główny celebrans), 
kapelan powiatowy strażaków  
w Łowiczu ks. Józef Paciorek 
oraz diecezjalny duszpasterz stra-
żaków ks. Jerzy Modelewski. Przy 
wyprowadzeniu z kościoła trum-
ny, poczty sztandarowe utworzy-
ły szpaler od wejścia do kościoła  
po bramę główną.

W mowie pożegnalnej najważ-
niejsze z wielu zasług i sprawo-
wanych przez Władysława Galę 
funkcji przypomniał Paweł Bej-
da – poseł na Sejm oraz członek 
zarządu głównego Związku OSP 
RP. – Jego śmierć jest dla nas 
wielkim bólem i zaskoczyła nas 
wszystkich – mówił.  str. 4
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Łowicz
Policyjna akcja 
„Prędkość” 

Sześć utraconych praw jazdy 
W niedzielę 16 sierpnia po-

licjanci z łowickiej „drogówki” 
uczestniczyli w wojewódzkich 
działaniach „Prędkość”. Nie-
chlubny rekordzista miał na licz-
niku 110 km/h. Prawem jazdy nie 
cieszył się długo, bo ma dopiero 
19 lat. 

Około godziny 7.45 na ul. Po-
znańskiej w Łowiczu, kierujący 
Skodą 35-latek z powiatu nowo-
dworskiego w obszarze zabudo-
wanym poruszał się z prędkością 
101 km/h. O godz. 8.00 w tym 
samym miejscu policjanci za-
trzymali 53-latka z powiatu choj-
nickiego, kierującego Volkswage-
nem, który jechał 102 km/h. Przed 
godziną 16.00 w ręce policjantów 
wpadł natomiast 19-letni łowicza-
nin, który Fiatem osiągnął pręd-
kość 110 km/h. 

Z kolei po godz. 10.30 na dro-
dze krajowej nr 14 w Krępie, 
38-latek z Łowicza kierował Mer-
cedesem mając 104 km/h na licz-
niku. Już około godz. 17.30, w tym 
samym miejscu zatrzymany został 
53-latek z powiatu łowickiego, 
który poruszał się Volvo z pręd-
kością 103 km/h. Pół godziny póź-
niej inna kierująca Volvo,40-latka 
z powiatu zgierskiego, osiągnęła 
w obszarze zabudowanym pręd-
kość 102 km/h.  aa

Łowicz | Ruszyły prace na os. Bratkowice

W miejscu kotłowni
Dariusz Karski zbuduje blok
„Apartamenty przy Bursztynowej”  
– taka nazwę będzie nosił wielorodzinny budynek 
mieszkalny na osiedlu Bratkowice, który powstanie 
w miejscu starej, nieużywanej od lat kotłowni,  
w sąsiedztwie bloku nr 44 należącego  
do Łowickiej Spółdzielni Mieszkaniowej.

Inwestor, Dariusz Karski, po-
wiedział nam, że zainteresowa-
nie mieszkaniami w nowym blo-
ku jest bardzo duże. Chociaż nie 
ma jeszcze pozwolenia na budo-
wę, to już na paterze zarezerwo-
wano wszystkie lokale. – Przyj-
mujemy telefonicznie rezerwacje 
mieszkań, ale jeszcze bez żad-
nych przedpłat i umów. Wolnych 
zostało zaledwie kilka. Oczywi-
ście to się może zmienić, część 
osób może się wycofać, ale są-
dzę, że to zainteresowanie może 
się utrzymać. Część osób, któ-
re się z nami kontaktują, chce w 
budynku zamieszkać, inne kup-
no mieszkania traktują jako in-
westycję i zdradzają, że chcą 
je wynająć – mówi deweloper.  
W rozmowie z nami nie ukry-
wa zadowolenia z zainteresowa-
nia. Jak dodał, przy projektowa-
niu przewidziano np. możliwość 
łączenia mniejszych mieszkań 
w większe, wówczas powsta-
ną apartamenty o powierzch-
ni dochodzącej nawet do 90 m² 

– Chcieliśmy być elastyczni  
i otwarci na potrzeby klientów – 
tłumaczy ten ruch.

Nieruchomość, na której sta-
nie blok, o pow. ponad 2 tys. m², 
Dariusz Karski kupił ją jesienią 
2019 r. od ratusza w drodze licy-
tacji za 655 tys. zł. Przez ostatnie 
dwa tygodnie rozebrana została 
znajdująca się na niej kotłownia. 
– Do końca miesiąca skompletu-
jemy dokumentację i wystąpimy 
o pozwolenie na budowę, a gdy je 
otrzymamy, ruszamy z pracami – 
zapowiada Karski dodając, że już 
umawia brygady, które zajmą się 
poszczególnymi pracami.

Budynek będzie składał z sze-
ściu kondygnacji, łącznie z pod-
ziemnym garażem (wjazd od ul. 
Tuszewskiej), gdzie będzie mo-
gło zaparkować 16 samochodów 
(około 20 kolejnych miejsc posto-
jowych powstanie na utwardzo-
nym terenie przy bloku). Na pięciu 
kondygnacjach ma się znaleźć 45 
mieszkań o mniejszej powierzchni 
– od 30 do niespełna 50 m², lub 20 

mieszkań o większych metrażach 
sięgających nawet 90 m². Każde  
z mieszkań będzie miało dostęp do 
przestronnego balkonu i loggi. W 
mieszkaniach zastosowano, rzad-
ko spotykaną w Łowiczu wyso-
kość mieszkań 2,8 m, oprócz tego 
wyjątkowo duże okna, zapewnia-
jące dobre naświetlenie. Budy-
nek będzie posiadał jedną klatkę 
schodową i windę. Nieruchomość 
pozostanie ogrodzona, miesz-
kańcy będą się na nią dostawać 
przez bramę sterowaną pilotem.

Dariusz Karski mówi, że jeśli 
na przełomie września i paździer-
nika ruszy budowa, to potrwa ona, 
przy założeniu, że zima będzie 
łagodna, 12 miesięcy. Wliczając 

w to odbiory jest przekonany, że 
już w grudniu 2021 roku byłoby 
możliwe przekazanie mieszkań 
właścicielom. Nowe mieszka-
nia u Karskiego mają kosztować 
w przedziale od 5.350 zł za 1 m² 
wzwyż, w zależności od piętra, 
choć zastrzega, że jest to cena, któ-
ra może się ostatecznie zmienić. 
Dodatkowo miejsce w podziem-
nym garażu będzie kosztować 
około 40 tys. zł, zaś miejsce po-
stojowe na zewnątrz ok. 15 tys. zł.

Przypomnijmy, ze Dariusz Kar-
ski występował już w roli dewe-
lopera kilkakrotnie, m.in. budu-
jąc dwa bloki i zagospodarowując 
teren przy ul. Grunwaldzkiej oraz 
budując market Intermarche.  tb

NASI DzIENNIKARzE Do WASzEJ DYSPozYCJI 
oD 8.30 Do 15.30
Telefon redakcyjny 535 455 336  
e-mail: agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
agnieszka antosiewiCz

Aktualności

Tak prezentować się ma bryła nowego bloku widziana od strony  
ul. Bursztynowej – wizualizacja.
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Bobrowniki | kłopoty z dostępem do wody

Jedna awaria goniła drugą
Gmina Nieborów miała 
poważny problem,  
w poniedziałek  
17 sierpnia na ujęciu wody 
w Bobrownikach spaleniu 
uległa jedna z dwóch 
pomp. Ale to był dopiero 
początek problemów.

Mieszkańcy wsi: Arkadia, 
Bobrowniki, Bełchów (Wieś), 
Dzierzgów, Dzierzgówek (Fili-
pówka), Chyleniec i Michałówek 
odczuli to gdyż pojawiły się chwi-
lowe przerwy w dostawie wody, 
spadło też ciśnienie w sieci.

Do awarii doszło w czasie, gdy 
konserwator odpowiedzialny za 
utrzymanie pracy ujęć wody był 
na urlopie. Gdy około godz. 12. 
stanęła pracująca pompa, dość 
szybko uruchomiono drugą, awa-
ryjną, ta jednak po krótkim czasie 
się wyłączyła, z powodu znaczne-
go obniżenia się poziomu wody w 
studni. Dopiero po pewnym czasie 
okazało się, że pompa pracowała, 
przekraczając limit godzinowy 
podawania wody do sieci. Skory-

gowano to, pompę uruchomiono 
ponownie, ale rozbiór wody w sie-
ci był tak znaczny, że powinna się 
załączyć jej dystrybucja ze zbior-
ników wyrównawczych znajdu-
jących się na ujęciu, które mają 
łączną pojemność 200 m³. Tak się 
jednak nie stało, wykrycie przy-
czyny i uruchomienie zbiorników 
zajęło też trochę czasu.

W poniedziałek miano przystą-
pić do wymiany spalonej pompy, 
na nową, jedną z trzech regenero-
wanych, które gmina ma rezerwie.

Pompa znajduje się na głębo-
kości około 100 metrów, na dnie 
studni, potrzebny był więc dźwig. 
Niestety, ten, który został ścią-
gnięty na miejsce, uległ awarii. 
Prace przełożono wiec na ponie-
działek, 18 sierpnia. Tego dnia 
przebiegły one sprawnie i zakoń-
czyły się około południa.

– Pompa jest już zainstalowa-
na w studni i podłączona, mamy 
obecnie na ujęciu w Bobrowni-
kach dwie w pełni sprawne stud-
nie. Pompa, która uległa spaleniu, 
została przez nas wysłana do rege-
neracji – powiedział nam wójt Ja-
rosław Papuga.  tb

RzuT oKIEm | TRAGeDIA NA AuTOSTRADzIe 

Do tragicznego wypadku, którego 
przebieg i okoliczności wyjaśnia 
policja pod nadzorem prokuratora, 
doszło na autostradzie A2 w okolicach 
miejscowości Piaski, 13 sierpnia, około 
godz. 15.00. Na pasie w kierunku Warszawy 
zderzyły się ze sobą samochody ciężarowe 
Volvo i Scania oraz osobowy fiat Tipo. 
W wyniku zdarzenia śmierć na miejscu 
poniósł kierujący ciężarówką Volvo 36-letni 
mieszkaniec województwa podlaskiego. aa 

złaków Kościelny | Pijany na drodze 

Mając blisko 4 promile 
prowadził ciągnik 
W środę 12 sierpnia 
policjanci zatrzymali 
28-latka, który wsiadł  
za kierownicę Ursusa, 
mając prawie 4 promile 
alkoholu w organizmie.

Około godziny 16.30 dyżurny 
policji przyjął zgłoszenie, z któ-
rego wynikało, że przez Złaków 
Kościelnym jedzie ciągnik rolni-
czy Ursus, którego kierowca może 
być nietrzeźwy.

Na miejsce pojechał patrol, któ-
ry kontrolując mężczyznę, od razu 
wyczuł od niego silną woń alko-
holu. Badanie na trzeźwość wy-
kazało w jego organizmie 3,8 pro-
mila. 

Ponadto wyszło na jaw, że 
28-latek z powiatu łowickiego 
ma czynny zakaz prowadzenia 
wszelkich pojazdów mechanicz-
nych, wydany przez Sąd Rejono-
wy w Łowiczu. Grozi mu teraz 
do 5 lat pozbawienia wolności. 
 opr. aa 
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RzuT oKIEm | RADOść POmAGANIA

zbigniew Skroński, główny organizator niedzielnej akcji pomocy  
dla zuzi Dróżdż, zorganizowanej na rynku w Bolimowie – i sama 
młoda beneficjentka akcji. Tej radości nikt nie potrafiłby i nie chciałby 
ukrywać. Więcej o zuzi i o tym, jak organizowano akcję – za tydzień w NŁ.
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Jak obchodziliśmy 
100-lecie
Bitwy Warszawskiej. str. 13Aktualności

ReklAmA

ReklAmA

Łowicz | Nie wszystkim się to podobało

Dlaczego nie było flag  
na blokach?

Mieszkaniec Łowicza, pre-
zes Polskiego Stowarzyszenia 
„Rodak”, były radny Dariusz 
Mroczek, zwrócił nam uwagę  
15 sierpnia, że na blokach Łowic-
kiej Spółdzielni Mieszkaniowej, 
nie wywieszono flag narodowych. 

Jego zdaniem 100 rocznica Bi-
twy Warszawskiej była tak pod-
niosłym świętem, że powinna być 
uhonorowana jak największą ilo-
ścią flag, jest to bowiem święto 
państwowe, upamiętniające zwy-
cięską bitwę Wojska Polskiego, 
której przebieg zdefiniował kształt 
Europy do czasu wybuchu II woj-
ny światowej. Oprócz tego jest 
święto Wojska Polskiego.

Wywieszenie flag na blokach 
jest proste: niemal przy każdej 
klatce schodowej znajduje się 
uchwyt na drzewce. Miasto na 
głównych ulicach było dość moc-
no ozdobione biało-czerwonymi 
flagami, Ratusz zadbał o to, aby 
wisiały one zamocowane do słu-
pów oświetlenia ulicznego. Na 
blokach flag nie było.

Zapytany przez nas o przyczy-
nę tego prezes ŁSM Mariusz Sie-
wiera (pełni funkcje od dwóch 

miesięcy), najpierw powiedział, 
że nie wie, ale wyjaśni sprawę  
w poniedziałek. Tego dnia za-
dzwonił do nas i przekazał, że 
spółdzielnia każdego roku wy-
wiesza flagi w Narodowe Świę-
to Odzyskania Niepodległości  
11 listopada czy święto Konstytucji  
3 Maja. Jak wytłumaczył, nie 
zmieniono tego w związku z 100 
rocznicą Bitwy nad Bzurą z po-
wodu kosztów. – Musielibyśmy 
zaangażować do tego pracowni-
ków gospodarczych, koszty obcią-
żyłyby spółdzielnię, a staramy się 
ograniczać wydatki – powiedział. 
Jest to dla niego wystarczający po-
wód, aby w najbliższym czasie nie 
dokonywać w tej sprawie zmian. 
Zapewnił jednak, że flagi będą 
wywieszane 11 listopada i 3 Maja.

Flagi wywiesił natomiast Za-
kład Gospodarki Mieszkaniowej, 
zarówno na swoich blokach jak 
i wspólnot, w których jest udzia-
łowcem, ale tylko od strony ulic. 
Niewiele flag wywiesili sami 
mieszkańcy bloków. Można jed-
nak sądzić, że gdyby były one 
przy klatkach schodowych, wte-
dy i ludzie reagowaliby inaczej. tb

Łowicz | Przejście przez ratusz

Zamknięte czy otwarte?
W ostatnich tygodniach, udo-

stępniane wcześniej po południu 
i w dni wolne od pracy przejście 
przez bramy ratuszowe pomiędzy 
parkingiem przy ul. Starorzecze 
a parkingiem na Starym Rynku, 
było zamknięte. Dla osób, któ-
re zdążyły się przyzwyczaić do 
otwartych bram okazało się to za-
skoczeniem i utrudnieniem. 

Przypomnijmy, że bramy zosta-
ły otwarte wraz z wprowadzeniem 
na terenie centrum Łowicza płat-
nego parkowania. Rozwiązanie to 

miało umożliwić mieszkańcom  
i przyjezdnym większy dostęp do 
miejsc bezpłatnych miejsc parko-
wania w ścisłym centrum. 

Z pytaniem o to, dlaczego bra-
my są zamknięte i czy mogą być 
ponownie otwarte zwróciliśmy się 
do burmistrza Łowicza Krzysz-
tofa Kalińskiego. Powiedział, 
że zamknięcie wyniknęło raczej  
z niedopatrzenia, zadeklarował, 
że będą one ponownie otwarte, do 
godzin wieczornych oraz w week-
endy i święta.  tb

ulica Piłsudskiego 15 sierpnia została ozdobiona biało-czerwonymi 
flagami, na blokach ŁSm ich zabrakło.
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Łowicz | Ostatnie pożegnanie

Pożegnaliśmy druha 
Władysława Galę 

dokończenie ze str. 1

Poseł przypomniał też, że wiel-
ką pasją zmarłego było rolnictwo, 
podejmował on wiele działań na 
rzecz jego rozwoju i moderniza-
cji, w tym także rozwoju szkolnic-
twa rolniczego. Władysław Gala 
był też zapalonym pszczelarzem  
i myśliwym.

Do straży pożarnej wstąpił już 
w 1952 roku, pełnił w niej różne 
funkcje, włącznie z członkostwem 
w zarządzie głównym Związku 

OSP RP. Otrzymał wiele odzna-
czeń i medali, wśród których za 
najważniejsze można uznać Zło-
ty Znak Związku OSP RP oraz 
Medal Honorowy im. Bolesława 
Chomicza. Od 1999 przysługiwał 
mu dożywotni tytuł honorowego 
prezesa zarządu OSP powiatu ło-
wickiego.

Szerzej o życiu i zasługach 
Władysława Gali – które można 
wymieniać bardzo długo – napi-
szemy wkrótce w większym tek-
ście wspomnieniowym.  tm

Gmina zduny | Program „ekoRemiza”

Termomodernizacja  
już wkrótce
Jeszcze w tym roku 
termomodernizację mają 
przejść budynki należące do 
OSP w Zdunach, Złakowie 
Kościelnym, Wiskienicy 
Dolnej i Wiskienicy Górnej.

Skorzystają one z programu 
„EkoRemiza” Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Łodzi.

W sumie cztery jednostki z te-
renu gminy Zduny otrzymały ok. 
830 tys. zł dofinansowania. Umo-

wy zostały podpisane już w lipcu. 
dotacje mają być wykorzystane na 
kompleksowe termomoderniza-
cje strażackich obiektów. Przede 
wszystkim zmniejszy to emisję 
szkodliwych dla środowiska sub-
stancji, ale tez pozwoli zmniejszyć 
koszty utrzymania i eksploatacji 
budynków.

Warto podkreślić, że przyznano 
18 takich dofinansowań w całym 
województwie łódzkim, przez co 
pozyskanie aż czterech to na pew-
no duży sukces gminy Zduny.  tm

Domaniewice | Boisko do plażówki cieszy się powodzeniem 

Furtka otwarta, można korzystać 
Nowo powstałe, oddane do 

użytku w połowie wakacji, piasz-
czyste boisko do piłki plażowej 
w Domaniewicach jest z dnia na 
dzień coraz bardziej oblegane.

Boisko znajduje się na pla-
cu pomiędzy szkołą a ośrodkiem 
zdrowia. Jest ogrodzone, ale furt-
ka jest cały czas otwarta, a siatka 
nie jest zdejmowana. Boisko zo-
stało przygotowane przez samo-
rząd, ale opiekować się nim będzie 
szkoła. Na budowę boiska gmina 
Domaniewice otrzymała dotację 
celową z województwa łódzkiego 
(dofinansowanie zadań w zakresie 
rozwoju infrastruktury sportowej 
i rekreacyjnej) w wysokości 50 
tys. złotych, co stanowiło ok. 65% 
kosztów całkowitych inwestycji. 
– Z tego, co widziałem, to korzy-

sta z niego coraz więcej osób i to 
nie tylko od nas z Domaniewic, 
ale przyjeżdżają też pograć ludzie  
z Głowna, Łyszkowic i Łowicza – 
powiedział nam miejscowy entu-
zjasta wszelakich sportów i trener 
Mieczysław Szymajda. Od po-

czątku roku szkolnego będzie ono 
wykorzystywane również w ra-
mach zajęć wychowania fizyczne-
go. Pierwszeństwo w korzystaniu 
z niego będzie miała wtedy szko-
ła, ale jak zapewnia radny gminy 
Domaniewice i jednocześnie na-

uczyciel WF-u w szkole oraz pre-
zes klubu LUKS „Asik” Doma-
niewice Arkadiusz Stajuda, dostęp 
do boiska nie będzie ograniczany. 

Oprócz tego już teraz rozwa-
ża on powołanie do życia sekcji 
piłki plażowej. Dodajmy, że klub 
prowadzi już sekcje piłki siatko-
wej (nie plażowej) dla dziewcząt. 
– Spróbujemy więc teraz zorga-
nizować sekcję plażówki – mówi. 

Według niego, jeśli wszystko 
będzie działało jak należy, trzeba 
będzie pomyśleć o budowie – za 
rok czy dwa – kolejnego boiska do 
plażówki. Wtedy można by orga-
nizować turniej piłki plażowej lub 
zawody ligowe. Do organizacji ta-
kowych są bowiem wymagane co 
najmniej dwa boiska z piaskiem  
w bezpośrednim sąsiedztwie. – 
Na razie cieszymy się, że mło-
dzież chętnie korzysta z tego, 
które już jest – powiedział nam 
Stajuda.  mak

Pijarskie Lo | znów w erasmus+

Partnerzy z Rumunii, Włoch i Turcji
Wysoko oceniony został nowy 

projekt wymian uczniowskich Pi-
jarskich Szkół Królowej Poko-
ju w Łowiczu w ramach Progra-
mu Erasmus+. Szkoła otrzyma 
na jego realizację 90 tys. zł z Na-
rodowej Agencji Programu „Era-
smus+”.

Projekt nosi nazwę: „Renewing 
European Values for Social Inc-
lusion and Democratic Citizen-
ship” (odnowienie europejskich 
wartości integracji społecznej i 
demokratycznego obywatelstwa). 
Autorkami, podobnie jak w przy-
padku poprzednich programów w 

tej szkole, są anglistki – Agniesz-
ka Bochniak i Emilia Wolska. Po-
magała im Emilia Frinculeasa, 
nauczycielka w Liceul Teoretic 
,,Radu Vladescu’’ w Patarlagele. 

Dzięki otrzymanemu wspar-
ciu obecni licealiści, jak i przy-
szli uczniowie pijarskiego liceum, 

będą mieli szansę udziału w ak-
tywnościach oraz poznawaniu 
kultury i obyczajów krajów part-
nerskich. Jest to również dosko-
nały sposób na rozwój umiejętno-
ści językowych. Partnerami będą: 
wspomniana już szkoła w rumuń-
skim Patalagele, zaprzyjaźniona z 
łowicką szkołą już przy wcześniej 
realizowanym wspólnie projekcie, 
a także szkoły Pozzallo na Sycylii 
oraz ze stolicy Turcji – Ankary.  tm

można już korzystać z boiska do plażówki w Domaniewicach. 
Na jednym być może się nie skończy.
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Koronawirus | Gwałtowny wzrost liczby zakażeń w powiecie łowickim

Wirus atakuje, będziemy w żółtej strefie
dokończenie ze str. 1
Wtorek zakończyliśmy z licz-

bą 86 przypadków koronawirusa, 
zaś w środę przed zamknięciem 
tego numeru nie było jeszcze no-
wych danych. To i tak jednoznacz-
nie wskazuje, że będziemy w stre-
fie żółtej. Co to oznacza – czytaj 
w ramce poniżej. 

Dwa ogniska zanikają…
Dyrektor Sławomir Mucha po-

wiedział nam, że do niedawna 
mieliśmy na terenie powiatu ło-
wickiego cztery ogniska korona-
wirusa, obecnie dwa z nich pozo-
stają aktywne.

Jak mówi, w trakcie wygasza-
nia jest ognisko powstałe po we-
selu, jakie odbyło się około dwa 
tygodnie temu w Dworze Soplico-
wo w gminie Bielawy. Para mło-
da była z powiatu zgierskiego, po-
śród gości byli mieszkańcy całego 
województwa łódzkiego, a nawet 
osoby z zagranicy, jednak impre-
za odbywała się na terenie po-
wiatu łowickiego, dlatego wyryte 
przypadki – a było ich 10 – musiał 
uwzględnić w  statystyce łowic-
ki Sanepid. Drugim wygaszanym 

ogniskiem jest Nowa Pracownia, 
gdzie poza przypadkami koro-
nawirusa u pracowników lokalu, 
uzyskano jeszcze 10 pozytyw-
nych wyników wśród gości będą-
cych na imprezie odbywającej się 
1 sierpnia na dziedzińcu.

…ale są dwa nowe
Za aktywne można natomiast 

uznać ogniska, jakie powstały 
w  Urzędzie Gminy Domaniewi-
ce i w zakładzie Bracia Urbanek. 
W domaniewickim urzędzie koro-
nawirusa potwierdzono u 13 pra-
cowników i 4 osób z ich rodzin.  
Z kolei w zakładzie Bracia Urba-
nek pozytywne wyniki wyszły 
dotąd u 15 pracowników, jak też 
u 3 osób z ich rodzin. Pracownicy 
tej firmy są poddawani badaniom 
przesiewowym, na które zgłaszają 
się do punktu przy ul. Blich. Po-
trwają one do piątku włącznie.

Współwłaściciel firmy Ja-
cek Urbanek powiedział nam, że 
dziennie badaniom jest poddawa-
nych około 70 pracowników tego 
zakładu. Zwykle ich wyniki po-
winny być znane w  ciągu doby. 
Łącznie do przebadania jest blisko 

400 pracowników stałych i sezo-
nowych.

18 sierpnia, przed punktem po-
boru próbek na koronawirusa przy 
ul. Blich czekała długa kolejka sa-
mochodów. Ustaliliśmy, że pośród 
nich byli także pracownicy firmy 
Bracia Urbanek, choć nie tylko. 

Jacek Urbanek nie ukrywa, 
że wirus pojawił się w  firmie 
w  najmniej korzystnym okresie, 
w  szczycie sezonu produkcyjne-
go. Mimo wprowadzenia w  sa-
mym zakładzie od marca we-
wnętrznych procedur i restrykcji 
zapobiegających COVID-19, wi-
rus się pojawił się u kilku pracow-
ników. Wpływ na to mogło mieć 
rozluźnienie obostrzeń krajowych 
takich jak możliwości organizacji 
imprez kulturalnych i okoliczno-
ściowych (np. wesela), wyjazdów 
wakacyjnych krajowych i zagra-
nicznych.

Jacek Urbanek ocenia, że Sane-
pid podjął dobrą decyzję w kwestii 
badań przesiewowych, które – jak 
ma nadzieję – pozwolą oddzielić 
osoby zdrowe od zakażonych wi-
rusem. Jego zdaniem ich przepro-
wadzenie wpłynie pozytywnie na 

atmosferę w zakładzie, ułatwi tak-
że pozyskiwanie pracowników se-
zonowych, którzy będą mogli za-
stąpić osoby czasowo chore. 

Dodaje bowiem, że produkcja 
trwa dalej, ale zakład jest moc-
no osłabiony ze względu na bra-
ki personalne. Wydano zalece-
nia, zgodnie z którymi wszyscy 
pracownicy, którzy mają jakie-
kolwiek niepokojące objawy, jak 
choćby niewielka gorączka, mają 
nie przychodzić do pracy. Za-
ostrzono jeszcze bardziej pro-
cedury zapobiegające rozprze-
strzenianiu się Covid-19 oraz 
wprowadzono częstą dezynfekcję 
pomieszczeń socjalnych. Na te-
renie zakładu przebywają jedynie 
pracownicy i osoby bezpośrednio 
nadzorujące produkcję. Wszyscy 
pozostali pracownicy zostali skie-
rowani do pracy zdalnej.

Jacek Urbanek dziękuje wszyst-
kim pracownikom za ich profe-
sjonalizm i pełne zaangażowa-
nie w pracę w tej trudnej sytuacji. 
Podkreśla również dobrą współ-
pracę z łowickim Sanepidem.

Z informacji, jakie nam prze-
kazał wynika, że u części osób,  

u których już potwierdzono ko-
ronawirusa, jednym z pierwszych 
objawów były utrata węchu i sma-
ku. Dobrą informacją może być 
to, że jak dotąd nikt nie jest hospi-
talizowany. Część osób przecho-
dzi chorobę bezobjawowo.

a co w Partnersie?
W minionym tygodniu infor-

mowaliśmy o przypadkach koro-
nawirusa wykrytych wśród osób 
związanych z dużym zakładem 
produkcyjnym firmy Partners, tak-
że na Katarzynowie. Tam jednak 
Sanepid nie stwierdza ogniska.

– W wyniku stwierdzenia w ze-
szłym tygodniu dwóch przypad-
ków zakażenia COVID wśród 
osób, które współpracują ze spół-
ką, 18 osobom, które zostały objęte 
przez Sanepid kwarantanną, wy-
konano test diagnostyczny w kie-
runku koronawirusa SARS-Cov-2 
i u wszystkich uzyskano ujemne 
wyniki testów. Jeszcze jedna oso-
ba, która została dodatkowo objęta 
kwarantanną w  terminie później-
szym, oczekuje na wykonanie te-
stu – poinformowała nas reprezen-
tująca spółkę Patrycja Monnier.

Dodała, że w poniedziałek spół-
ka otrzymała nieoficjalną informa-
cję (bezpośrednio od osoby zain-
teresowanej) o trzecim przypadku 
pozytywnego wyniku testu wśród 
personelu. – Bezzwłocznie po po-
wzięciu takiej informacji, zgod-
nie z prewencyjną procedurą we-
wnętrzną, poprosiliśmy 4 osoby z 
najbliższego kontaktu w zakładzie 
o pozostanie w  domu, unikanie 
kontaktów i o obserwowanie swo-
jego stanu zdrowia. Zarówno my 
jak i powyższe osoby oczekują na 
dalsze wytyczne ze strony Sanepi-
du – informuje Monnier.

Ponadto spółka została poin-
formowana przez 6 swoich pra-
cowników, którzy nie byli objęci 
kwarantanną i nie mieli bezpo-
średniego kontaktu z osobami 
zakażonymi, jednak prewencyj-
nie wykonali testy diagnostycz-
ne w  kierunku koronawirusa  
i wszystkie wyszły z wynikiem 
ujemnym.

Dyrektor Sanepidu w Łowiczu 
Sławomir Mucha powiedział nam, 
że mimo stwierdzonych przypad-
ków SARS-Cov-2 w  łowickim 
Partnersie, zakład nie został za-
kwalifikowany jako ognisko ko-
ronawirusa, gdyż dynamika przy-
rostu nowych zachorowań nie jest 
w nim tak szybka, jak np. w zakła-
dzie Braci Urbanek czy Urzędzie 
Gminy Domaniewice.  aa

koronawirus w urzęDzie gMiny DoManiewiCe
17 osób, 
w tym 13 pracowników 
oraz 4 członków ich 
rodzin – to bilans zakażeń, 
jakie zdiagnozowano 
w związku z pojawieniem się 
koronawirusa w urzędzie 
Gminy w Domaniewicach. 

Informację o zakażeniu 
potwierdził w rozmowie  
z naszym reporterem wójt Paweł 
kwiatkowski. W czwartek,  
13 sierpnia, kiedy wiadomość 
dotarła do naszej redakcji, 
zakażenia potwierdzono 
w przypadku trzech osób,  
ale sanepid nadal prowadził 
badania w tym zakresie.  
Dziś już wiadomo, że z chorobą 
boryka się 13 pracowników 
wspomnianej instytucji. Problem 
dotyczy także 4 osób, będących 
członkami ich rodzin.
– Sytuacja jest rozwojowa, ale 
stabilna. Testy przeprowadzono 
u wszystkich pracowników. 
Większość osób objętych 
jest kwarantanną lub izolacją 
– powiedział nam Sławomir 

mucha, dyrektor łowickiego 
sanepidu.

Do urzędu tylko  
w pilnej sprawie
W związku z pojawieniem się 
koronawirusa, urząd Gminy 
w Domaniewicach pozostaje 
zamknięty. Od wtorku,  
18 sierpnia, w budynku instytucji 
prowadzona jest dezynfekcja. 
– Obecnie trwa dezynfekcja 
pomieszczeń. W najbliższych 
dniach urząd ruszy, ale jego 
działania będą ograniczone  
do najważniejszych spraw.  
Nie wiadomo, kiedy pełna 
obsługa zostanie przywrócona, 
bo to zależy od sytuacji 
epidemicznej, a ta jest 
dynamiczna – powiedział nam 
wójt Paweł kwiatkowski  
we wtorkowe popołudnie.

Masz objawy? zgłoś się!
Łowicki sanepid prosi o kontakt 
osoby, przebywające na 
terenie uG w Domaniewicach 
w dniach 1-12 sierpnia br., 
które w późniejszym czasie 

zauważyły u siebie objawy 
charakterystyczne dla tego typu 
zakażenia (wysoka gorączka, 
duszność, kaszel, utrata smaku 
i zapachu oraz bóle mięśniowe) 
kontakt: poniedziałek – piątek 
w godz. 7.30-15.00 pod numerem 
telefonu (46) 837-64-94, zaś po 
godzinach pracy pod numerem 
alarmowym: 604-691-091.

Patriotyczny rajd  
w innym terminie
Trwająca epidemia pokrzyżowała 
plany uczestników Rodzinnego 
Rajdu Pieszego na trasie  
z Domaniewic do Skaratek, 
którego organizację planowano 
w miniony piątek – 14 sierpnia. 
Impreza została przeniesiona  
na inny termin.
– jesteśmy mocno 
zdeterminowani,  
by przeprowadzić ten rajd  
i na pewno tak stanie się, gdy 
sytuacja się uspokoi. Wstępnie 
planujemy to zrobić pod koniec 
września – zauważa edyta Baleja, 
dyrektor Gminnego Ośrodka 
kultury w Domaniewicach. aw

strefy – Co oznaCzają, w jakiej jesteśMy?
od 8 sierpnia te powiaty 
w Polsce, w których 
sytuacja epidemiczna jest 
nadal zła, w zależności od 
liczby nowych zachorowań 
na Covid-19, zostały 
przyporządkowane do stref – 
żółtej i czerwonej. 
Według wyjaśnień ministerstwa 
zdrowia – podział taki 
był potrzebny, bo choć 
w zdecydowanej większości 
powiatów sytuacja epidemiczna 
nie wymaga wprowadzania 
dodatkowych ograniczeń, można 
znaleźć miejsce, gdzie jest ona 
poważniejsza. 
Większość powiatów jest nadal 
poza żółtą i czerwoną strefą 
(niekiedy obszar nieobjęty nimi 
nazywany jest „zieloną strefą”).
Powiat łowicki znajdował 
się dotąd poza strefą objętą 
dodatkowymi ograniczeniami, 
nie było go nawet na liście 
ostrzegawczej, na której znalazły 
się powiaty pod szczególną 
obserwacją, które są na granicy 
strefy żółtej. W województwie 
łódzkim do strefy czerwonej 

należy powiat wieluński, a do 
żółtej wieruszowski. 
W strefie żółtej obowiązują 
dodatkowe ograniczenia, 
oprócz tych obowiązujących 
w całym kraju (z których bodaj 
najważniejszym jest obowiązek 
zakrywania ust  
i nosa w sklepach, pociągach 
czy autobusach). Wydarzenia 
o charakterze sportowym 
mogą mieć maksymalnie 25% 
zapełnionych miejsc na widowni. 
W wydarzeniach kulturalnych 
limit wynosi też 25% miejsc 
dla publiczności, a na otwartej 
przestrzeni 100 osób. 
W lokalach i ogródkach 
gastronomicznych limit to jedna 
osoba na 4 m2 powierzchni.  
W siłowniach – 1 osoba na 7 m2, 
w kinach – 25% miejsc. mogą 
być organizowane wesela  
i imprezy okolicznościowe tylko 
do 100 osób (nie licząc obsługi).
W strefie czerwonej 
ograniczenia są już dużo bardziej 
rygorystyczne. zabronione 
jest organizowanie wydarzeń 
kulturalnych,  

a także targów i kongresów. 
Wydarzenia sportowe mogą 
być organizowane tylko bez 
publiczności. W gastronomii, 
podobnie jak w strefie żółtej, 
obowiązuje limit – 1 osoba  
na 4 m2, w siłowni to już  
1 osoba na 10 m2. W kinach to 
nadal 25% miejsc na widowni. 
Niedopuszczalne są w strefie 
czerwonej sanatoria  
i rehabilitacja uzdrowiskowa. 
W kościołach obłożenie może 
wynosić 50% powierzchni 
użytkowej, dodatkowo może  
być jeszcze 150 osób  
na zewnątrz. 
Są też dodatkowe ograniczenia 
dla podróżujących komunikacją 
publiczną – 50% liczby 
miejsc siedzących albo 30% 
wszystkich miejsc siedzących 
i stojących (miejsca stojące 
liczone są według dokumentacji 
technicznej pojazdu). 
I, co ważne: w strefie czerwonej 
wszędzie w przestrzeni 
publicznej, także na zewnątrz, 
obowiązkowe jest zakrywanie  
ust i nosa. tm
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Łowicz | Będzie w końcu równo i więcej miejsc parkingowych?

Zmiany przed dworcem Łowicz Przedmieście
Miasto od lutego jest wieczy-

stym użytkownikiem zaniedbane-
go terenu pomiędzy budynkiem 
dworca Łowicz Przedmieście  
a ul. Kaliską. Został on pozyskany 
od PKP i teraz przygotowywane 
są na nim zmiany. 

Ratusz ma zabezpieczone przez 
Radę Miejską prawie 18,5 tys. zł 
na wykonanie projektu i doku-
mentacji kosztorysowej prac przed 
dworcem. Naczelnik Wydziału 
Spraw Komunalnych Paweł Gaw-
roński powiedział nam, że przygo-
towana już koncepcja przewidu-
je zagospodarowanie pod parking 
zielonego skweru przed fasadą bu-
dynku. Pytaliśmy go o przyszłość 
rosnących tam drzew. Usłyszeli-
śmy, że przynajmniej jedno z nich 
będzie kolidowało z zamiarami 

inwestorskimi, ale będą czynione 
starania, by nie wyciąć ich wszyst-
kich. Samochody przed dwor-
cem zaparkują w dwóch rzędach  

– w sumie około 20 pojazdów, 
uporządkowany zostanie także 
zjazd z uliczki pod dworcem na 
teren gospodarującej obok wspól-

noty mieszkaniowej. Na wspo-
mnianej uliczce zostanie wykona-
na nowa nawierzchnia.

Powstanie także nowe miej-
sce postojowe dla rowerów, gdzie  
w przyszłości staną rowery miej-
skie, których stację, z braku miej-
sca, ulokowano na razie w obni-
żeniu terenu przy ul. Kaliskiej. 
Wykonane ma być także nowe 
oświetlenie uliczne. Oprócz tego 
przebudowie ma podlegać kanali-
zacja deszczowa i wodociąg, swo-
je nowe miejsce znajdzie też słup 
ogłoszeniowy. 

Jeśli projekt powstanie w tym 
roku, roboty mogłyby być prze-
prowadzone w przyszłym roku. 
Czy tak się stanie, zdecyduje Rada 
Miejska, przeznaczając na nie pie-
niądze.  tb

RzuT oKIEm | Duże zmIANy

Przy ul. Szkolnej, łączącej ulice mickiewicza i Topolową, jeszcze kilka 
lat temu w zniszczonych starych parterowych budynkach były lokale 
socjalne zakładu Gospodarki mieszkaniowej. Wejście na podwórko 
nie należało do najciekawszych doznań. Prywatny inwestor z Łowicza (firma 
Budra) nabył tę nieruchomość i wybudował sześć parterowych budynków  
z użytkowym poddaszem i kolejne trzy wzdłuż ul. mickiewicza. z tyłu 
pozostawił niedużą wolną przestrzeń przeznaczoną na ogród – z widokiem 
na przyległy skwer. z przyjemnością patrzy się na tak zmieniające się miasto. 
Ten sam inwestor ma wybudować budynek mieszkalny na kupionej  
od miasta nieruchomości na rogu ulic mickiewicza i żabiej. tb

RzuT oKIEm | zAPADNIęTy chODNIk NA DmOWSkIeGO

Jeden z mieszkańców Łowicza zwrócił nam uwagę 
na stan chodnika przy ul. Dmowskiego, oddanego 
do użytku blisko dwa lata temu. – W jednym miejscu 
jest kilkumetrowe zapadlisko, a na dużej długości kostka 
zaczyna się rozjeżdżać, fatalnie to wygląda – powiedział, 
pytając, czy miasto monitoruje stan chodnika. – Wiemy 
o tym, trzeba zaznaczyć, że nasyp, który wybudowano 
na potrzeby drogi, może jeszcze pracować, stąd 
powiększone przerwy między kostkami, natomiast 
zapadlisko to prawdopodobnie efekt odbierania gruntu 
przez kanalizację deszczową. W czasie przeglądu 
gwarancyjnego zwrócimy wykonawcy (Trakt kutno) 
uwagę na te uszkodzenia i zwrócimy się o ich naprawę  
– powiedział nam naczelnik Wydziału Inwestycji  
i Remontów Grzegorz Pełka. tb

Łowicz | zGm poprawi stan budynku przy Łyszkowickiej

Ściany będą ocieplone
Parterowy budynek 
mieszkalny położony 
przy ul. Łyszkowickiej 85 
zostanie jeszcze przed zimą 
ocieplony. 

To dobra wiadomość dla 
mieszkańców, którzy na stan bu-
dynku skarżyli się nam w mar-
cu tego roku – o czym pisali-
śmy w tekście „Nie dostaną farby  
od ZGM. Muszą dbać sami”. Bu-
dynek przy Łyszkowickiej poło-

żony jest na uboczu, w północnej 
części lasu miejskiego, wiedzie 
do niego gruntowa droga, jeszcze 
niedawno nie było do niego nawet 
drogowskazu, dlatego np. służ-
bom medycznym trudno było tam 
trafić. Nasz poprzedni tekst przy-
śpieszył jego montaż. Mieszkańcy 
skarżyli się nam na stan budynku, 
mówili o nieocieplonych, przema-
rzających ścianach, wilgoci, teraz 
czekają na kolejne prace, tym ra-
zem na elewacji. 

Wybrany już przez ZGM wy-
konawca, PK Hause Karlic-
ki Spółka Jawna Sochaczew za 
kwotę 84 tys. zł pokryje ściany 15 
cm warstwą styropianu, a następ-
nie cienkowarstwowym tynkiem. 
Oprócz tego firma ma wykonać 
parapety zewnętrzne z powleka-
nej blachy, opaskę izolacyjną wo-
kół budynku, przeprowadzić pra-
ce blacharskie, w tym wymienić 
rynny. Prace mają się zakończyć 
do 30 listopada.  tb
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Asfalt przed dworcem został sfrezowany, wygląda to jeszcze gorzej  
niż było, ale ratusz zapowiada zmiany na lepsze.
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RzuT oKIEm | PlAżA OGRODzONA

To, co nie udawało się przez kilka lat miastu, powiat zrobił w kilka 
tygodni po przejęciu administracji nad plażą. Ogrodzenie, choć 
niepełne, bo są to tylko drewniane słupki z zamocowaną pomiędzy nimi 
liną, spełnia swoje zadanie – odgradza plażę od przejeżdżających wzdłuż 
Bzury quadów i ciągników, które wcześniej odpowiedzialne były za 
zniszczenie pomostu pomiędzy schodami a przystanią kajakarską.  
W ostatni weekend w godz. 11.00-18.00 na plaży można było, mimo 
święta 15 sierpnia, jak zwykle od kilku tygodni wypożyczyć kajaki  
i skorzystać z leżaków, w najbliższy na plaży będą animatorzy zabaw  
dla dzieci i Dj. tb

ReklAmA
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Sobota | Starostwo remontuje

Na przychodnię trzeba 
jeszcze poczekać
Remont przychodni 
w Sobocie zbliża się 
ku końcowi. Ale to 
nie znaczy, że od razu 
zostanie ona otwarta.

Ośrodek zdrowia w Sobocie  
z końcem maja został zamknię-
ty, o czym pisaliśmy już niejed-
nokrotnie na łamach NŁ. Wła-
ścicielka ośrodka, Małgorzata 
Gawora-Ziółek, zdecydowała  
o zamknięciu ośrodka, proponując 

pacjentom z Soboty, by korzystali 
z usług jej placówki w Bielawach.

Mieszkańcy Soboty nie chcieli 
takiego rozwiązania, dlatego za-
częli walkę o „swój ośrodek” – bo 
budowany był on przed laty wysił-
kiem ich rodziców i ich samych. 
Wynikiem tego była decyzja Rady 
Powiatu Łowickiego, która zdecy-
dowała się wprowadzić do budże-
tu nowe zadanie inwestycyjne, tj. 
remont ośrodka zdrowia w Sobo-
cie – gdyż budynek jest własno-
ścią powiatu.

Remont obejmuje przede 
wszystkim powiększenie szero-
kości drzwi oraz dostosowanie ła-
zienek do potrzeb osób niepełno-
sprawnych. Poza tym, odświeżono 

także gabinet zabiegowy. Jak po-
wiedział nam Edward Reske, dy-
rektor Wydziału Inwestycji i Za-
mówień Publicznych Starostwa 
Powiatowego w Łowiczu, termin 
zakończenia remontu zaplano-
wany jest na 25 sierpnia. Wyko-
nawca dotrzyma umowy, jednak 
placówka nie zostanie otwarta  
z początkiem września, tak jak to 
planowano.

Wynika to z konieczności 
przeprowadzenia czynności nie-
zbędnych do otwarcia ośrodka 
zdrowia. Samo umeblowanie i za-
gospodarowanie przestrzeni przy-
chodni zajmie zapewne kilka dni. 
Jak mówi Reske, procedury przed 
otwarciem takiego obiektu są ści-

śle określone – warunki muszą 
być bowiem sterylne.

Konieczne będzie bardzo do-
kładne posprzątanie, odkażenie  
i przeprowadzenie badań czysto-
ści w budynku, w celu sprawdze-
nia czy nie pojawiły się bakterie.

Otwarcie przychodni zosta-
nie więc odłożone o kilka dni, 
jednak Edward Reske zapewnił,  
że ze strony starostwa zostały wy-
konane wszystkie zaplanowane 
czynności. Jak powiedziała nam 
dyrektor ZOZ w Łowiczu – któ-
ry ma zamiar uruchomić tam 
przychodnię Podstawowej Opieki 
Zdrowotnej – Urszula Kapusta-Ty-
moshchuk, trwa tworzenie zespo-
łu lekarzy, którzy będą pracowali 
w przychodni w Sobocie. Wśród 
nich będzie na pewno lekarz-inter-
nista, pediatra oraz młody lekarz, 
który nie posiada jeszcze specja-
lizacji. Kolejnych specjalistów ma 
jednak przybywać z czasem.

Przed rozpoczęciem remon-
tu zbierano deklaracje osób, któ-
re chciałyby leczyć się w ośrodku 
w Sobocie – było ich około 500. 

oSP | Samochód dla OSP świeryż

Transfer pomiędzy jednostkami
Druhowie ochotnicy z OSP 
w Złakowie Kościelnym  
w gminie Zduny pożegnali 
się ze swoim Starem 244. 
Nie odjedzie on jednak 
daleko, bo chęć nabycia 
zgłosiła jednostka  
ze Świeryża, położonego  
w odległości ok. 8 km,  
ale już na terenie sąsiedniej 
gminy Łowicz.

Flota OSP w Złakowie Ko-
ścielnym należy obecnie do jednej  
z najlepiej wyposażonych w ca-
łym powiecie łowickim. Niedaw-
no, w czerwcu tego roku, pisali-
śmy o nabyciu przez nią ciężkiego 
samochodu ratowniczo-gaśnicze-
go na podwoziu MAN – wpraw-
dzie używanego, ale i tak impo-

nującego rozmiarem i innymi 
parametrami. Wcześniej, w grud-
niu 2017 roku, w jednostce powi-
tano inny, fabrycznie nowy średni 
samochód – Volvo FL280.

Wobec tego stało się jasne, że 
średni Star 244 nie jest już w Zła-
kowie tak potrzebny jak dawniej, 
a bardziej przyda się w innej jed-
nostce. – Chcieliśmy go przeka-
zać nieodpłatnie innej jednostce 
z terenu gminy Zduny, ale nikt się 
nie zgłaszał – mówi prezes stra-
ży w Złakowie, dh Marcin Stań-
czyk. Wobec tego samochód zo-
stał przeznaczony na sprzedaż. 

Szybko zgłosili się druhowie  
ze Świeryża, którzy do tej pory nie 
dysponowali średnim pojazdem. 
Na razie Star został im przekaza-
ny na zasadzie użyczenia, ale do-
celowo ma to być transakcja kup-
na.  tm

Dzierzgówek | Budowa drogi na filipówce

Gmina kazała wymienić asfalt
W Dzierzgówku w gmi-

nie Nieborów dobiega koń-
ca modernizacja drogi przez 
tzw. Filipówkę. Wykonawcy  
Drog-Bet z Sochaczewa pozosta-
ło już tylko wykonanie poboczy. 
Nowy asfalt jest już ułożony na 
całej planowanej długości, czy-
li 726 m. 

Nie obyło się jednak bez pro-
blemów. Firma musiała bowiem 
usunąć za pomocą frezarki uło-
żoną przez siebie wcześniej na-
wierzchnię na długości około 500 
m. Do jej jakości zastrzeżenia miał 
inspektor nadzoru oraz pracowni-
cy gminy nadzorujący inwestycję. 
Wójt Jarosław Papuga wyjaśnia, 

że w ułożonej masie wykorzysta-
no kruszywo o zbyt dużej frakcji, 
spowodowało to złe zagęszczenie 
przez walec drogowy i powstanie 
w nawierzchni nierówności, któ-
re w okresie w zimowym mogły-
by przyczynić się do uszkodzenia 
nawierzchni przez gromadzącą 
się w nich wodę. Zastrzeżenia do-

tyczyły też grubości i szerokości 
położonej nawierzchni. Gmina 
nie przystała na propozycję wy-
konawcy aby nawierzchnię spry-
skać płynnym asfaltem i przesy-
pać grysem. 

– Teraz jest droga nie budzi na-
szych zastrzeżeń, czekamy na za-
kończenie robót – powiedział nam 
wójt. 

Przypomnijmy, że inwestycja  
w Dzierzgówku będzie kosztować 
gminę 168 tys. zł.  tb

Gmina Sanniki | OSP czyżew 

Wiceminister przyjedzie na przekazanie samochodu
W niedzielę 23 sierpnia na-

stąpi uroczyste przekazanie sa-
mochodu – średniego wozu  
ratowniczo-gaśniczego – dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Czyżewie.

O godzinie 14.00 przed remi-
zą OSP w Czyżewie odbędzie się 
uroczysta msza święta i poświę-
cenie samochodu. Wóz przekaże 
Mazowiecki Komendant Woje-
wódzki PSP Jarosław Nowosiel-

ski. W uroczystości weźmie też 
udział sekretarz stanu MSWiA 
wiceminister Maciej Wąsik. 

Wóz został symbolicznie prze-
kazany ochotnikom już w maju. 
Wtedy to prezydent Andrzej Duda 

przyjechał do Płońska, a straża-
cy z OSP otrzymali kluczyki od 
10-letniego auta, wcześniej nale-
żącego do PSP w Otwocku, jed-
nak poświęcenie zostało odłożone 
w czasie przez COVID-19.  ks

kinga 
soBCzak

kinga.sobczak@lowiczanin.info
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Województwo łódzkie | Budżet Obywatelski – niedługo rozpocznie się głosowanie

Sprawdź na co możesz oddać głos
Od 7 do 18 września mieszkańcy województwa łódzkiego będą wybierali propozycje  
do realizacji w ramach budżetu obywatelskiego województwa na przyszły rok. 

Procedury konkursowe zosta-
ły wiosną zawieszone z powodu 
epidemii, ale w lipcu władze wo-
jewódzkie podjęły decyzję o od-
wieszeniu. Przed zawieszeniem 
planowano przeprowadzenie gło-
sowania w czerwcu. Mamy więc 
trzy miesiące zwłoki, ale i tak od 
początku założeniem była reali-
zacja zadań w 2021 roku. W ten 
sposób, choć później niż począt-
kowo planowano, poznaliśmy li-
stę propozycji, zgłaszanych przez 
mieszkańców województwa, któ-
re pozytywnie przeszły weryfika-
cję w urzędzie marszałkowskim.

Przypomnijmy, że w budżecie 
tym przewidziana jest jedna pula 
ogólnowojewódzka (4 miliony 
złotych) oraz 24 pule powiatowe, 
łącznie na nie wszystkie 4 mln zł. 
Należy zastrzec, że do 1 września 
przysługuje autorom projektów 
prawo do odwoływania się od 
decyzji organizatora, więc pre-
zentowane teraz listy propozycji 
mogą jeszcze ulec zmianom.

W puli ogólnowojewódzkiej 
znalazły się zadania typowo in-
westycyjne i infrastrukturalne. 
Pozytywnie zweryfikowane zo-
stały 34 z nich. Wrześniowe gło-
sowanie zadecyduje o ich miejscu 
w kolejce do przyznania dofinan-
sowania. Oczywiście promowa-
ne będą te z najwyższą liczbą 
głosów, ale gdy pieniądze z puli 
będą już na wyczerpaniu, może 
się zdarzyć sytuacja, w której 
dofinansowanie otrzyma projekt  
z dalszego miejsca w głosowa-
niu, ale tańszy w realizacji. Przy-

kładowo: w puli zostało już tylko 
300 tys. zł, projekt A był obliczo-
ny na 500 tys. zł – dofinansowa-
nie otrzymuje projekt B na 200 
tys. zł, choć miał mniej głosów 
niż A.

W puli ogólnowojewódzkiej 
są trzy propozycje, które miały-
by być realizowane w Łowiczu, 
a także jedna na terenie gminy 
Łyszkowice. Pozostałe byłyby re-
alizowane w innych powiatach, 
choć są wśród nich takie, z któ-
rych mieszkańcy naszego powia-
tu również by korzystali (np. do-
tyczące szpitali w Łodzi).

Dwie propozycje  
przy ułańskiej
Już na drugiej pozycji listy 

proponowanych jest II etap bu-
dowy boiska wielofunkcyj-
nego w Łowiczu przy ulicy 
ułańskiej. Przypomnijmy, że 
pierwszy etap został zrealizowa-
ny właśnie z BOWŁ. Drugi etap 
polegałby na dodaniu kolejnych 
elementów: bieżni, boiska do 
piłki nożnej, skoczni w dal oraz 
rzutni kulą. Osoby korzystają-
ce z boiska to przede wszystkim 
uczniowie II LO w Łowiczu, słu-
chacze Zespołu Szkół i Placó-
wek Oświatowych Województwa 
Łódzkiego, mieszkańcy Bursy 
Samorządu Województwa Łódz-
kiego oraz okoliczni mieszkańcy. 
Boisko ma być areną zawodów 
szkolnych na szczeblu powiato-
wym i miejskim. Koszt realizacji 
obliczono na 500 tys. zł. Jednora-
zowo z boiska będzie mogło ko-
rzystać nie więcej niż 500 osób. 
Autorzy projektu szacują, że 
rocznie będzie to nawet do 50 tys. 
korzystających.

Inne z zadań, które zwróciła 
noszą uwagę w puli ogólnowoje-
wódzkiej, to Łowickie centrum 

aktywności międzypokole-
niowej „Łobyczaj-To”. Inicja-
tywa ta zakłada utworzenie prze-
strzeni do organizowania różnych 
typów edukacyjno-kulturowo-ru-
chowych animacji, warsztatów, 
ćwiczeń, w tym przede wszyst-
kim do kultywowania tradycji 
oraz dziedzictwa i tożsamości 
kulturowej. Spotkania z tego za-
kresu miałyby się odbywać w bu-
dynku szkolnym przy Ułańskiej.

Liczba osób biorących udział 
uzależniona będzie od rodzaju 
organizowanych zajęć. Przewi-
duje się, że jednorazowo będzie 
to od 10 do 200 osób na danych 
zajęciach, a w skali roku ok. 2000 
osób. Koszt to 212 tys. zł.

Dla bezpieczeństwa  
w ruchu drogowym
Inną z „łowickich” propozycji 

do wyboru są aktywne przej-
ścia dla pieszych na ul. Łę-
czyckiej w Łowiczu (droga wo-
jewódzka nr 703). Miałoby się tam 
pojawić oznakowanie D-6 (czy-
li znak informacyjny o przejściu 
dla pieszych) wraz z lampą ostrze-
gawczą, zsynchronizowane pul-
sujące światła poziome i ostrze-
gawcze LED w jezdni, wzdłuż 
krawędzi przejścia dla pieszych 
(tzw. „kocich oczek”). Koszt reali-
zacji zadania to 200 tys. zł.

Z kolei na 440 tys. zł osza-
cowano koszt sporządzenia do-
kumentacji i budowy chod-
nika wraz z odwodnieniem  
w ciągu drogi wojewódzkiej 
704 w Łyszkowicach (w oko-
licy zjazdu na węzeł autostra-
dy) na długości ok. 120 metrów, 
po prawej i lewej stronie, wraz  
z bezpiecznym przejściem dla 
pieszych i rowerzystów. Z utwo-
rzonej infrastruktury korzystało-
by ok. 5 000 mieszkańców.

Powiat łowicki jest też, obok 
innych powiatów, wskazany jako 
miejsce realizacji w projekcie „Za-
kup urządzeń do automatycznego 
uciskania klatki piersiowej dla ze-
społów ratownictwa medycznego 
WSRM w Łodzi” – 490 tys. zł,  
a także „Zakup sprzętu do popra-
wy bezpieczeństwa oraz działań 
poszukiwawczo-ratowniczych na 
terenach parków krajobrazowych” 
– 472 tys. zł. 

a co w naszym 
powiecie?
W puli zdań dla powiatu łowic-

kiego znalazło się siedem propo-
zycji, rywalizujących między sobą 
o głosy mieszkańców tego powia-
tu (w tym przypadku wybierają 
tylko oni).

Listę otwiera projekt „Aktyw-
na mama” za 23,5 tys. zł. Zada-
nie będzie polegało na zorgani-
zowaniu „Dnia Matki” w Wiciu, 
w gminie Kocierzew Południo-
wy, dla mam z powiatu łowickie-
go i ich rodzin. Przewidziany jest 
udział około 200 osób. W ramach 
wydarzenia miałby zostać prze-
prowadzony konkurs wiedzy „Jak 
być zdrową i aktywną mamą w 
dzisiejszych czasach?”, wykłady 
specjalistów o roli matki, zajęcia 
z fitnessu, poczęstunek, warszta-
ty makijażu, konkursy sportowe  
z nagrodami, wynajęcie atrakcji 
dla dzieci tj. dmuchańce, upomin-
ki dla mam oraz zabawa.

Na interaktywnym upo-
wszechnianiu tradycji i folklo-
ru Ziemi Łowickiej ma polegać 
projekt „Podróże w czasie”. 
Wyceniono go na 20,4 tys. zł. 
Do upowszechniania miałaby 
służyć zakupiona do bibliote-
ki tablica interaktywna z opro-
gramowaniem i rzutnikiem oraz 
laptopy, które będą zintegrowane  
z tablicą. Planowana liczba od-
biorców to 2000 osób z terenu ca-
łego powiatu.

Inną ciekawą propozycją jest 
przygotowanie, publikacja i dys-
trybucja monografii szkół pi-
jarskich w Łowiczu, z okazji 
25-lecia ich odnowienia. Mo-
nografia ma być wzbogacana  
o zdjęcia czy opisy praktyk, któ-
re mogłyby być wykorzystywane 
przez inne szkoły. Koszt to 40 tys. 
zł, liczba odbiorców szacowana 
jest na ok. 1500 osób.

Projekt „młodzi zdolni” ma 
na celu propagowanie twórczości 
orkiestr dętych wśród społeczno-
ści powiatu łowickiego, w tym 
przede wszystkim stworzenie wa-
runków do rozwoju artystyczne-
go młodemu pokoleniu. Zadanie 
obejmuje zorganizowanie kon-
certów Dziecięco-Młodzieżowej 
Orkiestry Dętej, działającej przy 
OSP w Wiciu. Koncerty miały-
by być grane w szkołach podsta-
wowych powiatu łowickiego, by 
przybliżać mieszkańcom powia-
tu, a w szczególności dzieciom  
i młodzieży, grę na instrumentach 
dętych, ich historię. Głównym ce-
lem jest zachęcenie do nauki gry. 
Koncerty oraz nauka gry nowych 
osób ma być prowadzona przez 
profesjonalnego instruktora. Pro-
jekt obejmuje również zakup no-
wych instrumentów, mundurów 
oraz koszulek dla członków ze-
społu. Podsumowaniem zadania 
byłby wspólny koncert z dwiema 
innymi orkiestrami z wojewódz-
twa, otwarty dla wszystkich. Cał-
kowity koszt projektu to 40 tys. 
osób, a liczbę odbiorców oszaco-
wano na 400.

400 dzieci w wieku 5-7 lat 
mogłoby natomiast skorzystać 
z kolejnej propozycji na liście, 
czyli zajęć „Bezpiecznie nad 
wodą” o charakterze edukacyj-
nym, promujących bezpieczne 
zachowanie nad wodą. Program 
byłby realizowany na pływalni 
i w przedszkolach. W zabawny  
i przystępny przedstawiłby dzie-

ciom kwestie niezwykle ważne 
dla ich bezpieczeństwa. Przewi-
dywany koszt – 39,66 tys. zł.

Kolejna propozycja to RC mo-
torsport Festival – Łowickie 
mistrzostwa modeli zdalnie 
Sterowanych. Byłaby to maso-
wa impreza o charakterze spor-
towym, w których oglądaliby-
śmy wyścigi modeli. Rywalizacji 
sportowej towarzyszyłyby wykła-
dy i promocja bezpiecznych za-
chowań na drodze oraz próba za-
szczepienia wśród uczestników 
pasji modelarskiej. Mistrzostwa 
odbyłyby się w Łowiczu i były-
by otwarte dla wszystkich zainte-
resowanych, nie tylko mieszkań-
ców. Koszt to 40 tys. zł.

Siódmą z propozycji jest pik-
nik sportowo-edukacyjny dla 
mieszkańców powiatu, promują-
cy zdrowy i bezpieczny styl ży-
cia. W jego ramach rozegrany 
zostałby rozegrany turniej pił-
ki nożnej plażowej dla Młodzie-
żowych Drużyn Pożarniczych  
z terenu powiatu łowickiego wraz 
z zakupem niezbędnego sprzę-
tu sportowego. Podczas pikniku 
realizowane byłyby akcje „Bez-
pieczne wakacje” i „NIE dla cza-
du”. W realizację zaangażowane 
byłyby różne OSP i KGW z tere-
nu powiatu. Przewidywany jest 
udział ok. 300 mieszkańców po-
wiatu. Koszt realizacji to 40 tys. 
zł.

O tym, kto otrzyma dofinanso-
wanie, a w konsekwencji będzie 
mógł realizować swoje przedsię-
wzięcie, zadecyduje wrześniowe 
głosowanie. Przewidziana została 
kwota 8 mln zł, z czego pół tra-
fi do puli ogólnowojewódzkiej,  
a drugie pół podzielono po równo 
na 24 pule powiatowe. Daje to ok. 
166 tys. zł na każdą pulę powia-
tową. Jest więc niemal pewne, że 
z puli powiatowej będzie realizo-
wane kilka zadań.

Czy mamy szansę na dołoże-
nie do nich twardych inwestycji 
z puli ogólnowojewódzkiej? Tak 
– w przeszłości mieszkańcy po-
wiatu łowickiego nieraz pokazy-
wali, że potrafią się mobilizować 
w głosowaniu na nie. 

toMasz 
Matusiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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Łowicz | Nie ma zgody co do przyszłości budynku dawnego Gimnazjum nr 1

Maluchy przegrały ze stowarzyszeniami
Wątpliwe jest, aby ratusz złożył w tym roku 
wniosek o dotację na powstanie miejskiego żłobka 
w ramach rządowego programu „Maluch Plus”. 
Pomiędzy większościową grupą radnych w Radzie 
Miejskiej (Prawo i Sprawiedliwość i Niezależni 
oraz Łowickie.pl) a burmistrzem Krzysztofem 
Kalińskim nie ma zgody co do lokalizacji żłobka  
i kompleksowego rozwiązania problemu. 

Ostatnia sesja Rady Miejskiej  
i dyskusja na ten temat pokazała, 
że sprawa jest konfliktowa i szyb-
ko nie znajdzie rozwiązania. Stra-
cą na tym rodziny, w których są 
maluchy, bo dla nich rozwiązania 
powinny się pojawić już teraz.

Przypomnijmy, że powoła-
na przez burmistrza tzw. komisja 
żłobkowa pracowała nad przyszłą 
docelową lokalizacją miejskiego 
żłobka i zarekomendowała Ra-
dzie Miejskiej trzy koncepcje. 
Rada pozytywnie zaopiniowa-
ła 25 czerwca lokalizację żłob-
ka w obecnym Przedszkolu nr 2 
przy ul. Nowej (os. Starzyńskie-
go). Przedszkole miałoby być za 
to przeniesione do budynku po 
gimnazjum. Ratusz miałby za-
jąć się adaptacją obu budynków  
i wyposażeniem sal, korzystając  
z dotacji z programu Maluch Plus, 
w ramach którego do pozyskania 
jest do 30 tys. zł na dziecko. Łącz-
ny koszt tego rozwiązania szaco-

wany jest na 7,4 mln zł, podczas 
gdy budowa od podstaw nowego 
budynku żłobka około 20 mln zł. 

Tymczasem, zanim opinia zo-
stała wypracowana, ratusz, a wła-
ściwie gospodarz budynku, któ-
rym jest naczelnik Wydziału 
Współpracy z Organizacjami Po-
zarządowymi, Aktywności Oby-
watelskiej i Przedsiębiorczości 
Krystian Cipiński, dopuścił, aby 
różne stowarzyszenia, dla których 
burmistrz widział tam, w dawnym 
gimnazjum, lokalizację, podzie-
liły między siebie pomieszczenia  
i rozpoczęły w nich na własną 
rękę prace adaptacyjne. 

Sprawa ta była ostro dysku-
towana na ostatniej sesji Rady 
Miejskiej 30 lipca, gdyż wywoła-
ło to sprzeciw u radnych PiS i Ło-
wickie.pl, którzy są za pozytyw-
nie zaopiniowanym przez radę 
rozwiązaniem w sprawie żłob-
ka. Burmistrz Kaliński ani na-
czelnik Cipiński nie przerwali 
mimo to tego procesu, a radnych 
z obu ugrupowań oburzyły sło-
wa burmistrza, który powiedział, 
że zezwolił naczelnikowi na pod-
pisywanie umów najmu z organi-
zacjami pozarządowymi. Dodał 

też, że naczelnik Cipiński wystą-
pił o zabezpieczenie 100 tys. zł na 
prace adaptacyjne w gimnazjum. 

a kaliska stoi pusta
Pomiędzy obiema sesjami mia-

ło miejsce spotkanie burmistrza 
Kalińskiego, radnych i organiza-
cji pozarządowych. Na tym spo-
tkaniu radni PiS Jakub Wolski  
i Jacek Wiśniewski próbowa-
li przekonać organizacje do in-
nej lokalizacji – w budynku przy 
Kaliskiej 5 (dawny hotel Zacisze 
i Sąd Rejonowy). Budynku, który 
kupiony 5 lat temu przez miasto, 
jest wykorzystany zaledwie w nie-
wielkim procencie. Burmistrz mó-
wił, gdy ten budynek kupowano, 
że będzie on przeznaczony dla or-
ganizacji pozarządowych. 

Miał się tam mieścić Zakład 
Aktywności Zawodowej, który 
miało prowadzić Stowarzyszenie 
Ja-Ty-My. Ostatecznie do tego nie 
doszło, zakład powstał przy ul. Po-
wstańców 1863 roku w biurowcu 
Syntexu, ale w tym roku pomysł 
wrócił i stowarzyszenie ponow-
nie jest zainteresowane wynaję-
ciem od miasta jednej kondygna-
cji i uruchomieniem tam zakładu. 
Prezes Stowarzyszenia Tomasz 
Musielski informował na spotka-
niu, że całkowita wartość projek-
tu opiewa na ok. 4 mln zł, z czego 
1 mln zł to wkład własny orga-
nizacji. Rozstrzygnięcie trwają-
cego konkursu ma nastąpić w li-
stopadzie tego roku. W ramach 
projektu Ja-Ty-My dokonałoby re-
montów i adaptacji pomieszczeń. 

Musielski proponował na spotka-
niu, że umieszczenie organizacji 
pozarządowych w jednym budyn-
ku z jego Stowarzyszeniem spra-
wiłoby, że mogłoby ono otoczyć 
je opieką, prowadzić wspólny se-
kretariat czy wspierać w pisaniu 
wniosków na pozyskiwanie dota-
cji, w czym ma wieloletnią prak-
tykę. 

Manipulacja  
z piwnicą
Radny Jacek Wolski powie-

dział nam z oburzeniem, że na 
tym spotkaniu jedna z pracownic 
wydziału naczelnika Cipińskiego 
Katarzyna Słoma (naczelnik Ci-
piński nie wziął udziału w spotka-
niu) przedstawiła zebranym film 
ilustrujący stan piwnic, gdzie jej 

zdaniem miałyby być siedziby sto-
warzyszeń. Uważa, że dokonano 
tym samym manipulacji, pokazu-
jąc zaniedbane piwnice, pomiesz-
czenia po kotłowni, które wyma-
gają drogich remontów i adaptacji. 
Jak podkreśla, organizacje miały-
by zająć jedną z wyższych kon-
dygnacji. Oczywiście należałoby  
w budynku zainstalować windę, 
którą miasto i tak będzie musiało 
wykonać, jeśli Ja-Ty-My otrzyma 
dotację na prowadzenie ZAZ.

Spotkanie zakończyło się gło-
sowaniem, w którym przedstawi-
ciele organizacji pozarządowych 
opowiedzieli się za pozostaniem 
w pomieszczeniach Gimnazjum 
nr 1. Przewodniczący Rady Miej-
skiej Jacek Wiśniewski nazwał 
spotkanie farsą. Uważa bowiem, 
że organizacje, będące pod wpły-
wem burmistrza, od początku na-
stawione były na odrzucenie pro-
pozycji zajęcia pomieszczeń przy 
Kaliskiej 5. Jak nam powiedział, 
nie uważa, aby miejsce to było 
gorsze niż gimnazjum. Mniejsze 
lokale powstały przez podzielenie 
ich ścianami działowymi, zawsze 
można je wyburzyć aby zwięk-
szyć metraż. Lokale dla organi-
zacji zostałyby wyremontowane  
i udostępnione w standardzie, 
który umożliwiłby im normalne 
funkcjonowanie. 

kurs na kolizję
Nic dziwnego, że działania bur-

mistrza i podległego mu naczelni-
ka Cipińskiego, będące w kontrze 
do opinii większości rady, wywo-
łały na ostatniej sesji oburzenie.

toMasz 
Bartos

tomasz.bartos@lowiczanin.info
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– Pan burmistrz ewidentnie 
idzie na kurs kolizyjny z Radą  
– powiedział radny Robert Wój-
cik komentując postępowanie bur-
mistrza. Krytyczny głos zabiera-
li też radni Jakub Wolski, Michał 
Trzoska, Robert Wójcik oraz Lech 
Aniszewski. 

Radni mówili o możliwości 
pozyskania na stworzenie żłobka 
pieniędzy z rządowego programu 
Maluch plus, co przy braku zgod-
ności do lokalizacji może być pro-
blematyczne lub wręcz niemożli-
we. 

Michał Trzoska powiedział, że 
jest rozgoryczony tym, że tworzy 
się komisje, wypracowuje opinie, 

a burmistrz działa wbrew nim.  
W powietrzu zawisło więc pyta-
nie: – Po co to wszystko? Lech 
Aniszewski tłumaczył, że miasto 
musi patrzeć szerzej na potrze-
by mieszkańców miasta, w któ-
rym żyją też ludzie młodzi, którzy 
startując w dorosłe życie borykają 
się z różnymi problemami i o któ-
rych zaspokojeniu potrzeb trzeba 
myśleć, bo to oni będą tworzyć 
to miasto w przyszłości. Dodał 
przy tym, że szanuje stowarzysze-
nia i docenia ich rolę w mieście.  
W czasie swojego wystąpienia 
Lech Aniszewski popełnił lap-
sus językowy, mówiąc, że orga-
nizacje społeczne to nie są miesz-

kańcy miasta – za co spotkała go 
krytyka ze strony radnych probur-
mistrzowskiego klubu radnych 
„Łączy nas Łowicz”. 

W rozmowie z nami Aniszew-
ski powiedział, że działania bur-
mistrza noszą znamiona niegospo-
darności, jego decyzje skutkują 
tym, że budynek przy Kaliskiej 
5 będzie pozostawał nadal nie-
wykorzystany. Radny twierdzi,  
że tak PiS, jak i Łowickie.pl swo-
imi opiniami i propozycjami dążą 
do pełnego wykorzystania zaso-
bów komunalnych, co leży w in-
teresie miasta. 

W obronie stanowiska burmi-
strza stanęły radne Zofia Wielem-

borek i Wiesława Gębura. Padły 
słowa, że wola burmistrza wybra-
nego w wyborach bezpośrednich 
jest wolą narodu.

kaliński:  
Można jeszcze taniej, 
mały żłobek
Burmistrz Krzysztof Kaliń-

ski powiedział m.in., że stowa-
rzyszenia działające w Łowiczu 
są skarbem miasta. Przypomniał,  
że jemu, jako burmistrzowi mia-
sta, przypisane są kompetencje 
gospodarki nieruchomościami, 
które nie są zależne od rady. Po-
wołał się na głosowanie członków 
tych stowarzyszeń w sprawie loka-

lizacji swoich siedzib, w którym 
opowiedziały się one za zajęciem 
lokali w spornym budynku. 

Mówił też o możliwości ada-
ptacji świetlicy i kuchni w świe-

tlicy na żłobek dla 25-30 dzieci  
– co w ogóle nie jest przedmiotem 
zainteresowania radnych. Kaliński 
powiedział też, że chciałby wrócić 
do tematu żłobka we wrześniu. 

Naczelnik Wydziału Inwestycji 
Grzegorz Pełka powiedział nam, 
że wobec braku jednoznacznej 
decyzji co do rozwiązania spra-
wy żłobka, jego wydział nie pra-
cuje obecnie nad tematem. Przy-
znał też, że nawet jeśliby się to 
zmieniło, niemożliwym byłoby 
już przygotowanie dokumentacji, 
która byłaby podstawą do złoże-
nia wniosku do programu Maluch 
Plus. Termin mija bowiem już 27 
września. 

ReklAmA

Decyzje burmistrza 
skutkują tym, że 
budynek przy kaliskiej 
5 będzie pozostawał 
nadal niewykorzystany.

DlaCzego nie ChCą na kaliską?
Stowarzyszenia, głównie 
Łowicki uniwersytet Trzeciego 
Wieku, Amazonki, związek 
emerytów i Rencistów, 
Diabetycy, już powoli 
zadomawiają się w budynku 
dawnego gimnazjum. Na lokale 
tam nadzieję mają też: PTTk, 
hufiec zhP czy klub Seniora 
Radość. Dlaczego nie chcą  
na kaliską?
zapytaliśmy o oto prezes 
zarządu łowickiego 
uniwersytetu Trzeciego 
Wieku krystynę kucharską, 
koła Diabetyków Bożenę 
Górczyńską i klubu Seniora 
Radość Annę Bieguszewską. 
mówią jednym głosem:  
że po latach działalności  
i kombinowania z miejscami 
na spotkania, w końcu mają 
w zasięgu ręki lokale, które 
spełnią ich marzenia, ale też 

dadzą szansę na normalną 
pracę i rozwój. lokale, do 
których można wejść bez 
angażowania się w duże 
remonty, wystarczy – ich 
zdaniem – pomalować sale  
i wstawić meble. kaliska 5 ma 
natomiast pomieszczenia małe, 
po około 16 mkw. Nawet po 
zburzeniu ścian działowych nie 
są one porównywalne z tym, 
co jest w budynku dawnego 
gimnazjum. Nawet ewentualna 
sala wykładowa jest tam 
znacznie mniejsza od świetlicy 
w gimnazjum.
krystyna kucharska mówi,  
że o pomieszczenia  
w gimnazjum uniwersytet 
stara się od momentu gdy 
zlikwidowano gimnazjum.  
– W tej chwili mamy  
230 członków, którzy spotykają 
się w tygodniu w 20 grupach 

tematycznych. Realizowane 
są zajęcia językowe (angielski, 
niemiecki), plastyczne, działa 
sekcja brydża, organizujemy 
wykłady, spotkania, staramy się, 
aby nasi członkowie się rozwijali, 
zainteresowanie członkostwem 
jest bardzo duże. Na liście 
rezerwowej jest bardzo dużo 
osób, spokojnie moglibyśmy 
zwiększyć ilość członków  
do 400 osób.  
– Dlatego potrzebujemy tych 
pomieszczeń, od października 
chcemy ruszyć z naszą 
działalnością  
i z niepokojem patrzymy 
na to, co dzieje się wokół 
tematu zagospodarowania 
tego budynku – mówi prezes 
kucharska. Obecnie uniwersytet 
korzysta z gościnności 
Łowickiego Ośrodka kultury.
Bożena Górczyńska mówi nam 
natomiast, że biuro koła ma  

w swoim domu w jackowicach, 
a wolałaby, aby wszystkie 
dokumenty znajdowały się 
w Łowiczu. udostępniane 
czterem organizacjom na biuro 
pomieszczenie ŁOk nie jest  
w stanie wszystkiego pomieścić. 
– mamy 140 członków, w gronie 
około 60 osób spotykamy się 
raz w miesiącu, ale moglibyśmy 
częściej, teraz wykłady 
organizujemy w sali ślubów 
uSc w Łowiczu przy ŁOk, gdzie 
liczba miejsc jest ograniczona, 
świetlica w dawnym gimnazjum 
byłaby idealna – mówi.
Anna Bieguszewska  
ze skupiającego ponad  
250 osób klubu Radość 
dodaje, że pomieszczenia 
przy kaliskiej to niewiadoma, 
mówiono im o piwnicach, które 
ogromnym kosztem trzeba by 
remontować, potem o trzecim 
piętrze, gdzie osoby 60 i 70 plus 

będą miały potężny problem 
wejść. Natomiast w dawnym 
gimnazjum wejście na pierwsze 
piętro nie będzie przysparzać im 
problemu. jej zdaniem budynek 
dawnego gimnazjum jest  
po prostu przyjaźniejszy. 
W tle pozostaje jeszcze 
stowarzyszenie łowickich 
Amazonek. Panie od lat 
spotykają się w piwnicy  
w jednym z bloków  
na os. Bratkowice.  
W gimnazjum chciałyby mieć 
nie tylko biuro, ale też salę 
rehabilitacyjną, bo wokół tego 
tematu w dużej mierze skupia 
się ich działalność.
uniwersytet zgromadził już 
w gimnazjum meble, które 
mogłyby być wyposażeniem  
w trzech salach, o które się stara 
(biuro, pracownia plastyczna, 
sala spotkań  
i zajęć). jak tłumaczy krystyna 

kucharska, pochodzą one 
z miejskiej biblioteki, która 
pozbywała się ich w czasie 
przenosin do nowej siedziby. 
krystyna kucharska i Bożena 
Górczyńska odniosły się też 
do argumentu używanego 
przez radnych Łowickie.
pl i PiS, że budynek 
gimnazjum przeznaczony był 
edukacyjnie, a nie na lokale 
dla stowarzyszeń i dlatego 
lokowanie tam przedszkola 
– co oni proponują – byłoby 
najwłaściwsze. – Trudno 
działalności uniwersytetu nie 
określić mianem edukacyjnych, 
my kształcimy seniorów – mówi 
kucharska. zaś Górczyńska 
dodaje, że edukacja wpisana 
jest w działalność koła 
diabetyków, które organizuje 
szkolenia i akcje informacyjne 
o cukrzycy. – co to jest, jak nie 
edukacja? – pyta. tb
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Reczyce | Patriotyczny mural powstaje na prywatnym garażu

Artysta z Indonezji
namaluje Niezłomnych 
Ryan Rosfian – street 
art’owy artysta rodem  
z Indonezji, który  
za żonę ma mieszkankę 
gminy Łyszkowice  
i z Polską wiąże swoją 
przyszłość, maluje  
w Reczycach  
w gminie Domaniewice 
sporej wielkości 
mural upamiętniający 
Żołnierzy 
Niezłomnych. 

Mural powstaje na prywatnym, 
niedawno wybudowanym garażu 
Rafała Góry pod numerem Re-
czyce 137. 

Jadąc drogą pomiędzy Wrzecz-
kiem a Reczycami nie sposób go 
nie zauważyć. – Rafał postawił 
garaż i miał go już tynkować, ale 
wpadliśmy na pomysł, żeby go ja-
koś ozdobić. Najpierw myśleliśmy 
o czymś mniejszym, ale jak już 
iść, to na całość – opowiada Mi-
chał Szafraniec, który był współ-
pomysłodawcą namalowania mu-
ralu. 

Dlaczego w taki sposób posta-
nowili uatrakcyjnić wygląd gara-
żowej, dobrze widocznej z drogi 

ściany? – Po prostu mamy taką 
zajawkę, jesteśmy z tych, któ-
rzy doceniają Niezłomnych i Ci-
chociemnych. Całkiem nieda-
leko przecież, w Czatolinie, jest  
na przykład pomnik upamięt-
niający zrzuty Cichociemnych. 
Chcieliśmy zrobić coś dobrego  
i przypominać o naszej historii  
– opowiada Szafraniec. 

Skąd natomiast wziął się w Re-
czycach artysta rodem z Indone-
zji? Otóż już nie pierwszy raz miał 
on okazję prezentować swój talent 
na murach i nie tylko w powiecie 
łowickim. W czerwcu tego roku 
mieliśmy okazję w Nowym Łowi-

czaninie pisać o tworzonej przez 
około 4 tygodnie pracy Ryana 
Rosfiana w Łyszkowicach. Ozdo-
bił on strażnicę Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej w tej miejscowości. 
Namalował m.in. wóz strażacki, 
który wygląda jakby jechał wła-
śnie do akcji gaśniczej, strażaka  
w ogniu czy wizerunek św. Floria-
na – patrona strażaków. 

Należy dodać, że artysta od po-
nad roku mieszka w Łyszkowi-
cach, a to za sprawą swojej żony 
– Żanety Krulikowskiej, która jest 
córką byłego wieloletniego preze-
sa OSP w Łyszkowicach. Poznali 
się w Indonezji, gdy pani Żaneta 
wyjechała na wymianę studencką 
na Uniwersytet w Padangu. 

Mural w Łyszkowicach był 
jego pierwszą pracą o tematyce 
strażackiej. Wcześniej nie miał 
też okazji tworzyć murali o te-
matyce związanej z Żołnierzami 
Niezłomnymi. Będąc w Polsce 
skupiał się raczej na wykony-
waniu tatuaży i ozdabianiu sa-
mochodów. Pierwszy „strażac-
ki” tatuaż (z motywem strażaka) 
wykonał na ręku swojego teścia, 
później motyw ten powtórzył  
na jego samochodzie. 

Wracając do Reczyc: mural, 
który powstaje na garażu, będzie 
miał (w zasadzie to już ma, bo-
wiem niewiele zostało do jego 
ukończenia) kilka metrów długo-
ści. O tym, ile będzie kosztował, 
pomysłodawcy mówią niechęt-
nie. – W 10 tysiącach złotych chy-
ba się zmieścimy... – ujawniają po 
namowach. Całkowity koszt wzię-
li na siebie: nie starali się o dofi-
nansowania czy granty. Dlatego 
też przygotowaniem ściany i pod-
kładem zajęli się sami. 

– Pierwszy pomysł był taki, 
żeby namalować postać Witol-
da Pileckiego, ale artysta nie był 
przekonany czy uda mu się od-
powiednio odwzorować twarz  
i emocje – opowiada Michał Sza-
franiec. Uroczystego odsłonięcia 
muralu czy też związanej z tym 
jakiejkolwiek uroczystości na tę 
chwilę nie planują. Może gdyby 
zdążyli na 15 sierpnia, to by coś 
zorganizowali, ale pogoda opóźni-
ła prace o kilkanaście dni. – Może 
jak nam się uda w przyszłości zro-
bić coś fajnego na starym sklepie 
w Reczycach, to pomyślimy o od-
słonięciu – zapowiada Szafraniec. 
 mak

Aktualności

ReklAmA

RzuT oKIEm | TWóRcy luDOWI zAPRASzAją

Kto jeszcze nie był w skansenie przy łowickim muzeum  
na warsztatach rękodzielniczych prowadzonych przez twórców 

ludowych, może to zrobić do końca września w każdy weekend.  
W najbliższą sobotę i niedzielę zapraszają na swoje stoiska Teresa kocus 

– haft ręczny, jan konopczyński – garncarstwo i Stefania Borkowska  
– wycinanki. W ostatni weekend zajęcia prowadziły Wiesława Wojda  

– wycinanki, Agnieszka zabost – haft koralikowy i Wanda Bury  
– wikliniarstwo. Przy stoisku tej pierwszej spotkaliśmy dwie turystki  

z leszna i Poznania, które trafiły na warsztaty dzięki anonsowi  
w internecie. Po raz pierwszy w życiu miały kontakt z wycinankarstwem, 

ale radziły sobie bardzo dobrze. tb fO
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mural na garażu w Reczycach jest już na ukończeniu. 
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Łowicz | uroczystości jubileuszu 100-lecia Bitwy Warszawskiej

Pod pomnikiem na Podrzecznej, na Błoniach 
i pod basztą
Obchody 100. rocznicy Bitwy Warszawskiej  
w Łowiczu zostały podzielone na trzy oddzielne 
wydarzenia. Główne uroczystości rozpoczęły 
się przed południem pod pomnikiem Józefa 
Piłsudskiego, później organizator – łowicki ratusz 
– zaprosił mieszkańców na koncert patriotyczny 
jednego z bardziej znanych łódzkich chórów oraz 
na piknik rycerski pod basztą gen. S. Klickiego.

Pod pomnikiem Marszałka 
Piłsudskiego zebrało się niespeł-
na 100 osób i tylko pięć pocz-
tów sztandarowych, podczas gdy 
w przeszłości było ich około 20. 
Wszyscy byli w maseczkach. 
Burmistrz Łowicza, z zawodu hi-
storyk, jak co roku opowiedział  
o tle historycznym i przebiegu bi-
twy, zaznaczył, że bohaterami 
tego zwycięstwa, obok głównego 
Józefa Piłsudskiego, który wydał 
rozkaz do ataku, byli także gen 
Tadeusz Rozwadowski, jak i ów-
cześni przywódcy frakcji politycz-
nych, chłopskiej Wincenty Witos  
i socjalistycznej (robotniczej) Igna-
cy Daszyński. Obaj w tej trudnej 
sytuacji, jak podkreślił burmistrz, 
stanęli przy Marszałku, apelując 
do chłopów i robotników o wstę-
powanie w szeregi armii i walki  
o polską ziemię. Przypomniał też 
innych bohaterów, ks. Ignacego 
Skorupkę czy matematyka i szy-
franta Jana Kowalewskiego, który 
złamał szyfry Armii Czerwonej.

Burmistrz przypomniał, że z te-
renu Ziemi Łowickiej do Wojska 
Polskiego w przededniu bitwy za-
ciągnęło się przeszło 4 tys. męż-
czyzn, w wojnie z bolszewikami 
walczył też 10 Pułk Piechoty, któ-
ry po zakończonej wojnie na sta-
łe osiadł w Łowiczu. – To było 
wielkie zwycięstwo, bo obronili-

śmy Europę przed komunizmem, 
mimo że w Zachodniej Euro-
pie były nastroje socjalistyczne.  
I Wojna światowa zakończyła się 
w części tych krajów likwidując 
monarchię. Udało się obronić Pol-
skę mimo wrogiej postawy rzą-
dów i społeczeństw Anglii, Nie-
miec i Czech. 

Po złożeniu kwiatów przed 
pomnikiem uczestnicy przeszli 
do katedry na mszę świętą, któ-
rej przewodniczył bp. Wojciech 
Osial. Po jej zakończeniu zebra-
ni spotkali się przed pomnikiem 
z 1927 roku Synom Ziemi Łowic-
kiej, gdzie także zostały złożone 
kwiaty.

koncert i piknik
– Koncert, jak i piknik, to wy-

darzenia pierwsza klasa. Na tym 
pierwszym dzieci trochę się nu-
dziły, ale pod basztą już wręcz od-
wrotnie. Święto 15 sierpnia jest 
dla nas Polaków, umęczonych 
martyrologią, przegranymi woj-
nami i bitwami chyba najwesel-
szym świętem i jest to odpowiedni 
dzień, aby dobrze się bawić – po-
wiedziała nam pani Maria z Łowi-
cza, która wzięła udział w obcho-
dach wspólnie z dwójką swoich 
synów. 

Około 50 osób przy Pomniku 
Narodów w parku Błonie wysłu-

chało koncertu uznanego w Pol-
sce Mieszanego Chóru Kame-
ralnego „Vivid Singers” z Łodzi, 
pod kierownictwem dyrygenta 
Dawida Bera. 

Artyści wykonali zarówno ze-
społowo, jak i solo, pieśni pa-
triotyczne z okresu rodzącej się 
niepodległości Polski i walki  
z bolszewikami drugiego dziesię-
ciolecia XX wieku, m.in. „Przy-
byli ułani”, „Pierwsza Brygada”, 
ale także „Kasieńkę” czy „Przą-
śniczkę”. Publiczność nagrodziła 
występ gromkimi brawami. 

Mniej podniośle, ale za to bar-
dzo ciekawie, było w parku pod 
basztą gen. S. Klickiego. Brac-
two Rycerskie Serpens Bellato-
rum z Łowicza przygotowało dla 
dzieci i dorosłych sporo atrakcji: 
strzelanie z łuku, kuszy, rzucani 
oszczepem, możliwość zagrania 
w jedną z dawnych gier czy sto-
czenia pojedynku na piankowe 
„miecze”. Przy okazji opowiada-
li np. o rycerskim uzbrojeniu czy 
technikach walki.  tb

ReklAmA

RzuT oKIEm | SOlIścI OPeRy NARODOWej W kATeDRze
Starostwo, przy współpracy 
parafii katedralnej, zorganizowało 
w ramach jubileuszu 100-lecia 
Bitwy Warszawskiej 1920 
roku koncert patriotyczny, 
na którym zaśpiewali soliści 
opery Narodowej w Warszawie: 
Bogusław morka (tenor)  
i Ryszard morka (bas) oraz solistka 
Teatru muzycznego w Łodzi 
emilia zielińska (sopran). Przy 
akompaniamencie orkiestry Alla 
Vienna pod dyrekcją prof. Adama 
manijaka zaśpiewali oni około 20 
utworów, m.in. „Orlątko” ze słowami 
Artura Oppmana, „Stary kapral” 
Stanisława moniuszki, „Skrzydła” 
ernesta Brylla i Włodzimierza 
korcza, „Biały krzyż” krzysztofa 
klenczona oraz „krzyż i Orzeł” 
ze słowami biskupa józefa 
zawitkowskiego. koncert zakończyli 
wiązanką pieśni żołnierskich  
z okresu odradzającej się Polski. tb

Pod pomnikiem Józefa Piłsudskiego przemawiał do zebranych 
burmistrz Krzysztof Kaliński opowiadając o bitwie i udziale  
w niej mieszkańców miasta i regionu.
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Członkowie łowickiego bractwa rycerskiego pod basztą dali 
możliwość mieszkańcom miasta np. postrzelać z kuszy.
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Gmina zduny | Podwyżka dla wójta

Do maksymalnego nadal daleko
4.700 zł wynagrodzenia zasadniczego, 1.900 zł dodatku funkcyjnego 
i 2.112 zł dodatku specjalnego – tyle wynoszą aktualne zarobki 
wójta gminy Zduny Krzysztofa Skowrońskiego (licząc bez dodatku 
stażowego). Decyzję o podwyższeniu wynagrodzenia podjęła  
rada gminy 17 sierpnia, z mocą obowiązywania od 1 lipca.

Decyzja radnych oznacza pod-
wyżkę miesięcznego wynagro-
dzenia wójta z poziomu 7.800 zł 
(bez stażowego), bo taka wyso-
kość została przez radę ustalo-
na na drugiej w tej kadencji sesji 
pod koniec 2018 roku, do pozio-
mu 8.712 zł, a z dodatkiem sta-
żowym 9.652 zł. Posługujemy się 
tutaj kwotami brutto. Trzeba pa-
miętać, że tamte stawki były naj-
niższymi wśród wójtów w powie-
cie łowickim.

Od głosu wstrzymał się m.in. 
radny Adam Grzegory. Zazna-
czył, że brak poparcia dla uchwały 
z jego strony nie wynika z nega-

tywnej oceny pracy wójta, doce-
nia jego zaangażowanie i oddanie 
sprawom gminy. Uważa nato-
miast, iż nie jest to dobry moment 
na przyznawanie podwyżek. Od-
niósł się do wydarzeń w kraju  
i na świecie. – Mamy recesję,  
a wręcz kryzys gospodarczy, pan-
demię, ludzie tracą pracę albo ob-
cinane są im pensje – zauważył 
radny Grzegory. – Do tego ostat-
nio doszły, bulwersujące opinię 
publiczną, propozycje podwyżek 
dla naszych parlamentarzystów, 
za których mi wstyd. Oczywiście 
zachowuję skalę, ta propozycja 
dla wójta nie jest tak przesadzo-
na, ale również wśród naszych 
mieszkańców, przynajmniej czę-
ści, z jaką rozmawiałem, jest od-
bierana źle.

Radny Marek Sokół stwierdził 
natomiast, że wójt swoim zaanga-

żowaniem zasługuje na podwyż-
kę, a proponowana kwota nie jest 
astronomiczna. – Czas jest trud-
ny dla wszystkich, ale inwestycje 
i rozwój gminy nie zwolniły, ich 
poziom stale rośnie – powiedział 
radny Sokół. – Jestem przekonany, 
że podwyżka w tym przypadku 
będzie motywacją i wynagrodze-
niem za to, co gmina do tej pory 
osiągnęła dzięki wójtowi, dla któ-
rego każda inwestycja jest bodź-
cem do dokonywania kolejnych.

W podobnym tonie wypowia-
dał się też radny Łukasz Jankow-
ski. – To forma podziękowania,  
i tak niewspółmierna do tego, ile 
pan wójt zrobił – stwierdził. – Nie 
byłoby tej sprawy teraz, gdyby-
śmy już na pierwszej sesji ustali-
li wynagrodzenie na tym pozio-
mie, jaki mają inni wójtowie gmin 
ościennych. 

Radny Jankowski podkreślił 
też, że nawet po przyjęciu pod-
wyżki kwota wynagrodzenia 
wójta nie będzie bliska maksy-
malnej, będzie mieściła się po-
środku dopuszczalnych widełek. 
– Ludzie krytykują ten pomysł, bo 
być może nie są dostatecznie po-
informowani o tym, ile jest teraz  
w gminie inwestycji w porówna-
niu z ościennymi gminami – mó-
wił radny Jankowski, odwołując 

się do wypowiedzi radnego Grze-
gorego. – Tak jest we współcze-
snym świecie, że za jakością idzie 
wynagrodzenie.

Radna Jolanta Perzyna przy-
wołała natomiast dane liczbowe,  
w których porównała wynagro-
dzenie wójta Skowrońskiego  
z wójtami pozostałych gmin po-
wiatu łowickiego, a także gmin 
ościennych – Żychlina i Bedlna. 
Wynika z nich,  że proponowa-
ne wynagrodzenie na poziomie 
9.600 zł jest na tym tle wynagro-
dzeniem średnim, a są gminy,  
w którym przekracza ono 10 tys. zł.  
– Co do opinii mieszkańców, to 
słyszałam tak głosy pozytywne, 
jak i negatywne, co jest czymś 
zupełnie naturalnym – mówiła. – 
Zawsze tak będzie, z każdą osobą 
piastującą publiczną funkcję.

Przypomniała też, że radni już 
wcześniej obiecywali wójtowi wy-
nagrodzenie po udzieleniu mu ab-
solutorium, co nastąpiło, nie ma 
więc o czym mówić, bo umów na-
leży dotrzymywać.

Za podwyżką dla wójta gło-
sowało 11 radnych, dwóch się 
wstrzymało, a 1 był przeciw. 

ReklAmA

Gmina Bielawy 

Do końca roku 
pozbędą się 
folii
W ciągu najbliższego 
miesiąca Urząd Gminy 
Bielawy rozstrzygnie 
przetarg dla firm, które 
odbiorą od mieszkańców 
folię rolniczą.

Takie rozwiązanie jest możli-
we dzięki dotacji z Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej. Jak powie-
dział nam wójt gminy Sylwester 
Kubiński, gmina otrzymała na 
ten cel 77 tysięcy złotych.

Odbiór folii najprawdopodob-
niej będzie miał miejsce pod ko-
niec listopada. By firma zabrała 
od mieszkańców folię, wcześniej 
musieli oni złożyć odpowiedni 
wniosek. Takich wniosków spły-
nęło już do urzędu 235. 

Jak powiedziała nam Anita 
Morawska z Urzędu Gminy Bie-
lawy, do odbioru jest 154 tysię-
cy kilogrmaów folii rolniczej i 
innych odpadów pochodzących  
z działalności rolniczej. Przed 
odbiorem mieszkańcy muszą fo-
lię wyczyścić i odpowiednio za-
pakować.  ks

toMasz 
Matusiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Radny marek Sokół 
stwierdził, że wójt  
swoim zaangażowaniem 
zasługuje na podwyżkę, 
a proponowana kwota 
nie jest astronomiczna.  
– Inwestycje i rozwój 
gminy nie zwolniły,  
ich poziom stale rośnie 
– powiedział. 

Gmina zduny | festyn w Bąkowie

Tym razem bez rozmachu
Coroczny festyn  
w Bąkowie Górnym  
nie odbył się  
tym razem w takiej 
formie, jak dotychczas, 
ale mieszkańcy  
i tak mogli liczyć  
na wiele atrakcji. 

Główną atrakcją 15 sierpnia  
w Bąkowie Górnym był Zlot Mi-

łośników Starej Motoryzacji i Ma-
szyn Rolniczych organizowany 
przez stowarzyszenie Retro-Ło-
wiczanka. Zlot zaczął się o godzi-
nie 10. Jak powiedział nam prezes 
stowarzyszenia, Piotr Politowicz, 
największym zainteresowaniem 
cieszyła się parada pojazdów,  
a także przeciąganie walca i pokaz 
młocki. 

O godzinie 18, na przygotowa-
nej scenie wystąpił Zespół Pieśni 

i Tańca „Małe Zduny”, przygoto-
wany przez Ewę Smerecką, dy-
rektor Biblioteki i Domu Kultury 
w Zdunach. 

Przez cały czas trwania festynu 
przybyli uczestnicy mogli oglądać 
wystawę pojazdów i maszyn rol-
niczych. 

Oprócz tego, tradycyjnie rozsta-
wione były stragany, a każdy miał 
możliwość spróbować kiełbasy  
z grilla, grochówki i ciast.  ks zlot miłośników Starej motoryzacji i maszyn Rolniczych był główną atrakcją tegorocznego festynu.
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Polityka | Białorusin o sytuacji w jego ojczyźnie

Tam są zabijani ludzie
Już w poprzednim numerze prezentowaliśmy wypowiedzi mieszkających  
w naszym kraju Białorusinów, na temat sytuacji w ich ojczyźnie po ostatnich, 
uznanych przez społeczeństwo za sfałszowane wyborach prezydenckich.  
Sytuacja tam zmienia się dynamicznie – a my prezentujemy kolejną relację,  
po rozmowie z białoruskim pracownikiem, mieszkającym obecnie w Strykowie.

Nikołaj przyjechał do Stryko-
wa z  Mohylewa nad Dnieprem 
(ok. 380 tys. mieszkańców w 2017 
roku), blisko granicy z  Federa-
cją Rosyjską. Pracuje u nas już od 
trzech lat. Nie ma jeszcze karty 
stałego pobytu, co roku musi jeź-
dzić wyrabiać nową wizę, ważną 
na rok. Na Białorusi ma wielu bli-
skich, o których się niepokoi. Sam 
nie był w ojczyźnie od pół roku. 
Teoretycznie ma taką możliwość 
– wrócić do miejsca zamieszka-
nia, bo już na przykład do Miń-
ska nie mógłby teraz legalnie po-
jechać.

Źródła informacji
Codziennie na bieżąco śledzi 

relacje z  wydarzeń na Białorusi. 
Nie z  oficjalnych, państwowych 
mediów, ale z  internetu. Białoru-
sini wymieniają się informacjami 
głównie przez komunikator Te-
legram, szczególnie przez kanał 
„Nexta”, założony przez Stepana 
Putiłę, młodego blogera i reżyse-
ra filmów, oskarżanego przez wła-
dze państwowe o  wywołanie za-

mieszek i  poszukiwanego przez 
nie (prawdopodobnie przeby-
wa on w Polsce). Nie jest to jed-
nak jednoosobowy blog, ale kanał 
współtworzony przez użytkowni-
ków, którzy udostępniają tam wła-
sne zdjęcia czy nagrania.

– Przez dwa dni internet był na 
Białorusi wyłączony, ale ludzie, 
którzy się na tym znają, łączyli się 
z  serwerami proxy z  sąsiednich 
krajów, dzięki czemu te informa-
cje stale krążyły – mówi Nikołaj. 
– Starsi ludzie, którzy nie obsłu-
gują internetu, mogą jednak nadal 
nie wiedzieć co się dzieje. Kiedy 
dzwoniłem do rodziców, telefony 
stacjonarne działały. Mama mó-
wiła, że u  nich jest spokojnie, 
a tylko w Mińsku były jakieś nie-
duże strajki, przez co zatrzymali 
kilku ludzi. Ja wtedy nie wytrzy-
małem, bo już miałem informacje 
o zaginionych i pobitych ludziach, 
powiedziałem: Mamo, u was jest 
wojna, giną ludzie! 

Przemoc  
jak na wojnie
Relacje docierające drogą nie-

oficjalną są rzeczywiście wstrzą-
sające. Nikołaj mówi, że też by-
łoby mu trudno uwierzyć, że takie 
sceny dzieją się w jego ojczyźnie, 
gdyby nie kręcone gdzieś z ukry-

cia nagrania i relacje ze strajków. – 
Na Białorusi już wcześniej źle się 
działo, ale takiej eskalacji przemo-
cy ze strony tej władzy jeszcze nie 
było – mówi. – Kiedy zachodzi 
słońce, wychodzą jacyś uzbrojeni 
ludzie. Mają na ubraniach napi-
sy „milicja”, ale żadnych odzna-

czeń, które mogłyby pozwolić na 
ich przypisanie do jakiejś kon-
kretnej jednostki. Przypuszcza-
my, że mogą to być najemnicy 
z  Rosji, ale tak naprawdę nikt 
nie wie kim są. Zabijają i torturu-
ją ludzi, biją dzieci, biją kobiety, 
zamykają do więzień bez proce-
su. W internecie można znaleźć 
zdjęcia demonstranta tak skato-
wanego, że wychodzą mu na ze-
wnątrz jelita. Wszystko tylko za 
to, że ludzie wychodzą pokojo-
wo protestować przeciwko sfał-
szowaniu wyborów. Nawet zna-
jomi Ukraińcy mówią mi, że jak 
u nich był Majdan, to nie było aż 
tak brutalnie.

wiatr nadziei?
Co do tego, że wybory zostały 

sfałszowane, Nikołaj nie ma wąt-
pliwości. – Wśród moich znajo-
mych praktycznie nie ma zwo-
lenników Łukaszenki – mówi. 
– Jeden, dosłownie jeden, z  któ-
rym rozmawiałem przed wybora-
mi, mówił, że na niego zagłosuje, 
ale nawet on przyznał, że państwo 
jest źle zarządzane. Mówił, że po 
prostu nie wierzy w zmianę na 
lepsze, a  obawia się, że zmiany 
wszystko jeszcze pogorszą. Ja mu 
powiedziałem: Człowieku, gorzej 
już być nie może!

Nikołaj często słyszy też od 
znajomych z  Ukrainy, że opór 
jego rodaków może wyrządzić 
więcej zła niż korzyści. – Mówią 
czasem, że my u siebie zarabiamy 
lepiej niż oni, mamy pracę, stabil-
ność, a oni protestowali i teraz są, 

jak to określają, w czarnej d... – 
mówi. – Do mnie to nie trafia, bo 
to naprawdę nie jest dla nas walka 
o większe pieniądze i lepsze pła-
ce, to przede wszystkim jest walka 
o wolność. To jej brak spowodo-
wał, że ludzie wychodzą na ulicę 
i organizują strajki. Oburza nas to, 
że ludzie nie mogą nic zrobić, nic 
nikomu powiedzieć, a  za chwi-
lę to już nawet myśleć nie będzie 
można!

Nikołaj przyznaje szczerze, że 
po prostu nie wie jak to się może 
skończyć. Pozostaje mu mieć na-
dzieję, że gdy następnym razem 
uda się do ojczyzny, zastanie ją 
już odmienioną. Sygnały pozy-
tywne są – z zadowoleniem przy-
jął informację, że samolot Łuka-
szenki tuż po wyborach odleciał 
do Turcji. Nawet jeśli wrócił, to 
takie zachowanie pokazuje dobit-
nie, jak bardzo niepewnie czuje 
się władza.

Interwencja Rosji? Pomoc są-
siednich państw? Dla Nikołaja 
byłby to najgorszy, czarny sce-
nariusz. 

– Mam nadzieję, że naród bia-
łoruski będzie miał szansę roz-
wiązać ten kryzys samodzielnie, 
poprzez obywatelski opór i zmu-
szenie władzy do przeprowadze-
nia uczciwych wyborów – mówi. 
– Jeżeli białoruskie wojsko i mi-
licja staną po stronie protestują-
cych, to jak najbardziej sami oby-
watele mogą tę sprawę załatwić 
i  tak by było najlepiej. Ktoś ze 
znajomych z  Polski powiedział 
mi, że jak Rosja u nas zainterwe-
niuje, to kraje Zachodu wkroczą 
z  wojskiem. Osobiście nie wie-
rzę, by jakiekolwiek państwo na 
świecie odważyło się na zbrojną 
konfrontację z  Rosją. Mnie też 
nie do końca przekonują głosy, że 
to Putin kieruje Łukaszenką. Oby-

dwaj są chorzy na głowę, ale dzia-
łają oddzielnie i wątpię w to, by 
Putinowi szczególnie zależało na 
ratowaniu Łukaszenki, który i dla 
niego jest problemem.

Nasz rozmówca mówi też, że 
Białorusini nie oczekują od władz 
Polski szczególnej pomocy poli-
tycznej.

 – To co mogłaby dla nas zro-
bić Polska, to z większą wyrozu-
miałością podejść do formalności, 
takich jak karty pobytu czy po-
zwolenia na pracę, bo te wszystkie 
procedury i  tak już ciągnęły się 
miesiącami w białoruskich urzę-
dach. Czasem to 8 miesięcy bez 
żadnej odpowiedzi, a teraz zapew-
ne zostały całkiem wstrzymane – 
mówi Nikołaj. 

***
Na prośbę rozmówcy zmienili-

śmy w tekście jego imię. Nie zga-
dzał się też na żadne zdjęcia czy 
nagrania. Jak tłumaczy – inwigi-
lacja ludzi na Białorusi jest pro-
wadzona na niewyobrażalną ska-
lę, a  sam nie chciałby w żaden 
sposób narażać bezpieczeństwa 
swoich bliskich, którzy zostali po 
tamtej stronie granicy. To, że jeste-
śmy gazetą o  zasięgu lokalnym, 
nie przekonało go. – I tak bym się 
obawiał – powiedział. – Nie o sie-
bie, o moich bliskich. 

maurzyce | Przypomniane tradycje święta matki Boskiej zielnej

Z zielkiem do kościoła
– Bardzo ciekawa impreza, nie miałam zbyt wielkiej wiedzy 
o święcie Matki Boskiej Zielnej, bo to święto związane 
mocniej z wsią. Ale bardzo nam się podoba, zwłaszcza 
możliwość przygotowania tzw. zielka, które można zanieść 
do kościoła w celu poświęcenia na mszy – powiedziała 
nam Edyta Kurczak z Łodzi, która odwiedziła skansen wsi 
księżackiej w Maurzycach w minioną sobotę 15 sierpnia, 
gdy trwało w nim przygotowane przez Muzeum w Łowiczu 
Święto Matki Boskiej Zielnej.

15 sierpnia łączy w sobie dwa 
święta: rocznicę Bitwy Warszaw-
skiej 1920 roku i święto kościelne 
Wniebowzięcia Najświętszej Ma-
rii Panny zwane w naszej tradycji 
świętem Matki Boskiej Zielnej.  
Z tym ostatnim, mocno zakorze-
nionym w Polsce, szczególnie na 
terenach wiejskich, jest związana 
rozbudowana obrzędowość na-
dal żywa w podłowickich wsiach. 
Muzeum postanowiło ją przybli-
żyć. Jak nam wyjaśnił dyrektor 
muzeum w Łowiczu Grzegorz 
Dębski, pierwotnie muzeum my-
ślało o zorganizowaniu w czerw-
cu nocy Kupały, ale ogranicze-
nia związane z  koronawirusem 
pokrzyżowały te plany, dlatego 
aneksowano umowę na dotację 
z programu Etnopolska, przyzna-
ną przez Narodowe Centrum Kul-
tury i zorganizowano nowe wyda-
rzenie w sierpniu, także związane 
z obrzędowością agrarną.

Propozycja spotkała się bar-
dzo dużym zainteresowaniem, bo 
jak się okazało skansen 15 sierp-
nia odwiedziło około tysiąca osób, 
a samochody, którymi przyjecha-
li, nie mieszczące się na jego par-

kingu, musiano pozostawić na ca-
łej długości wiodącej doń drogi 
gruntowej. – Cieszę się z  tej fre-
kwencji i  z  tego, że była ciągła 
rotacja odwiedzających – zazna-
czył dyrektor, który podkreślił, że  
w związku z  koronawirusem 
zwiększono środki ostrożności.

Muzeum zapewniło sporo 
atrakcji, przede wszystkim zapro-

siło do współpracy twórców lu-
dowych, na stoiskach można było 
poznać tajniki bibułkarstwa i wi-
kliniarstwa, ale także wziąć udział 
w warsztatach zielarskich prowa-
dzonych przez Magdalenę Barto-
siewicz. Opowiadała ona o rodzi-
mych ziołach, ich pozyskiwaniu 
i stosowaniu, pomagała też wyko-
nać samodzielnie zielnik czy wo-
reczek zapachowy.

Dużym zainteresowaniem cie-
szyło się na stoisku florystycz-
nym tworzenie tzw. zielka i wian-
ków. Część z  nich wzięła udział 
w konkursie i  została poświę-
cona w czasie mszy świętej. Na 
scenie wystąpiły zespoły Blicho-
wiacy i Ksinzoki, a  także Kape-
la Szymona Mońki, która zagrała 
skoczne utwory, próbując zachę-
cić widownię do tańca. Na degu-
stację wypieków i  regionalnych 
potraw zapraszały panie z  rodzi-
mych KGW z Chąśna, Kocierze-
wa Południowego i Chruślina. Pa-
nie wzięły też udział w konkursie 
kulinarnym na najlepszy kołacz. 
Zwyciężyło koło z  Kocierzewa 
Południowego.

Dodatkową atrakcją dnia było 
otwarcie nowej ekspozycji w ple-
banii przeniesionej w 2011 roku 
z Pszczonowa – w dwóch izbach 
odtworzono mieszkanie probosz-
cza z początku XX wieku. Dyrek-
tor Grzegorz Dębski powiedział 
nam, że część sprzętów, które zna-
lazły się w tych pomieszczeniach 
muzeum miało w magazynach, 
ale pełne przygotowanie nowej 
ekspozycji, muzeum zawdzięcza 

darczyńcom, księżom z  diecezji 
łowickiej: Janowi Dobrodziejowi, 
emerytowanemu proboszczowi 
z parafii Jana Chrzciciela w Kut-
nie oraz Maciejowi Zakrzewskie-
mu, proboszczowi z  parafii św. 

Małgorzaty Dziewicy i  Męczen-
nicy w Kiernozi.

– W planie mamy jeszcze 
przygotowanie pomieszczenia  
w którym znajdzie się salonik, 
myślę, że będzie on gotowy na 

wiosnę przyszłego roku – po-
wiedział nam dyrektor Grzegorz 
Dębski, dodając, że chciałby też, 
aby przy plebanii powstał ogród, 
z kapliczką – te plany są jednak 
na dalsze lata.  tb

Walewice | 75 lat łódzkiej filmówki

„Do widzenia, do jutra” przed pałacem
W najbliższą niedzielę 23 sierp-

nia o  godz. 21.10 przed pałacem  
w Walewicach zostanie wyświe-
tlony film z 1960 roku w reżyserii 
Janusza Morgnesterna pt. „Do wi-
dzenia, do jutra” ze Zbigniewem 
Cybulskim i  Teresą Tuszyńską  
w rolach głównych. Obraz ten 

opowiada o wakacyjnym roman-
sie młodego studenta z córką za-
granicznego dyplomaty. 

Miejscem projekcji będzie zie-
lony skwer po prawej stronie pa-
trząc na pałac, obraz z  rzutnika 
zostanie rzucony na pneumatycz-
ny ekran.

Organizatorem wydarzenia jest 
Stowarzyszenia „Łódź Filmowa” 
i  Stadnina Koni w Walewicach. 
Walewicka projekcja jest elemen-
tem większego projektu zwią-
zanego z  jubileuszem 75-lecia 
łódzkiej „filmówki”, który jest ob-
chodzony w tym roku.  tb

toMasz 
Matusiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

To nie jest dla nas 
walka o większe 
pieniądze  
i lepsze płace,  
to przede wszystkim 
jest walka o wolność.

kiedy zachodzi 
słońce, wychodzą 
jacyś uzbrojeni 
ludzie. mają  
na ubraniach napisy 
„milicja”, ale żadnych 
odznaczeń, które 
mogłyby pozwolić 
na ich przypisanie 
do jakiejś konkretnej 
jednostki. zabijają 
i torturują ludzi, biją 
dzieci, biją kobiety, 
zamykają do więzień 
bez procesu. 

zainteresowanie warsztatami florystycznymi w czasie spotkania w skansenie było bardzo duże - każdy miał 
możliwość przygotowania tzw. zielka.

Wykonane własnoręcznie  
zielka poświęcone były  
w czasie mszy świętej 
odprawionej w drewnianym 
kościele z Wysokienic.
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Handel | Owoce na targu wygrywają 

Smak się sam obroni 
Na targowisku miejskim w Łowiczu dużym 
zainteresowaniem cieszy się od wielu tygodni 
handel owocami, na które trwa właśnie sezon. 
Sprzedający zachwalają: u nas wszystko jest 
lepsze niż w marketach. 

Jeszcze przed kilkoma dniami 
na wielu stoiskach można było 
kupić czereśnie. Uwagę zwracała 
przede wszystkim ich cena – zwy-
kle wynosząca 20 zł, bywało na-
wet 22 zł. Jest ona dużo wyższa 
niż np. cena wiśni. 

Pani Magdalena z okolic Kier-
nozi powiedziała nam, że wynika 
to między innymi z faktu, że sezon 
na te owoce jest znacznie krótszy. 
Dodała, że wszystkie owoce są 
zrywane rano, a klienci już się na-
uczyli, że świeże czereśnie moż-
na poznać po zielonych ogonkach.  
– Smak się zawsze obroni – prze-
konywała. 

Na sąsiednim stoisku Stani-
sława i Władysławy z Ostrowca 
można było kupić dorodne brzo-
skwinie w dwóch odmianach: 
winogronowa i Harnaś. – 10 lat 
temu zasadziłem sad i tak dba-
my o niego – powiedział nam 
pan Stanisław. Klienci, którzy raz 
kupili ich owoce, zawsze po nie 
wracają. 

Swoje stoisko z owocami na 
targowisku rozstawił też m.in. 
Krzysztof Siewierski z Chąśna.  
– Handel idzie bardzo dobrze, po-
goda dopisuje, klienta również nie 
brakuje – mówił nam. Tego dnia 
najlepiej sprzedawały się u nie-
go czereśnie, maliny i borówki.  

– Owoce są zbierane dzień wcze-
śniej, ale jak najpóźniej, żeby były 
jak najświeższe – zaznaczył. Jest 
przekonany, że największą zaletą 
owoców pochodzących z okolicz-
nych upraw jest to, że są słodkie, 
świeże i „nie oszukane”. 

W handlowaniu owocami  
na targowisku pomagała swojej 
mamie Zuzanna z Domaniewic.  
– U nas można kupić głównie ma-
liny, ale na całym rynku jest mnó-
stwo różnych owoców i warzyw 
– podkreśliła. Dodała, że maliny 
można jeść w naturalnej postaci, 
jak i wykorzystać je do zrobienia 
soków, dżemów i musów, a na-
wet do dekoracji torów. – Maliny 
to są chyba jedne ze zdrowszych 
owoców i bardzo poprawiają od-
porność – przekonuje Zuzanna. 
Jej zdaniem lepiej jest kupować  
na targowisku, ponieważ w skle-
pach możemy natrafić na owoce  
i warzywa z upraw, gdzie stosowa-
ne są opryski. 

Na stoiskach mogliśmy kupić 
także śliwki, porzeczki, maliny 
czy borówki. Handlujący przeko-
nywali zaś, że ich owoce są dużo 
lepsze i smaczniejsze niż te z mar-
ketów, ponieważ wiadomo, że są 
świeże, polskie i pochodzą z eko-
logicznych upraw. – One po prostu 
mają inny smak! – usłyszeliśmy. 

Jak powiedział nam sadow-
nik Tomasz Papiernik z Błędowa, 
ceny śliwek na rynku hurtowym 
wahają się aktualnie od 2,50 do 4 
zł za kilogram – wszystko zależy 
od odmiany. Sezon na śliwkę roz-
począł się w połowie lipca, a po-
trwa do połowy września. Według 
Tomasza Papiernika, ten rok dla 
śliwki jest dobry. Upały nie znisz-
czyły owoców, więc jest się z cze-
go cieszyć. 

Zwrócił jednak uwagę na to, że 
sierpień jest dla plantatorów tego 
owocu stosunkowo najgorszy. Ak-
tualnie występuje dużo odmian 
naraz, popyt jest – jego zdaniem 
– niewielki i dopiero z początkiem 
września wróci zapotrzebowanie 
na śliwki.

W porównaniu do cen z ubie-
głego roku, tegoroczne są jednak 
i tak wyższe – rok temu cena wy-
nosiła od 1,50 do 2,50 zł/kg. ks, aa 

ReklAmA

PorzeCzkowa huśtawka Cen
Bieżący rok byłby znakomity 
dla większości osób, które 
zajmują się uprawą czarnej 
porzeczki. Aktualnie owoc 
ten kosztuje ok. 3,20 zł za 
kilogram. Dla porównania: dwa 
lata temu ta cena wynosiła 
0,30 zł/kg. Wysoka cena 
wynika jednak z zapaści lat 
ubiegłych Przez bardzo niskie 
wówczas ceny wielu rolników 
zdecydowało się zlikwidować 

plantacje.
Rok byłby więc dobry, ale  
– jak powiedział nam cezary 
Olejniczak z Waliszewa, 
który sam jest plantatorem 
czarnej porzeczki, tegoroczne 
warunki pogodowe były dla 
owoców bardzo niekorzystne. 
Początkowe niskie temperatury 
i ulewne deszcze osłabiły 
porzeczkę. Potem przyszły 
susze – i w rezultacie plony są 

zdecydowanie niższe  
od spodziewanych.
czy to zniechęci pozostałych 
jeszcze na rynku plantatorów? 
Olejniczak zwraca uwagę  
na to, że brak stabilności cen 
porzeczki jest ogromnym 
problemem. Według niego, 
należy dążyć do wieloletnich 
umów, dzięki którym ceny będą 
utrzymywały się na jednym 
poziomie, bez tak dużych 
wahań. ks

Na stoisku pani magdaleny z okolic Kiernozi gwarantowane są świeże 
owoce i miła obsługa.
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u Stanisława i Władysławy z ostrowca można było kupić dorodne 
brzoskwinie w dwóch odmianach: winogronowa i harnaś. 
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W handlowaniu owocami na targowisku pomagała swojej mamie 
zuzanna z Domaniewic. 
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Na widok tych malin aż ślinka cieknie. 

fO
T.

 A
G

N
Ie

S
zk

A
 A

N
TO

S
Ie

W
Ic

z

Śliwek jest w bród i są tanie. Gdzieniegdzie nawet nie są zebrane. 
Na zdjęciu sad w Sierżnikach
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Swoje stoisko z owocami na targowisku rozstawił też m.in. krzysztof 
Siewierski z chąśna. 
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Gmina Kiernozia | Oświadczenia majątkowe

Zarobki i zasoby 
radnych i urzędników
Przedstawiamy kolejną 
część oświadczeń 
majątkowych 
samorządowców 
z terenu powiatu 
łowickiego za rok 2019. 
Tym razem  
– gmina Kiernozia.
 Beata miazek, Wójt Gmi-

ny Kiernozia, wykazała posiada-
nie oszczędności w wysokości 40 
tys. zł (rok wcześniej 19 tys. zł). 
Wraz z mężem posiada mieszka-
nie o pow. 74,66 mkw. i wartości 
300 tys. zł, a także garaż o pow. 18 
mkw. i wartości 20 tys. zł.

Wykazała dochód z tytułu za-
trudnienia w Urzędzie Gminy 
131.571,86 zł oraz z Lokalnej Gru-
py Działania „Ziemia Łowicka” 
366 zł. 

We współwłasności małżeń-
skiej posiada samochód osobo-
wy Volkswagen Golf z 2015 roku, 
którego wartość wynosi 48.000 zł. 

Jest zobowiązana kredy-
tem mieszkaniowym na kwotę 
1.231,60 CHF (frank szwajcarski). 

 Jarosław Bogucki, Se-
kretarz Gminy Kiernozia, wy-
kazał posiadanie 49 tys. zł (rok 
wcześniej 34 tys. zł) oraz 150 fun-
tów szterlingów oszczędności. 
W oświadczeniu wykazał dom  
o pow. 112 mkw. i wartości 100 
tys. zł, który jest własnością żony.

Posiada gospodarstwo rolne 
(produkcja roślinna) o pow. 2,42 
ha i wartości 80 tys. zł. Z tytułu 
jego posiadania sekretarz uzyskał 
przychód 10 tys. zł i dochód 2,5 
tys. zł.

Wykazał dochody: z tytułu za-
trudnienia w Urzędzie Gminy 
Kiernozia 93.284,67 zł, umowa-
-zlecenie z Krajowym Biurem 
Wyborczym 832 zł oraz diety  
z LGD „Ziemia Łowicka” 366 zł.

Nie wykazał posiadania mienia 
ruchomego ani zobowiązań pie-
niężnych, których wartość prze-
kracza 10 tys. zł.

 Katarzyna zielińska, 
Skarbnik Gminy Kiernozia, wy-
kazała posiadanie 145 tys. zł (rok 
wcześniej 160 tys. zł) oszczędno-
ści. W oświadczeniu wykazała 
dom o pow. 200 mkw. (pow. zaj-
mowana 100 mkw.) i wartości 150 
tys. zł, który jest własnością rodzi-
ców.

Wykazała dochód z tytułu 
umowy o pracę 79.302,206 zł oraz 
umowy-zlecenia 5.040 zł.

Posiada samochody: Citroen 
C3 z 2009 roku oraz Citroen C4 
Aircross z 2014 roku. Nie posiada 
zobowiązań finansowych powyżej 
10 tys. zł. 

 Przewodniczący Rady 
Gminy, Janusz Wasilewski, 
wykazał posiadanie (wspólnie 
z żoną) 150 tys. zł oszczędno-
ści (rok wcześniej 250 tys. zł). 
We współwłasności małżeńskiej 
posiada domy: o powierzchni  
90 mkw. i wartości 150 tys. zł  
oraz o pow. 139 mkw. i wartości 
200 tys. zł. 

Wraz z żoną posiada także go-
spodarstwo rolne (bydło mleczne) 
o pow. 37,5 ha i wartości 250 tys. 
zł. Z tytułu jego posiadania osią-
gnął przychód w wysokości 680 
tys. zł i dochód 210 tys. zł. Posiada 
także 13 ha (rok wcześniej 19 ha) 
użytków rolnych w dzierżawie. 
Ich wartość to 450 tys. zł.

Osobiście prowadzi działalność 
gospodarczą – usługi rolnicze,  
z której osiągnął przychód 32.160 
zł i dochód 6.350,67 zł.

Wykazał dochody: dieta Prze-
wodniczącego Rady Gminy 
12.000 zł oraz inne 257,74 zł.

Wśród posiadanego mienia ru-
chomego wymienił: samochód 
osobowy Volkswagen z 2011 
roku, o wartości 45 tys. zł, samo-
chód Peugeot Partner z 2011 roku, 
wart 40 tys. zł, Peugeot Boxer  
z 2014 roku, o wartości 85 tys. zł, 
a także maszyny: siewnik do ku-
kurydzy z 2012 roku, o wartości 
70 tys. zł, siewnik do zbóż z 2017 
roku, wart 160 tys. zł, kombajn 
zbożowy z 2009 roku, o wartości 
300 tys. zł, prasę rolniczą z 2009 
roku, wartą 60 tys. zł, prasę rol-
niczą z 2019 roku, o wartości 140 
tys. zł, przyczepę rolniczą z 2006 
roku, o wartości 20 tys. zł, a tak-
że 5 ciągników rolniczych o war-
tości 800 tys. zł i maszyny towa-
rzyszące, których wartość wynosi 
100 tys. zł.

Jest zobowiązany kredytem  
na zakup ziemi i maszyn do pro-
dukcji rolnej – 48 tys. zł.

 zygmunt Dylik, radny, 
wykazał posiadanie 35 tys. zł 
oszczędności (rok wcześniej 50 
tys. zł). Posiada dom o powierzch-
ni 80 mkw. i wartości 50 tys. zł. 
Wykazał też posiadanie działki 
rolnej o pow. 0,73 ha, zabudowa-
nej domem, garażem i budynkiem 
gospodarczym. Jej wartość to 100 
tys. zł.

Wśród dochodów radny wyka-
zał: emeryturę 47.598 zł, dietę rad-
nego 3.100 zł.

Posiada samochód osobo-
wy Peugeot 407 z 2009 roku. 
Nie posiada zobowiązań pienięż-
nych, których wartość przekracza  
10 tys. zł.

 marcin Fortuna, radny, nie 
wykazał posiadanych oszczędno-
ści. Wykazał natomiast posiadanie 
domu o pow. 120 mkw. i wartości 
90 tys. zł. 

Z tytułu umowy o pracę uzy-
skał dochód 31.713,77 zł, nato-
miast diety radnego to 3.150 zł 
(rok wcześniej 600 zł).

Nie posiada mienia ruchomego 
ani zobowiązań finansowych po-
wyżej 10 tys. zł.

 Anna Jędrachowicz, rad-
na, podobnie jak rok temu nie wy-
kazała posiadanych oszczędności. 
Wykazała natomiast posiadanie 
we współwłasności małżeńskiej 
domu o pow. 70 mkw. i wartości 
100 tys. zł.

Z tytułu zatrudnienia uzyskała 
dochód w wysokości 34.192,35 zł, 
natomiast diety radnej pozwoliły 
jej uzyskać 3.360 zł.

Jest zobowiązana kredytem hi-
potecznym 72.292,89 zł.

 mariusz Kobierecki, radny, 
nie wykazał posiadanych oszczęd-
ności. Wykazał natomiast posia-
danie domów: o powierzchni 160 
mkw. i wartości 108 tys. zł i o pow. 
154 mkw. i wartości 232 tys. zł 
(majątek odrębny radnego). 

Wykazał także posiadanie go-
spodarstwa (produkcja roślinna 
+ zwierzęca) o pow. 14,2901 ha  
i łącznej wartości 840 tys. zł. Z ty-
tułu jego posiadania uzyskał przy-
chód 65.000 zł i dochód 25.000 zł. 
Posiada także, w dzierżawie ust-
nej, użytki rolne o pow. 5,79 ha  
i wartości 250 tys. zł.

Wykazał dochody: z tytułu diet 
radnego 3.200 zł, prowizja sołtysa 
1.208,65 zł, prowizja Spółki Wod-
nej 103 zł oraz inna działalność 
180,95 zł.

Posiada samochody: Volkswa-
gen LT 32 z 2000 roku, wart 12 
tys. zł oraz VW Golf V z 2008 
roku, o wartości 22 tys. zł, a tak-
że ciągniki rolnicze: New Holland 
TD 5030 z 2012 roku, wart 114 
tys. zł i Ursus C-360 z 1986 roku, 
o wartości 14 tys. zł.

Nie posiada zobowiązań pie-
niężnych, których wartość prze-
kracza 10 tys. zł (rok wcześniej 
radny zobowiązany był kredy-
tem na zakup maszyn rolniczych  
na ok. 12 tys. zł).

 Waldemar Kobierecki, 
radny, podobnie jak rok wcze-
śniej, nie wykazał posiadanych 
oszczędności. Wykazał natomiast 
posiadanie domu o pow. 180 mkw. 
i wartości 250 tys. zł (majątek od-
rębny), a także – we współwłasno-
ści z małżonką – gospodarstwa 
rolnego o pow. 32 ha i wartości  
2 mln zł. Z tytułu jego posiadania 
uzyskał przychód 250 tys. zł i do-
chód 60 tys. zł.

Wykazał dochody: z tytu-
łu diet radnego 3,5 tys. zł, diety 
radnego OSM 2.364,15 zł, diety 
radnego „Ekołowiczanki” 618,27 
zł, czynsz dzierżawy 100 zł oraz  
diety radnego Izb Rolniczych 200 
zł.

Posiada samochód osobowy 
Mercedes E220 z 2014 roku, Mer-
cedes GLC z 2019 roku oraz Mer-
cedes Sprinter z 2008 roku, a tak-
że ciągnik rolniczy Valtra T-133  
z 2013 roku, a także ciągnik Fendt 
309 Vario z 2014 roku.

Nie posiada zobowiązań finan-
sowych, których wartość przekra-
cza 10 tys. zł.

 Tomasz Kosiorek, radny, 
podobnie jak rok wcześniej, nie 
wykazał posiadanych oszczęd-
ności. Wykazał posiadanie domu  
o powierzchni 100 mkw. i warto-
ści 150 tys. zł. 

Posiada także gospodarstwo 
rolno-towarowe (hodowla bydła  
i trzody) o pow. 12,95 ha i warto-
ści 650 tys. zł. Z tytułu jego posia-
dania osiągnął przychód 180.000 
zł i dochód 38.000 zł (rok wcze-
śniej przychód 140 tys. zł i dochód 
35 tys. zł). Wykazał też posiadanie 
w dzierżawie 6,60 ha użytków rol-
nych; nie wskazał jednak ich war-
tości (jak rok wcześniej).

Dochody, które radny wykazał: 
prowizja sołtysa 1.254,29 zł, dieta 
radnego 3.300 zł, prowizja sołty-

sa (spółka wodna) 158 zł, umowa-
-zlecenie 180,95 zł. 

Posiada ciągnik rolniczy Ur-
sus 9014 H z turem z roku 2013,  
o wartości 85 tys. zł, maszyny rol-
nicze o wartości 65 tys. zł oraz cią-
gnik Ursus C-360-38 wart 10 tys. 
zł.

Jest zobowiązany kredytem in-
westycyjnym zaciągniętym na za-
kup ciągnika rolniczego w wyso-
kości 32.416,07 zł.

 marek Kwiatkowski, rad-
ny, wykazał posiadanie 8.700 
zł oszczędności (rok wcześniej 
11.600 zł). Posiada dom o pow. 
120 mkw. i wartości 230 tys. zł 
(majątek odrębny). Wraz z żoną 
posiada także gospodarstwo rol-
ne o pow. 25,72 ha, z czego po-
wierzchnia własna to 20.97 ha,  
a 4.75 ha to dzierżawa (rok 
wcześniej 31,5 ha, pow. własna  
20,97 ha, a dzierżawa 10,53 ha). 
Z tytułu jego posiadania uzyskał 
przychód 110 tys. zł i dochód 30 
tys. zł.

Z tytułu diety radnego uzyskał 
dochód w wysokości 4.110 zł.

Posiada ciągnik New Holland 
T6 165 z 2013 roku, a także: siew-
nik zbożowy, prasę rolującą, roz-
rzutnik obornika, tur z osprzę-
tem, opryskiwacz, pług obrotowy 
i agregaty uprawne.

Radny jest zobowiązany kredy-
tem na zakup osprzętu o wartości 
134.911,15 zł – do spłaty pozosta-
ło 6.514 zł, a także kredytem na 
zakup ciągnika – 301.496,37 zł,  
do spłaty 25.980 zł.

 Piotr Latoszewski, radny, 
wykazał posiadanie 93.699,50 
zł oszczędności (rok wcześniej 
53.200 zł). We współwłasności 
małżeńskiej posiada: dom o po-
wierzchni 135 mkw. i wartości 
120 tys. zł oraz dom o pow. 120 
mkw. i wartości 280 tys. zł.

Wraz z małżonką posiada tak-
że gospodarstwo (produkcja ro-
ślinna i zwierzęca) o powierzch-
ni 16,71 ha i wartości 1 mln 200 
tys. zł (zabudowa: budynek miesz-
kalny, chlewnie, garaże). Z tytu-
łu jego posiadania uzyskał przy-
chód w wysokości 523.364,64 zł 
oraz dochód 92.029,96 zł. Radny  
w oświadczeniu wykazał także 
posiadanie w dzierżawie 14,20 ha 
użytków rolnych.

Z tytułu diet radnego uzyskał 
dochód 3.600 zł.

Posiada ciągnik rolniczy Deutz 
Fahr z 2001 roku, przyczepę  
z 2010 roku, rozrzutnik obornika 
z 2010 roku, opryskiwacz z 2012 
roku, wóz asenizacyjny z 2010 
roku oraz samochód osobowy 
Ford C Max z 2016 roku.

Radny jest zobowiązany kre-
dytem obrotowym na zakup 
środków do produkcji roślinnej,  
w wysokości 50 tys. zł, kredytem 
obrotowym 10.000 zł oraz leasin-
giem samochodu Ford C Max  
– do spłaty pozostało 18 tys. zł.

 Wiesław Łon, radny, wy-
kazał posiadanie oszczędności  
w wysokości 34.493,76 zł, a także 
we współwłasności małżeńskiej 
domu o pow. 134,5 mkw. i war-
tości 320 tys. zł. Posiada (współ-

własność małżeńska) gospodar-
stwo (łąka, warzywa, drzewa)  
o powierzchni 0,47 ha i wartości 
23 tys. zł. Wraz z małżonką po-
siada także budynki gospodarcze  
o powierzchni 442 mkw. i warto-
ści 270 tys. zł.

Radny osobiście prowadzi 
działalność gospodarczą – Fir-
mę budowlaną TERBUD, z któ-
rej osiągnął przychód w wysoko-
ści 2.114.152,66 zł oraz dochód 
79.604,76 zł. Wśród innych źró-
deł dochodu wykazał emeryturę 
23.441,88 zł oraz dietę radnego 
3.800 zł.

Posiada: samochód Star 1142  
z 1997 roku, wart 11 tys. zł, sa-
mochód Renault Master z 2001 
roku, o wartości 11 tys. zł, samo-
chód Iveco z 2004 roku, wart 23 
tys. zł, samochód osobowy Audi 
A3 z 2011 roku, o wartości 29 tys. 
zł, a także: ładowarkę teleskopo-
wą z 2003 roku, wartą 60 tys. zł, 
agregat tynkarski z 2011 roku, 
wart 12 tys. zł oraz rusztowanie 
ramowe z 2014 roku, które warte 
jest 12 tys. zł i samochód BMW 
X1 z 2018 roku, wart 130 tys. zł. 

Nie posiada zobowiązań finan-
sowych, których wartość przekra-
cza 10 tys. zł.

 Wioletta Łukasik–zimec-
ka, radna, podobnie jak rok 
wcześniej nie wykazała posiada-
nych oszczędności. Wykazała na-
tomiast posiadanie we współwła-
sności domu o powierzchni 360 
mkw. i wartości 298.200 zł. Posia-
da (współwłasność) gospodarstwo 
(produkcja zwierzęco-roślinna) 
o pow. 51,81 ha i wartości 2 mln 
300 tys. zł, z zabudową (obory, ga-
raże, stodoły) o wartości 385.400 
zł. Z tytułu jego posiadania uzy-
skała przychód 433.311,84 zł oraz 
dochód 7.648,40 zł (rok wcześniej 
przychód 682.647,46 zł, dochód 
303.645,79 zł).

Wśród innych posiadanych we 
współwłasności nieruchomości 
radna wskazała dom o pow. 75,44 
mkw., oborę o pow. 82 mkw., bu-
dynki gospodarcze o pow. 235,20 
mkw. oraz budynki inwentorskie 
o pow. 200,20 mkw. Wartość tych 
nieruchomości to 580.500 zł. 

Z tytułu diet radnej uzyskała 
dochód w wysokości 3.300 zł.

Wykazała posiadanie: ciągni-
ka rolniczego Zetor z 2009 roku, 
ciągnika New Holland z 2015, 
ciągnika New Holland z turem 
z 2012 roku, przyczepy rolniczej 
z 2013 roku, samochodu Skoda 
Octavia z 2005 roku, samochodu 
Skoda Suberb z 2016 roku, prasy 
rolującej z 2012 roku, rozrzutnika 
obornika z 2010 roku, opryskiwa-

cza z 2015 roku oraz maszyn to-
warzyszących.

Radna jest zobowiązana: kre-
dytem w wysokości 200 tys. zł na 
zakup maszyn, kredytem gotów-
kowym 61.623,44 zł, kredytem na 
zakup ziemi 68.800 zł oraz kredy-
tem zaciągniętym na elewację bu-
dynku i piec 14.580 zł.

 Jan Rosiecki, radny, wyka-
zał posiadanie 20 tys. zł oszczęd-
ności. Wykazał przekazanie po-
siadanego domu i gospodarstwa 
następcom.

Wykazał uzyskane dochody: 
inkaso sołtysa – podatek rolny 
1.189,28 zł, inkaso sołtysa – spół-
ka wodna 145 zł, diety radnego 
3.300 zł, emerytura 13.950,16 zł 
oraz umowa-zlecenie 180,95 zł.

Radny nie posiada mienia ru-
chomego ani zobowiązań pienięż-
nych, których wartość przekracza 
10 tys. zł.

 Joanna Ryfa, radna, nie 
wykazała posiadanych oszczęd-
ności. Wykazała natomiast po-
siadanie domu o pow. 150 mkw.  
i wartości 200 tys. zł.

Wskazała uzyskany dochód 
24.848,46 zł (bez wskazania, z ja-
kiego tytułu).

Posiada samochód Peugeot 307 
z 2005 roku oraz Audi A6 z 2002 
roku.

Nie posiada zobowiązań pie-
niężnych, których wartość prze-
kracza 10 tys. zł.

 Renata Sroka, radna,  
w oświadczeniu wykazała dom  
o pow. 95 mkw. i wartości 160 tys. 
zł (własność rodziców).

Z tytułu zatrudnienia uzyska-
ła dochód 84.473,05 zł, natomiast  
z tytułu diet radnej 3.150 zł.

Posiada samochód Peugeot 508 
z 2011 roku. Jest zobowiązana 
kredytem gotówkowym na zakup 
auta: 16 tys. zł.

 Anna Warabida, radna, 
wykazała posiadanie 100 tys. zł 
oszczędności (rok wcześniej 50 
tys. zł). Posiada dom o pow. 80 
mkw. i wartości 60 tys. zł.

Wykazała także posiadanie go-
spodarstwa (produkcja roślinna) 
o powierzchni 8,52 ha i wartości 
300 tys. zł. Z tytułu jego posiada-
nia uzyskała przychód w wysoko-
ści 10 tys. zł oraz dochód 3 tys. zł.

Z tytułu zatrudnienia otrzymała 
75.531,88 zł, a dochód z diet rad-
nej to 3.410 zł.

Posiada samochód Suzuki SX4 
z 2010 roku. Nie posiada zobowią-
zań finansowych powyżej 10 tys. 
zł.  opr. ks

ReklAmA
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Dominik Mrozowicz (1997–2019)
Sztuką jest żyć tak, aby po Twojej śmierci ludzie dobrze Cię wspominali, płakali  
i tęsknili... My płaczemy od wielu dni za Tobą i pewnie jeszcze przez długi czas łzy 
będą na naszych policzkach, ale oprócz płaczu też dobrze wspominamy... I mimo 
tego, że Twoje odejście było tak nagłe – i nic nie jest w stanie od razu zagoić ran  
i naszego cierpienia z tym związanego – ulgę przynosi myśl, że umarłeś kochając, 
czyli doświadczając najpiękniejszego i najmocniejszego uczucia, którego inni 
szukają nieraz całe życie – napisała do Dominika jego dziewczyna Kinga we 
wzruszającym liście, który został odczytany w czasie uroczystości pogrzebowych.

Dominik Mrozowicz urodził 
się 12 stycznia 1997 roku w Ło-
wiczu, był synem Iwony i Ro-
berta Mrozowiczów. Całe swoje 
życie mieszkał w domu jednoro-
dzinnym, na tzw. osiedlu poetów 
w sąsiedztwie osiedla Bratkowi-
ce.

– Był spokojnym dzieckiem, 
właściwie nie sprawiał żadnych 
problemów – wspomina mama 
Iwona, wychowywał się wspól-
nie z młodszym o pięć lat bratem 
Oskarem, dla którego w wielu 
aspektach był wzorem.

Ważne miejsce w jego dzie-
cięcym życiu miał też jego przy-
jaciel Adam, z którym spędził 
bardzo dużo czasu. Jak wspomi-
na to jego mama, doskonale się 
dogadywali, wymyślali zabawy, 
wspólnie oglądali telewizję, mo-
mentami byli nierozłączni.

Dominik uczęszczał do Szko-
ły Podstawowej nr 2, potem  
do Gimnazjum nr 2 w Łowiczu, 
a następnie do II Liceum Ogól-

nokształcącego, gdzie ukończył 
klasę matematyczno-informa-
tyczną, której wychowawczynią 
była Anna Żaczek. Był dobrym 
uczniem.

Po ukończeniu liceum, Domi-
nik wyjechał z Polski do rodzi-
ny w Wielkiej Brytanii, mieszkał  
i pracował tam przez rok. – Wró-
cił, nie podobało mu się tam ra-
czej, myślę, że ten wyjazd i od-
cięcie od rodziny w Łowiczu było 
dla niego zbyt trudne – opowiada 
mama. W czasie tego pobytu za-
cisnęły się mocno więzi między 
nim a kuzynem, dziesięciolet-
nim dziś Kubą, który był mocno 
zapatrzony w starszego „brata”. 
– Bardzo dobrze się dogadywa-
li, wspólnie z Dominikiem oglą-
dali filmy, razem się bawili. Gdy 
Kuba przyjeżdżał do Polski, nie 
mógł się doczekać spotkania z 
nim – wspomina mama Domi-
nika.

Po powrocie z Anglii Domi-
nik Mrozowicz podjął studia 

na Społecznej Akademii Nauk  
w Łodzi, chciał spełnić swoje 
marzenie, skończyć filologię an-
gielską. Jego mama wspomina, 
że lubił język angielski, chciał 
się nim biegle posługiwać, ponie-
kąd przez swoje zainteresowania. 
Jednym z głównych była muzy-
ka. Czasami w domu bywało bar-
dzo głośno, słuchał głównie hard 
rocka i metalu. Wychował się 
na muzyce takich grup jak: Iron 
Maiden, Metallica i Helloween, 
ale lista tego co słuchał była bar-
dzo długa: Black Sabbath, Ozzy 
Ozbourne, Deep Purple, ale lu-
bił też łagodniejszych w brzmie-
niach wykonawców jak The 
Cure, Nick Cave, Marillion, Dire 
Straits. – Pamiętam, że gdy pusz-
czał Dire Straits, sąsiad krzyczał 
do niego, aby nie przyciszał, tyl-
ko podgłośnił, bo też lubił rocko-
we brzmienia.

Dla Dominika za każdym ra-
zem wielkim przeżyciem było 
uczestnictwo w koncertach swo-

WSPomNIENIA | POzOSTANą W NASzej PAmIęcI

Okruchy życiaoDESzLI oD NAS | 4.08.2020–14.08.2020

  4 sierpnia:  
eugeniusz Górajek, l.98; 
zofia Sumisławska, l.97; 
Władysława Pawłowska, l.93.

  5 sierpnia:  
Tadeusz Sękalski, l.78.

  7 sierpnia:  
Łukasz Pawlata, l.29.

  8 sierpnia: jacek Gruziel, l.58.

  12 sierpnia: Robert  
Witkowski, l.30; Władysław 
Gala, l.94.

  13 sierpnia: janusz Gałaj, 
l.69; julianna kostrzewa, l.90; 
Tadeusz śmigielski, l.95; zofia 
Blus, l.86.

  14 sierpnia: janusz Pierzak, 
l.73.

ReklAmA

śmierć przyszła po Dominika  
w nieoczekiwanym przez 
nikogo momencie, zmarł we 
śnie, spokojnie i bez bólu. 
miał zaledwie 22 lata i całe 
życie przed sobą. Planował 
usamodzielnienie się  
i wspólne życie u boku swojej 
dziewczyny kingi. Przed 
śmiercią uskarżał się na brak 
sił, ale tłumaczył to sobie 
zmęczeniem, miał iść  
do lekarza. W sierpniu mija  
rok jak odszedł, rodzice,  
brat, bliscy i przyjaciele  
nie przyjmują do wiadomości, 
że morena, bo takie miał 
przezwisko, już wśród nas  
nie ma. 

   Dominik mrozowicz 
(1997–2019)
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Dla Dominika  
za każdym razem 
wielkim przeżyciem 
było uczestnictwo  
w koncertach swoich 
ulubionych grup, 
jeździł na nie po całej 
Polsce. Pośrednio też 
dzięki muzyce poznał 
przez internet swoją 
miłość, kingę.

ich ulubionych grup, jeździł na 
nie po całej Polsce. Pośrednio 
też dzięki muzyce poznał przez 
internet swoją miłość, Kingę. 
Mama Iwona mówi, że choć była 
to miłość na odległość, to uczu-
cie było bardzo mocne. – Domi-
nik potrafił wsiąść w samochód 
i przejechać w jedną stronę 400 
km, aby pobyć z Kingą kilka go-
dzin. 

Pasją Dominika były także 
książki, czytał dużo, wręcz ma-
niakalnie. Uwielbiał horrory, 
szczególnie autorstwa mistrza 
grozy Stephena Kinga, zaczy-
tywał się w fantasy, wśród ulu-
bionych była np. saga Andrze-
ja Sapkowskiego o wiedźminie, 
trylogia J.R.R. Tolkiena „Wład-
ca Pierścieni”. Należał do kino-
maniaków. Jak mówi jego mama, 
tu też na pierwszym miejscu były 
horrory i fantasy. Przepadał za 
serialem „Gra o tron”. Kilka lat 
temu wziął nawet udział w kon-
kursie organizowanym przez pro-
ducenta filmu HBO na wyko-
nanie smoczego jaja. Zrobili je 
wspólnie z ojcem. Dominik zajął 
pierwsze miejsce.

Jego odejście było dla bliskich 
wielkim szokiem, zmarł 29 sierp-
nia 2019 roku, w nocy, we śnie, 
z przyczyn naturalnych. – Bar-
dzo trudno jest pogodzić się  
z odejściem dziecka, minął rok,  
a my bardzo tęsknimy, cała ta sy-
tuacja wydaje się nam nierealna 
– mówi.

Staraniem rodziny, w ko-
ściele pijarskim w piątek 28 
sierpnia o godz. 17.30 odbę-
dzie się msza święta w pierw-
szą rocznicę śmierci Domini-
ka. Bliscy zapraszają na nią nie 
tylko rodzinę, ale także wszyst-
kich, którzy Dominika znali. 

Spoczywaj w pokoju „Moren”.
 tb

WITAmY  
WŚRóD NAS

Łowicz 
Gest piękniejszy  
niż kwiaty

Agata i Michał są parą wrażliwą 
na potrzeby i cierpienie zwierząt. 
Kiedy więc w miniony weekend 
stanęli na ślubnym kobiercu, po-
prosili gości, by zamiast wydawać 
pieniądze na kwiaty – piękne, ale 
przecież mało praktyczne – zro-
bili zakupy na rzecz Łowickiego 
Towarzystwa Przyjaciół Zwierząt.

Znajomość młodej pary ze sto-
warzyszeniem zaczęła się już kil-
ka miesięcy temu. Agata Trębska 
i Michał Sikora, wówczas jesz-
cze narzeczeni, wysiedli na sta-
cji kolejowej w Domaniewicach 
i pieszo szli, skrótami przez pola,  
do Dąbkowic, skąd pochodzi Mi-
chał (Agata jest z Goleńska). 

Po drodze przyplątała się do 
nich bezpańska suczka, która szła 
za nimi kilka kilometrów. Chcie-
li ją nawet przygarnąć do siebie, 
ale nie mieli na to odpowiednich 
warunków. Postanowili więc po-
prosić o pomoc łowickie stowa-
rzyszenie, które znalazło Bezie  
– jak nazwano suczkę – nowy dom  
u dobrych ludzi w Maurzycach.

Agata i Michał brali ślub w ko-
ściele pw. Matki Bożej Nieustają-
cej Pomocy na Korabce w Łowi-
czu. Tam też, podczas składania 
życzeń, odbierali od gości paczki 
z różnego rodzaju karmą dla zwie-
rząt.  tm

RzuT oKIEm | TylkO WSzySTkIeGO NARAz NIe zjADAjcIe 

uczniowie klasy III C Szkoły 
Podstawowej nr 1 w Łowiczu 
przyjęli w sobotę, 8 sierpnia,  
w Bazylice Katedralnej 
Pierwszą Komunię Świętą. mszę 
św. celebrował proboszcz parafii 
katedralnej ks. Robert kwatek. 
Na zakończenie, już po wyjściu 
z kościoła, ksiądz proboszcz 
podziękował dzieciom za piękną 
uroczystość, złożył życzenia 
i przypomniał o niedzielnej 
mszy św. – Dzisiaj zjedzcie tak 
roztropnie, wszystkiego naraz nie 
zjadajcie, wszystkich prezentów 
naraz nie testujcie – żartował po 
mszy proboszcz, nawiązując do 
rodzinnych spotkań  
po uroczystości. zobacz co ks. 
Robert powiedział dzieciom na 
naszym portalu www.lowiczanin.
info w jego nowej odsłonie. mak

Wicie | Dla mieszkańców

W hołdzie naszemu świętemu papieżowi
Jeśli epidemia  
nie pokrzyżuje planów,  
to 23 sierpnia o godz. 15  
w Wiciu w gminie 
Kocierzew Płd.  
odbędzie się wydarzenie 
pod nazwą  
„W hołdzie naszemu 
świętemu papieżowi”.

Rozpocznie się mszą św. po-
lową, podczas której wierni zo-
staną pobłogosławieni relikwia-
mi Jana Pawła II, które na stałe 
przechowywane są w kościele św. 
Bartłomieja w pobliskim Rybnie. 
Po zakończeniu liturgii odbędzie 
się spotkanie integracyjne miesz-
kańców, w czasie którego zosta-
nie przeprowadzony konkurs pla-
styczny dla dzieci na narysowanie 

portretu Jana Pawła II oraz quiz 
wiedzy na temat Ojca Świętego. 

Jadwiga Wróbel, prezes Stowa-
rzyszenia „Dla Naszej Wsi”, któ-
re jest organizatorem przedsię-
wzięcia, powiedziała nam, że ma 
nadzieję, że gościem specjalnym 
będzie Katarzyna Stańczyk z Le-
nartowa, która wybrudziła się ze 
śpiączki po poważnym wypadku 
i cały czas przechodzi intensywną 
rehabilitację. 

Stowarzyszenie pozyskało do-
tację 5 tys. zł z Zarządu Woje-
wództwa Łódzkiego na zakup 
drewnianej podłogi o pow. 100 
mkw., która będzie mogła być wy-
korzystywana podczas imprez ple-
nerowych. Po raz pierwszy posłu-
ży ona 23 sierpnia. 

Stowarzyszenie „Dla Naszej 
Wsi” otrzymało też z Zarządu 

Województwa 4.800 zł na pro-
jekt pod nazwą „Dzieciom z na-
szej wsi”, w ramach którego zo-
staną zakupione tablety do zdalnej 
nauki dla dzieci. Tablety zostaną 
wręczone podczas tego spotkania.

Jadwiga Wróbel dodaje, że 
choć tego dnia w parafii podwój-
ne święto – niedziela i dzień doży-
nek, to nie będzie na imprezie gril-
la, ponieważ kilka osób musiałoby 
stać i obsługiwać go. Ustawiony 
zostanie za to stół, na którym będą 
mięsa, ciasta i sałatki. 

W organizacji imprez w Wi-
ciu pomogą też sprzęty zakupione  
w ramach grantów sołeckich  
(wyparzacz i zmywarka do na-
czyń) oraz dotacja KGW w Wiciu 
pozyskana z ARiMR, która zosta-
nie wykorzystana na zamontowa-
nie dużej altany.  mwk

Blanka zwolińska, 
ur. 6.08.2020 r., godz. 12.05,  
dł. 56 cm, waga 3800 g,  
córka karoliny i Damiana,  
zam. Bednary. 

ReklAmA

Szczęśliwa młoda para,  
a za nią część zebranych od gości 
prezentów, przeznaczonych dla 
potrzebujących zwierząt. 
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Ogłoszenia

 
PuNKTY PRzYJmoWANIA oGŁoSzEń DRoBNYCH Do „NoWEGo ŁoWICzANINA”: BIuRo oGŁoSzEń ŁoWICz, ul. PIjARSkA 3A; BEDNARY, SkleP P. PAPIeRNIk 24A; BoBRoWNIKI 27, SkleP P. PAcleR; BoLImóW, ul. fARNA 1 SkleP 
„eWA”, P. PAPIeRNIk; DomANIEWICE, ul. GŁóWNA 26, SkleP P. jAkuBIAk; GąGoLIN PoŁuDNIoWY, SkleP „kOS”; IŁóW: Pl. RyNek STAROmIejSkI 21; SkleP P. PAPIeROWSkIeGO; KIERNozIA, RyNek kOPeRNIkA, kIOSk P.  WeSOŁOWSkIej; 
KoCIERzEW PóŁNoCNY: SkleP „NA PóŁNOcNym” KuRABKA 17A, SkleP P. TOPOlSkIej; ŁoWICz, OS. BRATkOWIce, kIOSk lOTTO; ŁYSzKoWICE, SkleP „DueT”, ul. GmINNA 6; NIEBoRóW, Al. leGIONóW POlSkIch 18, SkleP P. fIGATA;  
NoWA SuCHA 22, SkleP P. SIeWIeRy; oSTRóW 20, SkleP P. BejDy; oSmoLIN: ul. RyNek 2, SkleP P. SeRWAch; ul. RyNek 19, SkleP SPOżyWczO-PRzemySŁOWy; PSzCzoNóW 147, SkleP P. lIPIńSkIeGO; SANNIKI, ul. WARSzAWSkA 183,  
SkleP P. OlkOWIcz; SoBoTA, Pl. zAWISzy czARNeGO 12, SkleP P. BIńczAk; STACHLEW 113A, SkleP P. WIeRzBIckIej; STARY DęBSK 6A, SkleP SPOżyWczO-PRzemySŁOWy, ŚLESzYN, ul. GóRNA 5,SkleP P. mączyńSkIej;  
zAWADY 67, SkleP P. SOkAlSkIej; zŁAKóW BoRoWY 139A, SkleP P. PIeckI;

„WIEŚCI z GŁoWNA I STRYKoWA”: BIuRo oGŁoSzEń GŁoWNo, ul. ŁOWIckA 40; GŁoWNo, ul. BIelAWSkA 3, SkleP WIelOBRANżOWy; DmoSIN 1: PIekARNIA BOżeNA, kRzeSzeWSkA; STRYKóW: STARy RyNek 1;  ul. cmeNTARNA 12.

„NoWY ŁoWICzANIN” WYDANIE DLA żYCHLINA I oKoLIC”: BEDLNo 28 SkleP mINI-mAG; DoBRzELIN SkleP „mAGDA”, ul. WŁ. jAGIeŁŁy; PACYNA, ul. TOWAROWA 4, SkleP P. m. DuRkI; PLECKA DąBRoWA, SkleP „mONIkA”;  
PoDCzACHY 16, SkleP SPOżyWczO-PRzemySŁOWy; ŚLESzYN, ul. GóRNA 5, SkleP P. mączyńSkIej; żYCHLIN, ul. 29 lISTOPADA 28, SkleP SPOżyWczO-PRzemySŁOWy.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PoNoSzą oDPoWIEDzIALNoŚCI zA TREŚć oGŁoSzEń I REKLAm oPuBLIKoWANYCH zGoDNIE z ART. 36 uSTAWY  z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWE”

samochodowe

kupno
 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części,  
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 AuDI a3, 1.6 benzyna, 1999 rok, 

tel. kom. 782-787-280.

 BmW 318D, 2004 rok, 6.900 zł, 
w rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, 
tel. kom. 604-706-309.

 cheVROleT Aveo,  
1.2 benzyna/gaz, 2005 rok,  
cena promocyjna, 
tel. kom. 604-706-309.

 cheVROleT Spark, 0,8, 
 2007 rok, 90.000 km, metalik, 
klimatyzacja, atrakcyjna cena, 
tel. kom. 604-706-309.

 cITROËN c3, 2012 rok, automat, 
tel. kom. 668-026-851.

 fIAT Bravo, 1,9 diesel, 
2010, 1-właściciel, stan bdb, 
tel. kom. 698-126-768.

 FoRD Ka, tel. kom. 607-168-196.

 hONDA civic, cena 2500 zł, 
tel. kom. 797-752-400.

 hONDA civic, 1.4 16V, 2005 
rok, klimatyzacja, 7.800 zł, 
tel. kom. 513-375-786.

 hyuNDAI i30, 1.6 cRDI, 2009 rok, 
stan rewelacyjny, atrakcyjna cena, 
tel. kom. 513-375-786.

 jeeP cOmPAS, 2007 rok, 245000, 
cena 14 tyś., tel. kom. 501-788-231.

 kIA ceed, 1,6 benzyna, 2010 rok, 
tel. kom. 606-519-851.

 LT28, na części, 
tel. kom. 511-383-203.

 meRceDeS Sprinter 416, TDI 
max, 2001 rok, 160 km, biały, pełny 
blaszak, 360.000 km, 25.000 zł, 
tel. kom. 664-942-239.

 OPel Vectra c GTS, 1.9 TDI, 2009 
rok, skrzynia „6”, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. kom. 513-375-786.

 SeAT Toledo, 2l TDI, 2007 rok,  
140 km, tel. kom. 692-749-175.

 SuzukI Ignis, 1.3D, 2004r, stan 
bdb, hak holowniczy, TOyOTA RAV 4, 
tel. kom. 500-455-868.

 TOyOTA Avensis, 2.0 D-4D, 2006 rok, 
wersja D-cat, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. kom. 604-706-309.

 TOyOTA Avensis, 2,0 diesel, 2011 rok, 
bogate wyposażenie, atrakcyjna cena, 
tel. kom. 601-346-042.

 TOyOTA cOROllA VeRSO, 2.2 
DISel, 2007, II właściciel, 7-osobowy, 
hak, komplet kół, tel. kom. 513-606-013.

 TOyOTA yaris, 1.4D4D, 2003 
rok, klimatyzacja, cena atrakcyjna, 
tel. kom. 513-375-786.

 VOlVO S40, 2.0D, 2005 rok, czarny 
metalik, bogato wyposażony, 11.200 zł, 
tel. kom. 513-375-786.

 VW Bora, 1.9TDI kombi, 2002r, 
3500zł, tel. kom. 602-584-266.

 VW Bora, 1.9TDI, 2002 rok, 
klimatyzacja, stan rewelacyjny oraz Golf 
IV 1.4. 2004 rok, tel. kom. 604-706-309.

 VW Passat, 1800 benzyna/gaz  
ważny 2026 rok, 250.000 km,  
cena do negocjacji, 
tel. kom. 796-625-679.

 VW Polo, 1.4, 2009 rok, klimatyzacja, 
tel. kom. 513-375-786.

motorowe

kupno
 Stare motocykle, części, 

tel. kom. 513-185-357.

 kupię stare motocykle, 
tel. kom. 517-415-026.

sprzedaż
 yamaha Virago 535, 1993 rok, 

tel. kom. 608-402-296.

 Sprzedam motor WSk kos 1982r.  
po remoncie, na dotarciu, 
przejechane 400 km cena 9500 zł, 
tel. kom. 515-959-420.

nieruchomości

kupno
 kupię bloki, dom, działkę, ziemię, 

tel. kom. 607-809-288.

 kupię ziemię, gm. Łyszkowice  
i okolice, tel. kom. 502-602-463.

 kupię ziemię rolną  
powyżej 2ha w miejscowości Wrzeczko 
przy drodze 704,  
tel. kom. 888-431-443.

 kupię kawalerkę do remontu 
lub małe mieszkanie, Łowicz, 
tel. kom. 606-884-162.

 Grunty rolne przyjmę w dzierżawę 
w gminie Łyszkowice oraz w gminach 
sąsiednich, tel. kom. 506-740-092.

sprzedaż
 Sprzedam działki budowlane, 

Nieborów, ul. Spacerowa, 
tel. (46) 838-58-58.

 Sprzedam ziemię orną, Bąków 
Górny od trasy Warszawa-Poznań, 
tel. kom. 888-761-255.

 Sprzedam działkę budowlaną 
około 1.000 mkw., mysłaków, 
tel. kom. 691-871-532.

 Sprzedam działkę rolną 
0,26 ha, Szymanowice, 
tel. kom. 536-009-699.

 Sprzedam gospodarstwo 
rolne 7,56ha z budynkami, 
gm. Nowa Sucha, 679.000 zł, 
tel. kom. 507-145-139.

 Oddam w dzierżawę 5 ha ziemi, 
Skowroda, tel. kom. 887-111-151.

 Sprzedam działkę budowlaną 
o pow. 6000mkw. we wsi kurabka, 
gm. Bolimów, cena 16 zł/mkw., 
tel. kom. 604-739-461.

 Sprzedam 10 ha w tym 5 ha 
porzeczki czarnej Tiben na kl. III, w pełni 
owocująca. helin, gmina Bielawy, 
tel. kom. 602-319-438.

 Sprzedam ziemię rolną z możliwością 
zabudowy zagrodowej położoną 
w centrum zdun o powierzchni 1,23ha 
fizycznych (1,47ha przeliczeniowych), 
tel. kom. 728-855-985.
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 Dom, wszystkie media. Łowicz, 
kaliska, tel. kom. 608-572-855.

 Działka 1,22 ha, zielkowice I tel 
609-106-174.

 Sprzedam działki budowlane 
o łącznej powierzchni 10.000 mkw. 
przy ul. Płockiej/małszyckiej w Łowiczu, 
tel. kom. 514-876-245.

 Sprzedam 4 ha z budynkami,  
Wola lubiankowska, 
tel. kom. 721-075-171.

 Sprzedam punkt pocztowy, 
tel. kom. 693-975-425.

 Sprzedam ziemię 4,43 ha, gmina 
Rybno, tel. kom. 696-796-696.

 Sprzedam mieszkanie własnościowe 
w bloku, 84mkw., parter, Bolimowska 
14/18B Łowicz, tel. kom. 784-990-307.

 Polesie, 9.400 mkw., 
tel. kom. 603-878-783.

 Sprzedam mieszkanie w Strykowie  
48 mkw., 2 pokoje, tel. kom. 517-637-
643, 728-134-512.

 Wycena nieruchomości, 
tel. kom. 508-351-133.

 Działka 900 mkw, uzbrojona, Bełchów 
Osiedle, tel. kom. 880-280-527.

 mieszkanie 49 mkw., konopnickiej, 
Łowicz, tel. kom. 505-833-114, 
603-118-766.

 Sprzedam działkę, 
tel. kom. 531-540-090.

 Sprzedam działkę budowlaną  
3400 mkw. z budynkiem gospodarczym 
370mkw., Łagów, gmina Łyszkowice, 
tel. kom. 604-497-153.

 Działka budowlana 2.000 mkw., 
janowice gmina Nieborów, dwie drogi 
dojazdowe przyłącza energetyczne, 
tel. kom. 502-768-210.

 Działka rolno-budowlana, 7000 mkw., 
Rogóźno, tel. kom. 694-842-134.

 Atrakcyjna, Głowno Plac Wolności 
1570 mkw., 300 zł za mkw., 
tel. kom. 796-080-680.

 Sprzedam mieszkanie w Łowiczu 
2 pokoje, kuchnia, łazienka, 
garderoba 54 mkw. cena 280.000 zł, 
tel. kom. 883-759-389.

 Sprzedam mieszkanie m-3, 
48mkw., osiedle Bratkowice, 
tel. kom. 501-248-347.

 Sprzedam dom z działką 900 
mkw. w Rząśnie gmina zduny do 
wykończenia, tel. kom. 797-537-158.

 Sprzedam mieszkanie własnościowe 
48 mkw. IV piętro, Głowno, ul. 
Sikorskiego, tel. kom. 694-904-403.

 Działki budowlane, Otolice, 
tel. kom. 668-049-706.

 Sprzedam działki budowlane 1120 
i 1470 mkw., tel. kom. 721-152-385.

 Sprzedam lub zamienię 
dom pod Łowiczem na bloki, 
tel. kom. 606-967-338.

 mieszkanie osiedle czajki, 
32 mkw., cena 157000 złotych., 
tel. kom. 503-005-990.

wynajem
 Wynajmę lokal na krakowskiej pod 

biura, mieszkania, tel. kom. 607-809-288.

 Oddam w dzierżawę 2ha 
(kl.IV,V), jamno k./Łowicza, 
tel. kom. 608-106-614.

 Wynajmę mieszkanie w Łodzi,  
3 pokoje, tel. kom. 725-786-178,  
po 16.00.

 kawalerka 20 mkw. Warszawa 
Saska kępa po remoncie 1800 zł, 
tel. kom. 880-651-700.

 Wynajmę dom - trzy sypialnie, 
Walewice, tel. kom. 575-899-886.

 Wynajmę lokal na kwiaciarnię, 
biuro, salon Plac Przyrynek, 
tel. kom. 691-961-224.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę gmina 
zduny, tel. kom. 668-093-906.

 Warszawa Wola do wynajęcia 
nowe mieszkanie 3-pokojowe, dobra 
lokalizacja, tel. kom. 693-960-636.

 Wynajmę mieszkanie na os. 
Starzyńskiego, 2 pokoje, umeblowane, 
tel. kom. 782-908-033.

 Wynajmę mieszkanie na osiedlu 
Starzyńskiego, tel. kom. 600-932-175.

sprzedaż różne
 Palety drewniane 90szt, 

tel. kom. 601-154-765.

 Sprzedam drewno opałowe sosnowe, 
tel. kom. 501-074-060.

 koks 700kg, płyta sklejka 2,20x1,55, 
tel. kom. 781-264-103.

 Sprzedam drzwi używane wejściowe 
setki i stodziesiątki, balustradę, 
tel. kom. 692-101-991.

 Sprzedam strój łowicki dla 
dziewczynki na 122 cm, nowy, 
tel. kom. 605-937-051.

 Łoże białe, maszyna do 
szycia Łucznik i fotel biurowy, 
tel. (46) 837-68-90.

 ekogroszek workowany 27 mj 
suchy bez spieków 850 zł ! dostawa, 
tel. kom. 504-504-783.

 kręgi, pokrywy, przepusty, 
płytki chodnikowe w kolorze, 
tel. kom. 531-467-981.

 Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. Producent, 
tel. kom. 501-658-261.

 Drewno opałowe, 
tel. kom. 798-877-090.

 Topole sprzeda tartak, 
tel. kom. 506-202-161.

 Piec 25kW, tel. kom. 516-543-061.

 Piasek płukany, pospółka, 
żwir, podsyp, transport, 
tel. kom. 600-895-026.

 Betoniarka, silnik 1,5 kW, nowa 
lodówka Samsung czarna, atlas do 
ćwiczeń, tel. kom. 530-370-088.

 Palety 1.200x1.000, 
tel. kom. 502-919-192.

 Pianina, fortepiany, 
tel. kom. 604-443-118.

 Sprzedam rower dla dziewczynki 24” 
i fotelik samochodowy 0-18 kg stan bdb, 
tel. kom. 507-852-140.

 Sprzedam kORG PA300 i Asusa 
f555l, 783-704-674.

 Drzewo opałowe śliwkowe oddam 
za darmo za usunięcie z sadu, 
tel. kom. 601-286-499.

 Pustak kranzytowy, małe 
tuneliki i opryskiwacz ogrodowy, 
tel. kom. 691-961-145.

 Betoniarka: naprawa, wyprzedaż, 
części, tel. kom. 510-124-700.

 Sprzedam basen do mleka 300 litrów, 
tel. kom. 726-763-366.

 Akordeon 80 sprzedam stan dobry, 
tel. kom. 604-323-345.

 Sprzedam kocioł c.O hef25 kw 
w bardzo dobrym stanie technicznym, 
tel. kom. 604-978-469.

 Trajzega, silnik, przyczepka, 
tel. kom. 736-702-052.

 Wózek widłowy Stihl 5015, 2002r, 
8.400zł, tel. kom. 602-584-266.

 Sprzedam rozkładany fotel prawie 
nowy, tel. kom. 736-702-052.

 Sprzedam piec kamino  
z nadmuchem i komputerem,  
sprawny i bardzo wydajny, 
tel. kom. 600-678-356.

 Płyty meblowe twarde 1,20x 
2,40 i płyty meblowe 1,20x2,4, 
tel. kom. 608-532-119.

 Sprzedam piec na eko groszek 18 kW 
stan bdb, tel. kom. 601-826-160.

praca

dam pracę
 zatrudnię kierowcę c+e, 

transport krajowy. Dobre zarobki, 
tel. kom. 608-067-847.

 zatrudnię kierowcę  
kat. c+e (chłodnia);  
wyjazdy z Tesco Teresin. Dobre zarobki, 
tel. kom. 608-067-847.

 zatrudnię do dociepleń, wykończenia 
wnętrz, tel. kom. 519-179-135.

 Przyjmę do prac budowlanych, 
tel. kom. 517-459-523.

 Przyjmę do zbioru pomidorów, 
tel. kom. 782-603-477.

 zatrudnię ekspedientki do pracy 
w sklepie spożywczym w Łowiczu, 
tel. kom. 512-088-422.

 zatrudnię kierowców traktorzystów 
na sezon kukurydziany, 
tel. kom. 696-130-651.

 mały zakład odzieżowy zatrudni 
szwaczki do szycia, dzianina, tkanina, 
tel. kom. 604-563-174.

 zatrudnię kierowcę kategorii 
c+e chłodnia kraj zagranica, 
tel. kom. 605-094-166.

 zatrudnię do pracy przy 
maszynowym układaniu 
kostki. umowa o pracę. 
Atrakcyjne wynagrodzenie, 
tel. kom. 601-593-011.

 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
barmankę oraz pomoc kuchenną, 
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 zatrudnię pracowników do 
rozbioru półtusz i produkcji wędlin, 
tel. kom. 662-296-699.

 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
kierowcę na stałe oraz weekendowo, 
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 zatrudnię dziewiarza do 
maszyn STOll, uNIVeRSAl, 
tel. kom. 607-818-142.

 Do sprzątania z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa o pracę 
+ premia, tel. kom. 530-378-426.

 Do ochrony z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa o pracę, 
tel. kom. 530-378-426.

 Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, 
tel. kom. 501-735-885.

 zatrudnię szwaczki Szwalnia 
Głowno, praca na stałe, 1 zmiana, 
tel. kom. 518-203-421.

 zatrudnię kierowcę kat. c+e, 
tel. kom. 669-106-566.

 Przyjmę pracownika do dociepleń, 
tel. kom. 511-735-802.

 zatrudnię kierowcę c+e 
w ruch międzynarodowym, 
tel. kom. 501-038-542.

 zatrudnimy kierowców kat. c+e 
do przewozu kontenerów morskich, 
hamburg-Polska, weekendy w domu, 
wysokie zarobki, stabilne warunki pracy, 
tel. kom. 506-836-200.

 zatrudnię murarzy, pomocników, 
tel. kom. 604-505-441.

 Przyjmę do pracy na maszyny 
okrągłe dziewiarskie dziewiarza 
i pomoc dziewiarza, Głowno, 
tel. kom. 602-119-445.

 zatrudnię do dociepleń płatne 
tygodniowo, tel. kom. 510-159-107.

 zatrudnię do dociepleń 
samodzielnych, praca okolice gminy 
zduny, tel. kom. 500-583-446.

 zatrudnię kierowcę c+e, kraj, 
chłodnia, tel. kom. 605-680-709.

 Przyjmę mężczyzn do pracy dorywczo 
w sadzie, tel. kom. 699-939-986.

 murarzy, pomocników budowlanych, 
tel. kom. 515-697-643.

 zatrudnię tynkarza, 
tel. kom. 537-663-191.

 zatrudnię pomocnika murarza 
i murarza, dobre warunki pracy, 
tel. kom. 605-061-363.

 zatrudnię operatora na sieczkarnię, 
tel. kom. 519-645-804.

 zatrudnię mechanika 
samochodowego, praca stała, 
dobrze płatna, tel. kom. 516-489-137, 
511-723-229.

 zatrudnię kierowcę c + e na 
wywrotkę, tel. kom. 603-213-798.

 zatrudnię samodzielnego brukarza, 
pomocników, wysokie wynagrodzenie, 
tel. kom. 725-710-267.

 zatrudnię murarza i pracownika 
na elewacji z okolic Łowicza, 
tel. kom. 692-382-852.

 zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
gazu po Łowiczu, tel. kom. 600-237-175.

 zatrudnię przedstawiciela 
handlowego w branży gazowej  
(butle 11 kg), tel. kom. 600-237-175.

 zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
gazu po Głownie, tel. kom. 600-237-175.
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 zatrudnię do układania kostki, 
tel. kom. 692-148-873.

 zatrudnię młodego mężczyznę  
do handlu na rynku, 
tel. kom. 504-184-657.

 zatrudnię pracownika do ogrodzeń 
betonowych Warszewice koło Strykowa, 
tel. kom. 606-238-181.

 Przyjmę do pracy w charakterze 
portiera/sprzątaczki, 
tel. kom. 512-098-358.

 zatrudnię do zbioru malin, gmina 
Głowno, tel. kom. 665-833-084.

 zatrudnię kierowcę c+e na kraj  
z doświadczeniem, 
tel. kom. 699-902-911.

 zatrudnię szwaczki, tkanina, Głowno, 
tel. kom. 509-571-801.

 zatrudnię kierowcę kat. c+e, kraj, 
tel. kom. 519-179-173.

 firma z Głowna zatrudni  
kierowcę ce do przewozu warchlaków 
na terenie Polski. Atrakcyjne 
wynagrodzenie minimum 5500 zł 
miesięcznie. Pomagamy w zdobyciu 
uprawnień na przewóz zwierząt: 
wystarczy tydzień na wyrobienie, 
tel. kom. 506-068-400.

 Przyjmę do pracy:  
ślusarz, spawacz, pomocnik  
– może być do przyuczenia, 
umowa lub dorywczo, 
tel. kom. 501-930-953.

szukam pracy
 zaopiekuję się dzieckiem, 

tel. kom. 880-036-940.

usługi wideo
 NAk Studio films:  

firma z długoletnią tradycją,  
z nowymi technologiami hD,  
ujęcia dronem,  
tel. kom. 889-910-129.

 Wideofilmowanie. fotografia, 
tel. kom. 698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 Docieplanie budynków, gładzie, 

malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, terakota, 
tel. kom. 607-343-338.

 malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, sufity podwieszane.  
Przystępne ceny,  
tel. kom. 691-768-451.

 Wykończenia poddaszy płytą k/g, 
sufity podwieszane, malowanie, gładzie, 
glazura, terakota, przystępne ceny, 
tel. kom. 695-263-945.

 układanie kostki brukowej, granitowej, 
tel. kom. 887-555-801.

 Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
G/k, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, tel. kom. 792-781-446.

 Docieplenia, elewacje, 
tel. kom. 519-179-135.

 Dachy, pokrycia dachowe, 
tel. kom. 723-917-819, 530-026-584.

 Budowanie domów,  
garaży od podstaw,  
przeróbki budynków mieszkalnych 
i gospodarczych,  
murowanie kominów z klinkieru, 
tel. kom. 530-026-584,  
723-917-819.

 Wylewki agregatem, 
tel. kom. 698-480-048.

 usługi minikoparką,  
przeciski kretem, tel. kom. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, 
tel. kom. 796-954-454.

 układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 667-837-817.

 cyklinowanie, polerowanie, 
tel. kom. 501-249-461.

 układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, 
tel. kom. 667-189-380.

 usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, 
tel. kom. 693-565-564.

 układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 605-565-647.

 Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, 
furtki, balustrady, wiaty, fundamenty, 
tel. kom. 798-877-090.

 Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, 
tel. kom. 609-846-316.

 usługi budowlane, docieplenia, 
tel. kom. 572-947-448.

 Ogrodzenia – montaż, 
tel. kom. 606-303-471.

 Remonty wykończenia od A-z, 
tel. kom. 739-021-981.

 Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, tel. kom. 739-021-981.

 kierowanie budowami, 
projekty indywidualne, adaptacje, 
tel. kom. 693-184-322.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. kom. 725-668-616.

 Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. kom. 506-771-822.

 Remonty, wykończenia, 
tel. kom. 511-568-525.

 Tartak objazdowy, 
tel. kom. 506-202-161.

 Tartak sprzeda topole, 
tel. kom. 506-202-161.

 usługi minikoparką, wywrotka do 3,5 
tony, tel. kom. 608-632-134.

 Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 usługi koparko-ładowarką, usługi 
wywrotką, 15 ton, tel. kom. 784-464-959.

 Okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 Docieplanie budynków, malowanie 
elewacji, tel. kom. 511-735-802.

 układanie glazury, terakoty, 
tel. kom. 795-569-233.

 malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, tel. kom. 790-294-337.

 usługi minikoparką, wykopy 
kanalizacyjne, przyłącza wodne, 
oczyszczalnie, tel. kom. 609-386-630.

 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. Tanio i solidnie, 
tel. kom. 664-712-854.

 Serwis klimatyzacyjny – atrakcyjne 
ceny, Bełchów Sosnowa 6, 
tel. kom. 508-868-498.

 cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. kom. 504-960-515.

 Tynki, tel. kom. 575-661-940.

 malowanie, tel. kom. 514-347-542.

 Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, gwarancja!, 
tel. kom. 735-300-550.

 mycie: kostki brukowej, elewacji, 
dachów itp, tel. kom. 735-300-550.

 murowanie klinkier, płoty i kominy, 
tel. kom. 721-651-936.

 Budowy, remonty, docieplenia, 
tel. kom. 794-230-700.

 Glazura, terakota, 
tel. kom. 571-373-758.

 malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/k, wykańczanie 
poddaszy, tel. kom. 535-466-501.

 układanie kostki brukowej 
i docieplanie budynków, 
tel. kom. 536-020-043.

 Docieplania budynków, 
tel. kom. 887-786-452.

 Rozbiórki i wyburzanie budynków. 
Oczyszczanie działek. kopanie 
zbiorników retencyjnych, stawów. usługi 
koparką i koparko -ładowarką  
z transportem., tel. kom. 721-771-517.

 układanie kostki brukowej. 
utwardzanie dróg dojazdowych, 
parkingów, odwadnianie terenu 
i rozprowadzanie wod -kan., 
tel. kom. 782-452-548.

 Docieplanie budynków, 
tel. kom. 608-380-169.

 „złota Rączka”  
bieżące naprawy, wymiany,  
hydraulika, elektryka i inne,  
tel. kom. 608-028-762.

 Docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
fVAT, tel. kom. 606-737-576.

 Dachy, rynny, akcesoria, 
20 lat doświadczenia, 
tel. kom. 512-033-338.

 Remonty, glazura, 
terakora, gładzie, malowanie, 
tel. kom. 721-108-965.

 Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 Remonty. kompleksowe  
wykończenia, dekoracje ścienne, 
skuwanie tynków, wyburzanie, 
tel. kom. 794-697-553.

 Posadzki maszynowe,  
zacieranie mechaniczne, 
tel. kom. 785-246-112.

sprzedaż
 extra czarna ziemia ogrodowa, 

po obróbce mechanicznej, 
tel. kom. 601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, kopalnia 
maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, 
ziemi ogrodowej sortowanej, 
tel. kom. 693-565-564.

 Dachy, rynny, akcesoria, 
tel. kom. 513-019-010.

 Płot metalowy komplet, winkiel 3cm, 
16 przęseł 2,10x1,25m, brama, furtka 
pomalowany na zielono, stan bardzo 
dobry, tel. kom. 734-484-630.

usługi 
instalacyjne

 Tanio kamery, ekspres, 
tel. kom. 728-188-127.

 Anteny, telewizory naprawa, 
tel. kom. 791-210-176.

 hydraulika kompleksowo, 
tel. kom. 601-818-310.

 usługi elektryczne, 
tel. kom. 509-838-364.

 usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. złota rączka, 
tel. kom. 506-891-289.

 Vertal: żaluzje poziome, pionowe, 
rolety materiałowe, antywłamaniowe, 
siatki przeciw owadom. Produkcja, 
montaż, tel. kom. 602-736-692.

 Przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, tel. kom. 535-466-501.

 Drobna hydraulika, biały montaż, 
tel. kom. 535-466-501.

usługi inne
 Wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, 
tel. kom. 668-591-725.

 Rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 
zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. kom. 667-732-751.

 masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 Wycinka drzew, 
tel. kom. 696-008-528.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. kom. 782-718-483.

 kamaz – przewóz: piasek, żwir, ziemia, 
itp., tel. kom. 784-464-959.

 Okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 Naprawa telewizorów, Łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, 
tel. kom. 728-227-030.
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 Odnawianie wanien, 
tel. kom. 600-979-826.

 Transport piasku i inne materiały 
sypkie, tel. kom. 600-164-167.

matrymonialne
 Poznam miłą zadbaną dziewczynę do 

związku, tel. kom. 782-140-763.

 Poznam atrakcyjną kobietę, 
tel. kom. 781-196-232.

 Wolny, 48-letni mężczyzna pozna 
Panią, tel. kom. 572-455-211.

 Poznam Panią miłą, spokojną 
i uczciwą od 55 do 60 lat, 
tel. kom. 697-625-392.

nauka
 matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 język angielski, niemiecki, 
tel. kom. 782-613-909.

 korepetycje: fizyka, matematyka, 
przygotowanie do matury, 
tel. kom. 604-449-538.

 matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 Nauka języka Angielskiego jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 matematyka, Angielski, 
tel. kom. 515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Skup zbóż paszowych: jęczmień 590 

zł, pszenżyto 570 zł, pszenica 670 zł, 
transport/załadunek, leśniczówka k./
Soboty, tel. kom. 505-406-917.

 kupię zboża, tel. kom. 508-471-814.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. kom. 607-202-732.

 zboże, tel. kom. 603-945-983.

 kupię zboże paszowe, 
tel. kom. 668-478-617.

 kupię mieszankę zbożową, 
tel. kom. 600-696-620.

 kupię owies i żyto, 
tel. kom. 733-067-051.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, 
tel. kom. 603-711-760.

maszyny
 kupię Bizona, orkan, ciągnik, maszyny 

rolnicze, tel. kom. 607-809-288.

 kupię maszyny rolnicze, 
tel. kom. 515-710-848.

 kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 
c-380, mTz, mf-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, 
tel. kom. 502-939-200.

 kupię ursus 4514 od rolnika, 
tel. kom. 507-626-390.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 Sprzedam kukurydzę z pola 1 ha, 

tel. kom. 515-429-115.

 Pszenżyto, pszenica, jęczmień, Popów 
k./Łowicza, tel. kom. 609-353-426.

 Siano, okrągłe bele, 
tel. kom. 691-715-486.

 Dwie jałówki cielne, 
tel. kom. 668-937-567.

 Sprzedam kukurydzę na kiszonkę, 
Osiek, tel. kom. 606-901-931.

 kiszonkę z kukurydzy, 
tel. kom. 606-901-931.

 Sprzedam młodą marchewkę 
paszową a także młode ziemniaki 
paszowe, możliwość dowozu, 
tel. kom. 507-707-579.

 Wydzierżawię 3 ha łąki, 
tel. kom. 570-980-770.

 Pszenżyto, tel. kom. 538-455-989.

 Sprzedam kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61.

 Pszenżyto, pszenica, 
tel. kom. 669-419-342.

 Łubin wąskolistny słodki, owies, 
tel. kom. 512-335-957.

 Pszenżyto Orinoko, Awokado, 
pierwszy odsiew, tel. kom. 692-199-767.

 Sprzedam zboże paszowe, 
tel. kom. 668-478-617.

 Pszenżyto Belcanto, Avokado, 
tel. kom. 530-171-055.

 Sprzedam pszenżyto ok. 8t, owies  
z jęczmieniem 4t, tel. kom. 697-957-010.

 zboża ozime – siewne, inne 
nasiona rolnicze. Firma Nasienna 
GRANum, Łowicz ul. Katarzynów 
46, dostawa od 1 tony nasion , 
tel. (46) 837-23-05, 46-837-23-01.

 Świeże wytłoki jabłkowe, 
FVAT, dostawa do klienta, 
tel. kom. 693-025-909.

 Pszenżyto, jęczmień, żyto, 
tel. kom. 606-218-403.

 Sprzedam żyto,  
tel. kom. 508-499-104.

 Łubin niebieski,  
tel. kom. 608-456-535.

 Pszenżyto paszowe 9 ton, 
tel. kom. 507-894-715.

 Łubin biały, tel. kom. 607-248-480.

 Sprzedam większą ilość owsa, 
tel. (46) 861-60-35.

 Sprzedam pszenżyto, mieszankę, 
słomę, tel. kom. 536-468-152.

 Sprzedam ładny owies, Rogóźno, 
tel. kom. 724-407-007.

 Słoma żytnia 3, owsiana 5 po 
kombajnie, tel. kom. 505-056-670.

 Sprzedam słomę, 
tel. kom. 663-924-552.

 Łubin, gorczyca, proso, kukurydza, 
owies, mieszanka, pszenica, pszenżyto, 
tel. kom. 506-115-015.

 żyto po centrali dańkowskie Diament, 
tel. kom. 505-614-149.

 Pszenżyto, pszenica, 
tel. kom. 600-858-370.

hodowlane
 jałówka cielna spod oceny, 

wycielenie 23.08, tel. (24) 285-96-01.

 Sprzedam jałówkę cielną, 
termin wycielenia 1.09.2020 r., 
tel. kom. 515-175-372.

 Sprzedam 3 byczki 10-miesięczne, 
tel. kom. 693-088-990.

 Sprzedam jałówkę cielną wycielenie 
6.09.2020r, tel. kom. 721-682-674.

 jałówki hodowlane cielne, likwidacja 
stada, tel. kom. 604-432-909.

 Sprzedam byczka, 
tel. kom. 607-389-802.

 cielak, byczek, tel. kom. 609-261-389.

 jałówki i krowy wysokocielne, 
tel. kom. 607-150-316.

 cielaki, tel. kom. 603-817-389.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 732-797-792.

 Byczek, tel. kom. 728-894-563.

 Sprzedam krowę wycielenie 
wrzesień, wycieloną jałówkę Płaskocin, 
tel. kom. 695-684-368.

 Sprzedam dużą, cielną jałówkę hf, 
tel. kom. 506-552-043.

 Sprzedam 20 sztuk prosiąt, 
tel. kom. 782-583-272.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 570-912-224.

 Sprzedam cielaki byczki, 
tel. kom. 664-745-595.

 Sprzedam byczki, 
tel. kom. 693-299-439.

 Sprzedam 2 jałówki cielne, termin 
wycielenia początek września, 
tel. kom. 505-041-877.

 jałówki wysokocielne 2 szt, 
tel. kom. 662-048-031.

 Sprzedam 2 krowy wysokocielne, 
likwidacja stada, tel. kom. 888-856-439.

 Sprzedam dwa byczki, 
tel. kom. 888-031-938.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną 
czerwonobiałą, tel. kom. 661-025-344.

 Sprzedam cielaka 
czerwonobiałego dwutygodniowego, 
tel. kom. 726-768-368.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 508-364-849.

 Sprzedam byczki, 
tel. kom. 694-354-091.

 Sprzedam Pilnie jałówkę 
wysokocielna. Termin wycielenia po 10 
września, tel. kom. 697-610-464.

 jałówki hodowlane, wysokocielne, 
tel. kom. 660-712-670.

 Sprzedam młodą kozę z mlekiem, 
tel. kom. 537-487-992.

 Dwa byczki mięsne, 
tel. kom. 663-491-177.

 Sprzedam cielaki, 
tel. kom. 693-025-944.

 Sprzedam jałówkę na 
wycieleniu, termin 16 września, 
tel. kom. 667-069-481.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 600-743-136.

 Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, 
tel. kom. 733-110-844.

 Sprzedam prosięta 12 sztuk, 
tel. kom. 609-940-110.

 Sprzedam żarłoki byczki i jałówki, 
tel. kom. 665-349-136.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 664-763-381.

 cielaki mięsne, tel. kom. 514-518-658.

 Byczki 5-tygodniowe, 
tel. (46) 838-25-79.

 krowy i jałówki na wycieleniu, 
tel. (46) 838-25-79.

maszyny
 Rozrzutnik 2-osiowy, stan dobry, 

tel. kom. 665-974-254.

 kultywator 16-zębny, pług 3-skibowy 
Grudziądz, rozrzutnik 1-osiowy, 
tel. kom. 601-154-765.

 młynek do czyszczenia zboża, 
tel. kom. 607-370-606.

 Pług zagonowy 3-skibowy na wysokiej 
słupicy unia Tur; agregat z podwójnym 
wałkiem; siewnik poznaniak, 
tel. kom. 609-562-159.

 Sprzedam rozsiewacz unia mlX 
1200 kg, pług Rower 3+1, 4X40, 
wysoki, posiada przedpłużki, 
tel. kom. 886-135-119.

 Pług 4-skibowy, siewnik zbożowy 
2,5m, rozsiewacz nawozu lej 300 litrów, 
kultywator 13-zębowy, dwukółka, laweda 
do bel, tel. kom. 533-110-710.

 Obsypnik do kiszonek, 
tel. kom. 505-319-895.

 Sprzedam rozrzutnik obornika 
4-tonowy, 2-osiowy w bardzo dobrym 
stanie, tel. kom. 691-235-041.

 Sprzedam dwukółkę i widły 
sadownicze, tel. kom. 603-610-952.

 kupię kombajn (Bolko, Anna, karlik), 
sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
tel. kom. 511-713-596.

 kosiarki, gałęziarki, kompresory, 
tel. kom. 513-666-808.

 Beczka asenizacyjna 4.000 l, stan 
bdb., tel. kom. 600-523-438.

 Sprzedam Pająka 7, stan dobry, 
tel. kom. 782-304-668.

 Piec miałowy ze sterownikiem, 
tel. kom. 608-684-292.

 Sprzedam prasę rolującą, 
tel. kom. 728-152-636.

 Laweta na Tamdemie 8,30 x 2,50, 
tel. kom. 607-168-196.

 Grabiarka 7, karuzela, kos, 
tel. kom. 570-980-770.

 Przyczepa, tel. kom. 538-455-989.

 Siewnik Poznaniak 6, 2002r, 
tel. kom. 692-199-767.

 Sprzedam rozrzutnik 3,5 tony, 
tel. kom. 888-385-100.

 Rozrzutnik, tel. kom. 696-107-903.

 Owijarka Sipma, przyczepa 6t. 
i zgrabiarka, tel. kom. 667-373-504.

 Pług 3-skibowy, tel. kom. 697-508-177.

 Pług 4-skibowy Staltech u-170, 2010 r, 
tel. kom. 506-552-043.

 kultywator 13, pług 3, pług 4, siewnik 
lejowy, tel. kom. 693-286-129.

 Brony 5, talerzówka i waga tonowa, 
tel. kom. 530-930-104.

 Sprzedam wentylatory duży z 
silnikiem, tel. kom. 729-304-322.

 Sprzedam pług 4-skibowy i zboże, 
oddam owczarka 2-letniego, 
tel. kom. 662-089-395.

 Gruber 6 łap zabezpieczenie 
sprężynowe, unia stan bdb, 
tel. kom. 606-901-931.

 Rozrzutnik 2-osiowy, 1988, 
tel. kom. 692-199-767.

 Gruber 9 łap 2,10 szerokość, pług 
4 skibowy, agregat uparwowo-siewny 
i zwykły agregat, tel. kom. 788-983-178.

 śrutownik Bąk 5,5 kW, 
tel. kom. 507-894-715.

 Agregat talerzowy szerokość 2,5, 
tel. kom. 606-192-202.

 Dmuchawa do ziarna, kombajn 
fortschritt e514, tel. kom. 721-169-137.

 Sprzedam Tura do 30tki, 
tel. kom. 726-763-366.

 Sprzedam rozsiewacz RcW-3, 
tel. kom. 508-364-849.

 Sprzedam rozrzutnik i siewnik 
Poznaniak, tel. kom. 517-415-026.

 ciągnik changfa 80 km, 1200 mth, 
2008 rok, tel. kom. 669-020-024.

 Budowlane stemple drewniane 
+ kantówki 50mmx100mm, 
tel. kom. 504-611-086.

 Sprzedam bronę talerzową, siewnik 
lejek i silniki elektryczne 5,5 kW, 
tel. kom. 692-892-162.

 Siewnik poznaniak 2,7 m, 
tel. kom. 663-491-177.

 Prasa, kostka rozrzutnik jednoosiowy, 
rozsiewacz kos, siewnik kukurydza/
burak, tel. kom. 696-736-701.

 Przyczepa wywrotka 3,5 tony, 
tel. kom. 691-240-698.

 Sprzedam kopaczkę ciągnikową, 
tel. kom. 693-025-944.

 Sprzedam mieszalnik 750 kg, 
tel. kom. 721-130-841.

 Sprzedam ursus c-358, 
tel. kom. 536-468-152.

 Sprzedam c-360, 1985 rok, zadbany, 
tel. kom. 607-330-538.

 Sprzedam przyczepę samozbierającą, 
tel. kom. 669-085-356.

 Rozrzutnik 1-osiowy, 1990 rok, 
stan bdb, kosiarka rotacyjna, 
tel. kom. 607-889-255.

 Sprzedam, zamienię c-355, 
tel. kom. 504-019-557.

 Talerzówka 2x11 talerzy, 
tel. kom. 514-518-658.

inne
 zbiornik na mleko 450l frigomilk, 

tel. kom. 662-143-327.

 Najlepsze folie kiszonkarskie, czarne, 
czarno-białe,srebrne. Tylko teraz 
najlepsza cena. Wysyłka – dowóz 
– stacjonarnie /janinów 13, 99-423 
Bielawy, tel. kom. 504-504-783.

 Obornik, tel. kom. 603-817-389.

 Obornik bydlęcy 200 ton, 
tel. kom. 665-045-806.

 Silosy zbożowe, dmuchawa, żmijka, 
tel. kom. 538-455-989.

 Sprzedam obornik, 
tel. kom. 887-978-144.

 Schładzalnik do mleka 800 litrów, 
tel. kom. 692-365-635.

rolnicze – usługi
 koszenie kukurydzy nowymi 

sieczkarniami claas jaguar z 
odwozem przyczepami objętościowymi 
o pojemności 30-40m3. f.h.u. 
Burzyński, tel. kom. 696-130-651.

 koszenie kukurydzy na kiszonkę 
nowymi sieczkarniami claas 
jaguar + odwóz (walce dozujące), 
tel. kom. 695-052-735.

 Białkowanie obór, 
tel. kom. 518-168-598.

 Serwis traktorów: New 
holland, massey ferguson, 
tel. kom. 697-778-780.

 Okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 usługi prasowania słomy, prasa 
zmiennokomorowa,jonh Deere V 451, 
tel. kom. 695-608-762.

 uprawa pożniwna agregatem 
ścierniskowym kverneland z ciągnikiem 
150 km, tel. kom. 506-034-232.

 cięcie kukurydzy nową sieczkarnią 
krone Big X600. + zestawy, ubijanie. 
firma Servol, tel. kom. 502-518-607.

 Dojenie krów, tel. kom. 726-811-028.

zwierzęta

sprzedaż
 Sprzedam sukę długowłosą owczarka 

niemieckiego, tel. kom. 518-767-883.

 Szczenięta owczarka niemieckiego, 
tel. kom. 694-308-076.

 Owczarki niemieckie, 
tel. kom. 604-436-938.

 Oddam rude kotki, 
tel. kom. 695-493-616.

inne
 Oddam szczeniaczki, 

tel. kom. 783-090-600.
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ważne telefony
   Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna (42) 
205 55 15
  Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
 Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSm: 
46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)
 Taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
Dworcowa: 602-774-552
 Taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFz w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji Sani-
tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, Rynek kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, Pl. zawiszy, tel. 46-838-22-81
 zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedziele
 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 

 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00, 
20.00 (wakacje).
 Kościół o.o. Pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 
Wydział organizacyjny 46 837 59 02
 urząd miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 Rzecznik Konsumentów 46 830 00 64
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w Łowiczu 46 837 03 44
 urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 zGm tel. 837 60 63
 zuK tel. 837 36 62
 zum tel. 46 830 91 82
 zakład obsługi Przedszkoli miejskich 
tel. 46 837 49 76
 moPS tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 ŚDS tel. 46 837 41 11
 Biblioteka miejska 46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa 46 837 38 74
 Łowicki ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu:  
Wydział cywilny 46 830-43-01,  
Wydział karny 46 830-43-02  
Wydz. Rodzinny i Nieletnich 46 830-43-03; 
Wydział ksiąg Wieczystych 46 830-43-05;  
Obsługa Interesanta 46 830-43-10
 PTTK o/Łowicz, Stary Rynek 3 
tel. 513 767 511;
 zAz „Ja-Ty-my” Łowicz tel. 511 917 282
 urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 uG Bielawy 46 838 26 95
 uG Chąśno 46 838 14 23
 uG Domaniewice 46 830 17 60
 uGKiernozia 24 277 90 80, 
 uG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 uG Łowicz 46 830 26 30;
 uG Łyszkowice 46 838 87 78
 uG Nieborów 46 838 56 13, 
 uG Sanniki 24 277 78 10
 uG zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 orlik, ul. Grunwaldzka 9 

    tel. 735-048-951
 orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8,   

    tel. 46-837-62-08
 Stadion ul. jana Pawła II nr 3,  

    tel. 46-837-51-06
 Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3,  

    tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00 
 Hala oSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  

    tel. 46-837-09-04
 orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551,    

   czynne: pon.-pt. 12-20.00, sob.-ndz. 12-20;
 Boisko przy Szkole Podstawowej nr 4   

    w Łowiczu– tel. 46 837-36-94
 Boiska przy I Lo im. Chełmońskiego   

    w Łowiczu 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne OSiR, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 Pływalnia kryta OSiR, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 
do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 
(ostatnie wejście o 15.30). Bilety do 
muzeum: normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 
30 zł, na wystawy czasowe 3 zł, wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe - wtorek
Wystawy stałe:
•Sztuka Baroku w Polsce 
•Historia miasta i regionu
•Etnografia Księstwa Łowickiego
•Izba Pamięci żydów Łowickich
Wystawy czasowe:
• „Kamienie mówią. Skamieniałości  
z kolekcji Edwarda Noniewicza”  
– czynna do 30 sierpnia.
• „Natura i abstrakcja w twórczości 
zenony Klepaczki – Joanny Gra-
bowskiej – Alicji Wolskiej” – wystawa 
czynna do 30 sierpnia
 Skansen przy muzeum w Łowiczu  
czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).Bi-
lety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek
 Skansen w maurzycach czynny 
codziennie w godzinach 10.00-18.00 
(ostatnie wejście o 17.30). Bilety: normal-
ny 10 zł, ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 
2 dzieci do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.
• „Plakat w skansenie polskim”  
– wystawa ponad 40 plakatów historycz-
nych oraz fiszek, przygotowana przez 
edwina Wilbika z muzeum Rolnictwa  
im. ks. krzysztofa kluka w ciechanowcu; 
czynna do 30 września.
 Galerii Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. 691 979 262 
• „Rewers Fioletu” – wystawa malar-
stwa Ireneusza Bęca (ur. 1959), czynna 
do 16 sierpnia 
  Ilustracje i grafiki Katarzyny Słomia-
nej – wystawa prac łowiczanki, studentki 
grafiki na uniwersytecie m. kopernika  
w Toruniu; czynna w każdą sobotę  
do 29 sierpnia, Nowa Pracownia  
w Łowiczu, ul. Podrzeczna 20.
 muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20, tel. 46 837 66 45; 
czynne: pon.–czw. w godz. 10.00–16.00, 
pt.–sob.w godz. 10.00–14.00.
 muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
  Izba Pamięci Stanisława Klickiego –  
I piętro Baszty im. gen. klickiego w Łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.
 motonostalgia – muzeum motory-
zacji, Nieborów 231a – czynne: piątek, 
sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
Bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 
65 roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 
 Pałac w Nieborowie  
czynny we wtorki, środy, czwartki w godz. 
10.00–16.00, w piątki, soboty i niedziele 
w godz. 12.00–18.00;  
Do zwiedzania udostępnione wnętrze 
Pałacu w Nieborowie z wyłączeniem 
Gabinetu żółtego, Sypialni Wojewody  
i Gabinetu zielonego na piętrze pałacu. 
Wyłączone do odwołania: ekspozycja 
majoliki Nieborowskiej w budynku ma-
nufaktury, Stara Oranżeria w Nieborowie, 
świątynia Diany w Arkadii (z zachowa-
niem wglądu do wnętrza Sali Panteonu). 

Bilety: do Pałacu w Nieborowie 20 zł 
– normalny, 15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci i 
młodzież (ucząca się od 7 do 26 lat).
 ogrody w Nieborowie czynne codzien-
nie w godz. 10.00–18.00. Bilety: 16 zł 
– normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci 
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat.
 ogrody w Arkadii czynne codziennie  
w godz. 10.00–18.00. Bilety: 16 zł –  
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
Bilety łączone do ogrodów w Arkadii  
i w Nieborowie: 28 zł – normalny, 16 zł – 
ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież (ucząca 
się od 7 do 26 lat).
 Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00.  
Bilety do pałacu –10 zł (normalny), 3 zł 
(ulgowy). Na teren parku – wstęp wolny. 
•„ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała dot. 
historii właścicieli dóbr sannickich.
•„W drodze” – wystawa malarstwa  
spod pędzla marcina hugo-Badera, 
czynna do końca sierpnia
 Park przy Pałacu w Sannikach  
czynny codziennie w godz. 8.00-22.00
•„Jedwabne motyle” – zewnętrzna 
wystawa fotografii jana Drzewieckiego
 Sromów: muzeum Ludowe Rodziny 
Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17, 
w niedziele w godz. 12–17.
 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:   
zwiedzanie wyłącznie po rezerwacji, tel. 
693 422 684; bilety do pałacu: ulgowy 
10,00 zł, normalny 15,00 zł; bilety do 
stadniny: ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.
 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć  
w dużym formacie; zespół Szkół Ponad-
gimnazjalnych nr 1, Podrzeczna 30.

koncerty
 Niedziela, 23 sierpnia:
godz. 16.30 – „znane i lubiane  
pod strzechą zagrane” – scena 
plenerowa w Skansenie w maurzycach. 
Obowiązuje bilet wstępu do skansenu.
godz. 17.00 – Koncert letni przy basz-
cie: wystąpi kapela ludowa jeremiego 
kowalskiego z Łowicza, ucznia szkoły na 
Blichu oraz członka zespołu Blichowiacy; 
scena w parku przy baszcie im. gen. 
klickiego w Łowiczu; liczba widzów ogra-
niczona do 150 osób, wstęp wolny.
 Wtorek, 25 sierpnia:
godz. 19.30 – XXXII międzynarodo-
wego Festiwalu organowego J.S. 
Bach – wystąpią: Anna lubańska (mez-
zosopran), Wiktor Łyjak (organy); bazylika 
katedralna w Łowiczu. Bilety: 10 zł  
normalny i 5 zł ulgowy, do kupienia  
na godzinę przed rozpoczęciem koncer-
tu, w przedsionku katedry.
 Sobota, 29 sierpnia:
godz. 19.00 – Ł Festiwal – wystąpią: 
hades, jetlagz, An On Bast, Pejzaż, 2Shy. 
Dziedziniec Łowickiego Ośrodka kultury, 
ul. Podrzeczna 20. Bilety: 70 zł.

kino plenerowe
 Piątek, 21 sierpnia:
godz. 21.00 – „Lato” – dramat muzycz-
ny, biograficzny prod. francja, Rosja,  
czas: 126 min.; Dziedziniec Łowickiego 
Ośrodka kultury, ul. Podrzeczna 20; 
wstęp wolny.

Kino Fenix 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 Czwartek, 20 sierpnia:
godz. 16.30 – Scooby-Doo! – animacja 
/ komedia / przygodowy prod. uSA; 
reżyseria: Tony cervone
godz. 18.30 – Polowanie – thriller / 
Akcja prod. uSA, reżyseria: craig zobele; 
czas: 1 godz. 29 min.
 Piątek, 21 sierpnia:
godz. 15.00 – Scooby-Doo! / sala II
godz. 17.00 – SamSam – animacja  
prod. francja, reżyseria: Tanguy de 
kermel, czas: 1 godz. 17 min. / sala II 
godz. 19.30 – Włoskie wakacje – 
komedia prod. Wielka Brytania / Włochy; 
reżyseria: james D’Arcy; czas: 94 min.
 Sobota – niedziela, 22–23 sierpnia:
godz. 15.00 – Scooby-Doo!
godz. 17.00 – SamSam
godz. 18.30 – Włoskie wakacje
 Poniedziałek, 24 sierpnia:
godz. 17.00 – SamSam
godz. 18.30 – Włoskie wakacje
 Wtorek – środa, 25–26 sierpnia:
godz. 17.00 – SamSam /sala II
godz. 19.30 – Włoskie wakacje
 Czwartek, 27 sierpnia:
godz. 17.00 – SamSam
godz. 18.30 – Włoskie wakacje

inne
 Sobota, 22 sierpnia:
godz. 8.00 – VII Spływ Kajakowy Rze-
ką Bzurą „z Soboty w sobotę” – zbiór-
ka uczestników na parkingu przy Tesco, 
ul. ułańska w Łowiczu; wpisowe 20 zł, 
zgłoszenia: PTTk Oddział w Łowiczu,  
ul. Stary Rynek 3, wt. godz. 15.00-17.00, 
pt. godz. 15.00-17.30.
 Sobota – niedziela, 22-23 sierpnia
godz. 10.00–16.00 – Warsztaty sztuki  
i rękodzieła ludowego: Teresa kocus – 
haft ręczny, jan konopczyński – garncar-
stwo, Stefania Borkowska – wycinanki; 
skansen przy muzeum w Łowiczu, udział 
bezpłatny, organizator zapewnia mate-
riały, ale obowiązują bilety wstępu do 
skansenu: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł.
 Niedziela, 23 sierpnia:
godz. 13.00 – „mariawici w Łowiczu” 
– bezpłatny spacer z przewodnikiem 
PTTk zdzisławem kryściakiem; zbiórka 
uczestników przed siedzibą PTTk, Stary 
Rynek 3 w Łowiczu, wstęp wolny.
godz. 16.30 – „Pasiaki” – otwarcie 
wystawy malarskiej prac łowiczanina 
Arkadiusza hablewskiego inspirowanych 
rodzimym folklorem. Baszta gen. klickie-
go w Łowiczu, wstęp wolny.
 Poniedziałek – środa,  

    24–26 sierpnia:
godz. 11.00 – Turbowakacje: „Łowic-
kie pasiaki jako inspiracja” – warsztaty 
plastyczne Arka hablewskiego, baszta 
gen. klickiego w Łowiczu, wstęp wolny. 
 Czwartek, 27 sierpnia:
godz. 11.00 – Turbowakacje:  
Wakacyjne Przygody Willy ŁoKa – 
film animowany „klara mu”, kino fenix, 
Łowicz, ul. Podrzeczna 20; wstęp wolny.
 Wtorek, 1 września:
godz. 12.00 – uroczyste obchody  
81. rocznicy wybuchu II wojny 
światowej – modlitwa, okolicznościowe 
przemówienia i złożenie kwiatów  
na cmentarzu wojskowym przy ul. listo-
padowej w Łowiczu. Wstęp wolny.

ważne telefony
 Policja 997 alarmowy;  
w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy urząd Pracy w zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
42-717-41-76; sekretariat 42-714-12-77, 
42-714-12-78; fax 42-717-41-60;  
lozg@praca.gov.pl
  Informacja PKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 Skansen w Nagawkach 722-007-525
 urząd miejski w Głownie - sekretariat 
798 831 668, 798 831 480, 
 uSC w Głownie: 798 831 572
 moK w Głownie 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 urząd Gminy Głowno - sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i ośrodek Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  
w Woli zbrożkowej 42 717-20-77
 urząd miasta i Gminy Stryków – 
sekretariat 42-719-80-02
 oKiR w Strykowie 42-719-81-52
 ŁoDR Bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  
42-719-70-94; 516-049-886; 505-964-846

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie:  
ul. kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30

 Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 Nieodpłatna pomoc prawna: Głowno, 
665-530-294; Stryków, 665-529-866

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 20 sierpnia:
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12
piątek, 21 sierpnia:  
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
sobota, 22 sierpnia: 
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
niedziela, 23 sierpnia: 
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95
poniedziałek, 24  sierpnia:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
wtorek, 25 sierpnia:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
środa, 26 sierpnia:  
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733

 Stryków, niedziela 23 sierpnia, g. 9.00-
14.00 pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85

muzea i wystawy
 muzeum żołnierza Polskiego – umun-

durowanie i ekwipunek żołnierzy I i II wojny 
światowej; Dmosin 2a, tel. 504-327-183.

 Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank& Dm; Głowno, ul. młynarska 5/13.

inne
 Kąpielisko, plaża i wypożyczalnia 

kajaków i rowerów wodnych  
w Strykowie - ul. legionów, czynne 
codziennie w godz. 10.00-18.00.

 Wypożyczalnia sprzętu pływające-
go w Głownie, ul. Swoboda 2, czynna 
codziennie w godzinach 11.00–19.00  
(kasa czynna do godz. 18.00)

GŁOWNO I STRykóW 

ważne telefony
 Policja w żychlinie 24 253 00 14
 Policja w Pacynie 47 70-53-271
 Policja w Sannikach: 47 7053-275
 KPP w Kutnie 24 253-22-00 
 KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Pogotowie gazowe – 992
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 oSP w żychlinie 24 285-12-10
 oSP w Pacynie 604-349-406
 oSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie energetyczne  991
 Pogotowie energetyczne  
w żychlinie: 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35

 zakład Energetyki Cieplnej  
24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w kutnie 24  355 71 00
 Powiatowy urząd Pracy w kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, NzOz Red-med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. mickiewicza 5, 

tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy
 Nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 

specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: urząd Gminy w żychlinie, 
ul. Barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

 Regionalny Interwencyjny Telefon 
zaufania dla Dzieci i młodzieży 726-
611-611, codziennie w godz. 12.00–20.00 
infolinia; w godz. 20.00–0.00 wsparcie 
specjalistów na Snapchacie i messengerze

msze św. w niedziele
 żychlin, parafia pw. św. Apostołów Piotra 

i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 żychlin, kaplica pw. św. maksymiliana 

kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

boiska sportowe
 Boisko „orlik” w żychlinie  

pl. Łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 Stadion miejski w żychlinie,  

ul. Waryńskiego 8, tel. 607-574-261

muzea i wystawy
 muzeum – zamek w oporowie  

czynne: od poniedziałku do piątku w godz.  
10.00-16.00 (kasa czynna w godz. 10.00–
15.30); w soboty i niedziele 10–17.00 (kasa 
10–16), Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy zamku w oporowie czynny 
codziennie w godz. 8.00–20.00; wstęp wolny.

inne
 Czwartek, 20 sierpnia:
godz. 17:00 – „Granice Wytrzymało-
ści”– stand-up: Piotr zoLA Szulowski; 
kkDk, ul. żółkiewskiego 4; bilety: 
przedsprzedaż online 50 zł, 60 zł.
 Piątek – niedziela, 4–6 września:
46. Święto Róży Kutno: Ogólnopolska 
Wystawa Róż; aranżacje florystyczne 
najlepszych florystów z całej Polski, Ple-
nerowe Targi Różane, jarmark Różany, 
koncerty, lunapark i inne. 

  Sylwia Boczek z jastrzębi 
i Tomasz Bolek z Białymina

ŚLuBoWALI SoBIE

SKARB RoLNIKA
NOTOWANIA z TARGOWISkA mIejSkIeGO 
– ceny z dnia 18.08.2020 r.

w Łowiczu w Głownie
agrest kg 4,00-4,50 -
borówki 0,25 kg 5,00 5,50
botwinka pęczek 2,50 2,50
bób kg 8,00-10,00 -
brokuły szt. 5,50-6,00 4,50
buraki czerwone kg 2,50 3,50
brzoskwinie kg 4,00-5,00 -
cebula kg 2,50-4,00 3,50-4,00
cebula dymka pęczek 1,50-2,00 3,50
cukinia kg 3,50 -
czereśnie kg 18,00-20,00 -
czosnek szt. 1,50-3,00 -
fasola zielona kg 5,00-6,00 5,00
fasola żółta kg 5,00-6,00 5,00
gruszki kg 6,00 -
jabłka kg 2,00-5,00 5,00
jagody litr 16,00-18,00 -
jaja fermowe 15 szt. 8,00-12,00 -
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-13,00 6,00-13,00
kalafior szt. 5,50-6,50 4,50-6,00
kapusta biała szt. 2,00-3,00 4,50
kapusta kiszona kg 7,50 -
kapusta pekińska kg 2,00-3,50 -
koperek pęczek 1,50-2,00 2,50
maliny 0,25 kg 5,00 7,00
miód 0,9 litra 35,00-40,00 -
marchew kg 2,00-3,00 3,50
natka pietruszki pęczek 1,50 2,50
ogórki kiszone kg 8,00 -
ogórek gruntowy kg 5,00 4,00-5,00
ogórek zielony kg 4,50-5,00 7,00
papryka czerwona kg 6,00 3,50-5,00
papryka zielona kg 5,00 3,50-5,00
papryka żółta kg 5,00 -
pieczarki kg 8,00-10,00 -
pietruszka kg 2,50-4,50 4,00
pomidor malinowy kg 5,00-5,50 6,50
pomidor polny kg 3,00-4,00 -
pomidor szklarniowy kg 2,50-3,00 3,50-4,00
por szt. 1,50-2,00 2,50
porzeczka czarna kg 10,00-12,00 -
porzeczka czerwona kg 8,00 -
rzodkiewka pęczek 2,00 2,50
sałata szt. 1,50-2,00 2,50
seler szt. 2,00 2,50
szczypiorek pęczek 1,00-1,50 -
słonecznik szt. 1,50-3,00 -
śliwki kg 3,00 -
truskawki kg 12,00-15,00 -
wiśnie kg 4,00 -
włoszczyzna pęczek 3,50-4,50 2,00-2,50
ziemniaki kg 2,00 -
ziemniaki młode kg 1,30-1,50 1,00

oFERTY PRACY
z dnia 19.08.2020 r.

PoWIAToWY uRząD PRACY W ŁoWICzu:
  Pomocniczy robotnik w przemyśle przetwórczym
  Operator maszyn i urządzeń przemysłu 

spożywczego
  Operator zautomatyzowanej linii produkcyjnej
  fryzjer damsko-męski
  kierowca samochodu dostawczego
  Nauczyciel informatyki
  Brukarz
  Wykańczańczalnik wyrobów gotowych

PoWIAToWY uRząD PRACY W zGIERzu:
  Szwaczka
  Pakowacz ręczny
  Robotnik gospodarczy
  Pracownik przy produkcji pierogów, klusek 

parowych itp.
  Pomocnik ciastkarza
  monter
  Przedstawiciel handlowy
  Szwaczka maszynowa
  Operator lasera
  Pracownik transportu wewnętrznego

PoWIAToWY uRząD PRACY W KuTNIE:
  Operator maszyn i urządzeń do przetwórstwa 

tworzyw sztucznych
  Rdzeniarz
  Robotnik gospodarczy-kierowca
  Pracownik biurowy
  kierowca kat. B
  Sprzedawca
  Terapeuta zajęciowy

żychlIN I OkOlIce RoLNIK SPRzEDAJE
ceny z dnia 18.08.2020 r.

żywiec wieprzowy:
  Domaniewice: 4,20 zł/kg+VAT
  Różyce: 4,20 zł/kg+VAT
  kiernozia: 4,50 zł/kg + VAT
  Skowroda Płd.: 4,60 zł/kg+VAT
  chąśno: 5,00 zł/kg+VAT
  karnków: 4,60 zł/kg+VAT

żywiec wołowy:
  Domaniewice: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  Różyce: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  Skowroda Płd.: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  

krowy 5,20 zł/kg+VAT; byki 7,30 zł/kg+VAT
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maurzyce | Plener malarski

Urok strzech  
przeniesiony na płótno
Miłośnicy malarstwa 
doskonalący swój warsztat 
w Pracowni Artystycznej 
„L’ Artisan” z Piotrkowa 
Trybunalskiego 
przyjechali 11 sierpnia  
na plener malarski  
do Skansenu Wsi 
Łowickiej w Maurzycach.

W pracowni kształcą się i re-
alizują osoby w różnym wieku  
– od siedmiu do siedemdziesię-
ciu kilku lat. Na plener wybrała 
się grupa 16 z  nich. Początkowo 
planowany był wcześniej, nawet 
w wersji kilkudniowej, ale proble-
my z  epidemią zmusiły pracow-
nię do zweryfikowania planów  
– w efekcie przyjechali do Mau-
rzyc w mniejszym gronie i tylko 
na kilka godzin. Nie wykluczają 

jednak powrotu, bo to miejsce nie 
od dziś ich inspiruje, wielu było tu 
już na plenerze trzy lata temu.

Uczestnicy pleneru najczęściej 
wybierali na temat obiekty archi-
tektoniczne – kryte strzechą chaty 
czy kapliczki. Nie planują organi-
zowania wystawy plenerowej, ale 
prace zapewne zawisną na jakiś 
czas w ich pracowni.

Działająca od 2014 roku piotr-
kowska pracownia jest dziełem 
Włodzimierza Bobryka, który 
prowadzi też w tym mieście gale-
rię. Malarz urodził się w Lubieniu 
koło Lwowa. Jest postacią znaną  
i cenioną w środowisku artystycz-
nym na Ukrainie. W dorobku ma 
przeszło 2000 obrazów, głównie 
pejzaży i martwych natur, jego 
prace znajdują się m.in. w zbio-
rach Galerii Prado. Jest w trakcie 
starań o uzyskanie polskiego oby-
watelstwa.   tm

Łowicz | Archeolodzy pracują przy bazylice

Mamy dowód, że prezbiterium 
jest średniowieczne
Od lipca trwają ziemne prace związane z odwodnianiem bazyliki w Łowiczu  
i izolacją jej fundamentów. Przy tej okazji prowadzone są też kolejne prace 
archeologiczne, które odkrywają kolejne z wielu tajemnic, jakie kryje zabytkowy obiekt.

Obecnie można oglądać wykop 
przy murach wschodniej części 
bazyliki, od strony prezbiterium. 
Teren ten to obręb dawnego cmen-
tarza katedralnego. Niestety, różne 
prace prowadzone w XIX i XX 
wieku spowodowały, że pochów-
ki przy fundamencie, na głęboko-
ści do której sięga wykop, zostały 
zniszczone. Archeolodzy znajdują 
tylko w dużej ilości luźne, wymie-
szane kości – nie odkryli żadnego 
całego grobu. Nie ma też innych 
ciekawych zabytków ruchomych 
(czyli przedmiotów).

Bardzo ciekawym odkryciem 
są natomiast nieznane wcześniej 
elementy architektoniczne. Przy-
kładem są fundamenty dwóch 
przypór - elementów konstruk-
cyjnych średniowiecznego, go-
tyckiego kościoła murowanego, 
pozwalające wyznaczyć zasięg 
wschodni tegoż kościoła. Dotyczy 
to zarówno południowej, jak i pół-
nocnej ściany prezbiterium (czyli 
wschodniej części obiektu). 

– Z obu stron znajdują się po-
dobne przypory z  narożnikami,  
a średniowieczna ściana wchodzi 
pod nowszy, barokowy mur. Jest 
to dostawiony do tego kościoła 
fundament kaplicy grobowej, ka-
plicy Barszczów, której fundacja 
nastąpiła w 1758 roku – mówi pro-

wadzący prace archeolog Łukasz 
Majchrzak. 

Kaplica stoi we fragmencie  
na starym prezbiterium, we frag-

mencie zaś na dobudowanym  
pod nią fundamencie. 

Archeolog dodaje, że z  pół-
nocnej strony są jeszcze inne cie-

kawe odkrycia. Jest tam na przy-
kład zamurowane dawne wejście 
podziemne do kaplicy Barszczów.  
W dalszej części (w kierunku 
środka) po północnej stronie, znaj-
duje się natomiast nabudowane 
na murze kilka warstw z później-
szych okresów. O ile fragment 
wcześniejszy, czyli fundament 
kaplicy, można bardzo łatwo da-
tować i jest on w dobrym stanie, 
tak ten kilka metrów dalej stawia 
więcej znaków zapytania niż od-
powiedzi. Na wcześniejszych 
warstwach dobudowany jest mur, 
od początku kiepskiej jakości, 
bo wykonany z  wymieszanych 
cegieł, czy wręcz kawałków ce-
gieł, różnego typu – prawdopo-
dobnie był to materiał pozyskany 
z  rozbiórki starszych elementów.  
Wobec tego trudno w tym przy-
padku o datowanie na jego pod-
stawie.

– Kwestia nowych odkryć jest 
skomplikowana i będzie jeszcze 
przedmiotem analiz – mówi ar-
cheolog Monika Kamińska, która 
prowadziła wcześniejsze prace ar-
cheologiczne przy łowickiej kate-
drze. – Póki co możemy potwier-
dzić znaną w literaturze naukowej 
teorię, że prezbiterium katedry ma 
późnośredniowieczną metrykę  
i było częścią drugiego w tym 
miejscu murowanego kościoła 
wzniesionego prawdopodobnie  
w II połowie XV wieku. 

Możemy liczyć na kolejne od-
krycia – gdyż prace przy odwod-
nieniu i izolacji fundamentów,  
a wraz z  nimi archeologiczne, 
mają być prowadzone dookoła ca-
łej świątyni.   tm

Podczas pleneru sierpniowe słońce rozświetlało malowane obiekty. 

fO
T.

 T
O

m
A

S
z 

m
AT

u
S

IA
k

Archeolog Łukasz majchrzak prezentuje odkrycia przy południowym 
murze wschodniej części katedry. 
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Punkt zapalny
Gmina Domaniewice | Nieścisłości w oświadczeniach majątkowych

Błąd dziennikarza – ale czy tylko?
Tydzień temu opublikowaliśmy oświadczenia 
majątkowe radnych z gminy Domaniewice.  
W związku z tym napisało do nas dwoje 
czytelników, zwracając uwagę na nieścisłości  
w zeznaniach jednej z radnych.

Samorządowcy mieli w tym 
roku obowiązek złożyć oświad-
czenia majątkowe za ubiegły rok 
do 31 maja, natomiast urzędy 
gmin mają – według prawa – obo-
wiązek upublicznić te informacje 
niezwłocznie po ich otrzyma-
niu. W tym przypadku w gmi-
nie Domaniewice tego obowiąz-
ku nie dochowano – oświadczenia 
majątkowe pojawiły się dopiero  
16 lipca na stronie internetowej 
urzędu.

Opublikowane oświadczenia 
opracowałam 23 lipca. Czytel-
nik, który do nas napisał, zwrócił 
uwagę na nieścisłości w oświad-
czeniu majątkowym radnej Wie-
sławy Wojdy. Po ponownym za-
poznaniu się z oświadczeniami 
za lata 2018 i 2019, a także wyja-
śnieniami radnej, przyznaję rację 
panu, który do nas napisał. Moje 
niedopatrzenie polega na tym,  
iż nie zwróciłam uwagi na oczy-
wisty absurd w oświadczeniu  
z 29.05.2020. 

Otóż radna Wiesława Wojda 
wykazała w nim dochody w wy-
sokości: 15.054,72 z tytułu świad-
czeń KRUS oraz 2.400 zł z tytułu 
diet radnej. Posiada też 4/16 udzia-
łu w gospodarstwie o pow. 24 ha 
i wartości 200 tys. zł, jednak nie 
wykazała z tego tytułu docho-
du. Jednocześnie oświadczyła, że  

w roku 2019 zostało jej do spłaty 
150 tys. zł kredytu – a rok wcze-
śniej do spłaty było, jak wynika  
z poprzedniego oświadczenia, 
300 tys. zł. W 2020 r. musiałaby 
więc spłacić aż 150 tys. zł, mając 
dochody aż 10-krotnie mniejsze. 

jak radna prostuje
Już po napisaniu tekstu, 29 lip-

ca, radna zamieściła na stronie 
urzędu sprostowanie podanych 
przez siebie wcześniej informacji. 
Oto treść tego wyjaśnienia:

„Punkt II.2. uzupełniam o na-
stępującą informację: miesz-
kanie o powierzchni 62,50 m2,  
o wartości 45.000 zł, tytuł praw-
ny: własność. Zakupione w dniu 
19.09.2019 r. i w tym samym dniu 
darowane na rzecz innej osoby. 
Środki na zakup mieszkania po-
chodzą z oszczędności po zmar-
łej mamie.

Punkt II.3. prostuję o następują-
cą informację: gospodarstwo rolne 
o pow. 23,50 ha.

Punkt II.4. działka o pow. 0,12 
ha zakupiona w dniu 19.09.2019 
r. wraz z mieszkaniem wymie-
nionym w pkt II.2 i w tym samym 
dniu darowana na rzecz innej oso-
by.

Punkt III.2. Posiadam udzia-
ły w Okręgowej Spółdzielni Mle-
czarskiej w Łowiczu określone 

na kwotę 72.000 zł. Z tego tytułu  
w 2019 r. nie osiągnęłam dochodu.

Punkt X mojego oświadczenia 
majątkowego prostuję o następują-
cą informację:

– BGŻ BNP Paribas, kredyt 
z 2015 r. na zakup maszyn rol-
niczych 486 tys. zł. Na dzień 
31.12.2019 r. pozostało do 
spłaty – 300 tys. zł. W 2019 r. 
nie dokonywałam spłat. Cał-
kowita spłata kredytu będzie 
dokonana w dniu 24.08.2020 
r.”

Wyjaśnienie zostało napisane 
29 lipca, a więc dokładnie dwa 
miesiące po złożeniu oświadcze-
nia. Innymi słowy, w czasie gdy 
radna już wiedziała, że opraco-
wuję oświadczenia majątkowe 
samorządowców z gminy Doma-
niewice – bo o ich publikację mo-
nitowałam w gminie. 

Z oświadczenia wynika więc, 
że radna Wojda zamierza w 2020 
roku, za kilka dni, spłacić całe 300 
tys. zł kredytu.

urząd tego  
nie opublikował
Zwrócono nam także uwagę  

na brak opracowania oświadcze-
nia majątkowego jednego z rad-
nych, Sławomira Ziarnika. To 
także wynika z dodania oświad-
czenia na stronę w późniejszym 
terminie (także 29.07.2020). Pier-
wotnie nie było ono zamieszczo-
ne. Poniżej informacje z oświad-
czenia radnego:

Wykazał posiadanie 20 tys. zł 
oszczędności na zasadach mał-
żeńskiej wspólnoty majątkowej. 

Posiada dom o pow. 110 mkw., 
którego wartości – podobnie 
jak rok wcześniej – nie wskazał  
w oświadczeniu. 

Od 23 lipca 2019 roku pro-
wadzi działalność gospodarczą. 
Z tego tytułu osiągnął przychód 
3.447,23 zł oraz minusowy do-
chód 11.736,02 zł. 

Z tytułu zatrudnienia uzyskał 
dochód w wysokości 51.061,04 
zł, za świadczenia 500+ otrzymał 
14.500 zł, z tytułu zasiłku rodzin-
nego 3.290,80 zł, natomiast diety 
radnego wyniosły 2.800 zł.

Posiada samochód Volkswagen 
Sharan z 2003 roku oraz ciągnik 
rolniczy Same Rubin z 2000 roku. 
Radny nie posiada zobowiązań fi-
nansowych powyżej 10 tys. zł. 

znaków zapytania  
jest więcej 
Jeden z naszych czytelników 

nie poprzestaje jednak na przyj-
rzeniu się oświadczeniu p. Woj-
dy. Przytaczamy niżej fragmenty 
e-maila, jaki wysłał do naszej re-
dakcji.  ks

Witam.
(...) W dniu 29.07.2020 r. ta 

sama radna Wiesława Wojda na 
stronie Urzędu Gminy Domanie-
wice zamieściła wyjaśnienie, gdzie 
stwierdza, iż jednak w 2019 r. przez 
cały rok nie spłacała rat kredytu, 
mimo że w oświadczeniu z dnia 
29.05.2020 r. widnieje informacja, 
że w 2019 r. spłaciła 150.000 zł. To 
jest duża suma pieniędzy i nie moż-
na tłumaczyć się przeoczeniem, 
tym bardziej, że oświadczenie ma-

jątkowe sporządza się będąc świa-
domym, że za podanie nieprawdy 
grozi kara pozbawienia wolności  
w myśl art.233§1. Pani Wojda skła-
da własnoręczny podpis pod tym 
zapisem i chyba nie rozumie powa-
gi sytuacji. 

Dodaje też, że cała suma kredy-
tu będzie spłacona do 24.08.2020 
r. chociaż tego zapisu nie powinno 
być, bo to będzie dotyczyć oświad-
czenia za 2020 r. 

Zapomniało się tej pani rów-
nież dodać w pierwszym oświad-
czeniu, że zakupiła mieszkanie  
w bloku i ma 72.000 zł w OSM w Ło-
wiczu. W moim odczuciu pani rad-
na Wiesława Wojda drwi nie tylko  
z wyborców, ale z powagi urzędu.

Przewodniczący Rady Bar-
tłomiej Jurga nie powinien przy-
jąć i ogłosić takiego oświadczenia,  
w którym znajduje się tyle sprzecz-
nych informacji. Nie ma się jednak 
co temu dziwić, skoro jego oświad-
czenie budzi również wiele kontro-
wersji.

Bartłomiej Jurga w swoim 
oświadczeniu podaje, że jego do-
chody z Firmy AGROBART wy-

niosły 40.493,72 plus dieta rad-
nego 13.200 zł plus świadczenie 
500+ 12.000 zł (w zasadzie nie 
ma obowiązku umieszczać tego 
świadczenia w oświadczeniu ma-
jątkowym).

Stanowi to razem sumę 
65.693,72. Wydatki przewodni-
czącego wyniosły zaś w 2019 r. Le-
asing operacyjny VW Passat, za-
kup 79.501,05. W ubiegłym roku 
do spłaty było 69.901,25 w tym 
roku zostało 41.129,61, więc spła-
ty dokonano na sumę 28.771,64.  
W 2019 r. wziął również pożycz-
kę leasingową na siewnik Ma-
schio Gasparo za sumę 38.130 zł, 
do spłaty pozostało 11.700,15 zł. 
Dokonano więc spłaty na sumę 
26.429,85 zł. Zasoby pieniężne 
zwiększyły się temu panu o 5.000 
zł. Stanowi to łączną sumę wydat-
ków 60.201,49 zł. 

Na utrzymanie 4 osobowej ro-
dziny zostało przewodniczącemu 
5.492,23 zł. Jeśli jednak nie doli-
czyłby świadczenia 500+, to wy-
dałby więcej niż zarobił, o sumę 
6.507,77 zł. 

Poirytowała mnie ta sytuacja, 
dlatego zrobiłem takie wyliczenia, 
bo u nas w gminie oświadczenie 
majątkowe są tak wnikliwie spraw-
dzane, że nie może być takich nie-
dorzeczności. (...)

z poważaniem
Tadeusz Stajuda

ReklAmA
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Z sali sądowej
Sąd Rejonowy | Wyrok w sprawie pedofila, który wykorzystywał córkę

Tragedia córki, dramat matki, 
ojciec do więzienia
27 lipca Sąd Rejonowy w Łowiczu skazał na łączną karę 3 lat pozbawienia wolności  
52-letniego R.Z., mieszkańca jednej z podłowickich wsi. Uznał go winnym obcowania 
płciowego z jego małoletnią wówczas córką Anną* oraz wielokrotnego doprowadzenia jej  
– a także jej dwóch jeszcze od niej młodszych kuzynek – do poddania się innym 
czynnościom seksualnym. W tej mrocznej sprawie pokrzywdzona milczała przez lata.  
Zaczęła mówić, gdy się przeraziła, że to samo może spotkać jej własne dziecko.

Nikt w  tej rodzinie nie zapo-
mni daty 19 maja 2018 roku, gdy 
20-letnia już wtedy Anna przy-
szła do matki. Wyznała, że musi 
jej coś powiedzieć, bo jak nie po-
wie dziś – nie powie już nigdy. 
Że jej rodzony ojciec przez kil-
ka lat wielokrotnie wykorzysty-
wał ją seksualnie, pod nieobec-
ność matki i  reszty rodzeństwa. 
W złożonych kilka miesięcy póź-
niej zeznaniach na policji opisa-
ła, ze szczegółami, zachowania 
jakich się wobec niej dopuszczał. 
Nie dochodziło do pełnego sto-
sunku, niemniej nie jest koniecz-
ne przytaczanie tych zeznań, są 
drastyczne. 

Pierwszy raz dopuścił się tego 
gdy miała lat 6. Nie ogarnia-
ła wtedy, co właściwie się dzie-
je, nie wiedziała jak reagować. 
Ostatni raz zdarzyło się to, gdy 
była czternastolatką, wtedy już 
rozumiała, zaczęła krzyczeć i się 
bronić. – Aż byłam na tyle duża, 
że zrozumiałam, że to jest złe i go 
odtrącałam.– zeznała. – Na drugi 
i trzeci dzień znowu przychodził 
i  znowu go odtrącałam. Wtedy 
już nie nalegał, nigdy zresztą jej 
nie groził, nie stosował przemo-
cy. Nie był też w tych sytuacjach 
nietrzeźwy. 

Matka była zszokowana, nic 
nie wiedziała. Gdy zapytała męża 
– zatrwożył się i przyznał. Była 
przekonana, że cały czas miał 
dobre relacje z córką, która prze-
cież mówiła do niego tatusiu. 
Zdaniem matki była wprost jego 
oczkiem w głowie. 

Podobnie była zaskoczona 
reszta rodzeństwa. Jeden z  bra-

ci zeznał, że gdyby wiedział, na 
pewno by zareagował. Ale nic 
podejrzanego nigdy nie zauwa-
żył. Nie mógł – wszystko działo 
się, gdy nikogo w domu nie było, 
najczęściej gdy mama odprowa-
dzała resztę dzieci do szkoły. 

Anna sama zresztą określiła 
w zeznaniach swe kontakty z ro-
dziną jako dobre i intensywne. 

Od ostatniego aktu upokorze-
nia minęło do wspomnianego 
maja 2018 roku sześć lat. Przez 
ten czas Anna milczała. Dla-
czego? – Nikomu nie mówiłam, 
bo się bałam, że to się powtó-
rzy – powiedziała przed sądem.  
A w  liście do matki napisała: 
Pewnie dlatego, że to jest ogrom-
ny wstyd i obrzydzenie dla mnie. 
Bo z okresu dzieciństwa przypo-
mina mi się właśnie to. 

Dlaczego więc zdecydowa-
ła się mówić konkretnie wtedy?  
W międzyczasie sama zaszła 
w ciążę ze swym chłopakiem, na-
rzeczonym, urodziła synka i na-
gle wyobraziła sobie, że to, co ją 
dotknęło, może się także przyda-
rzyć jej dziecku, jak i dziecku in-
nego z jej braci, które się poczęło. 
Występując już przed sądem jako 
oskarżyciel posiłkowy zeznała: – 
Nie mogłam patrzeć, jak ojciec 
bierze mojego syna na ręce, bo 
w głowie miałam jak mnie doty-
kał. Jak się dowiedziałam, że mój 
brat spodziewa się dziecka, to nie 
wytrzymałam. Następnego dnia 
poszłam do mamy. 

Mama jej powiedziała, że jej 
wierzy i że zrobi wszystko, by jej 
było dobrze. Ale tak się nie sta-
ło. – Wina zeszła na mnie, że po 
co się odzywałam – wspominała. 
To wtedy usłyszała z ust matki to 
najgorsze: Tyle lat udawałaś, to 
możesz udawać dalej.

Kilka tygodni później, zapo-
wiadając, że zdecydowała się iść 

na policję, napisała do mamy od-
ręczny list. – Szczerze, to zawio-
dłam się na Tobie jako na mamie 
– pisała. – Ty niczego złego nie 
zrobiłaś i  nie jesteś winna. Ale 
czy wy naprawdę nie rozumiecie, 
jakim człowiekiem jest ojciec? 
To jest pedofil! Wyznała też mat-
ce, jak ją zabolało, gdy ta jej po-
wiedziała, że ojciec twierdzi, iż to 
były wygłupy. Poczuła się, jakby 
to ona miała coś nie tak z głową.

W tym czasie podjęła też de-
cyzję, by się udać po poradę do 
psychologa. Z krótkiej – nie mia-
ła pieniędzy na dłuższą – terapii 
wyszła umocniona. Przekonana, 
że ona nic złego nie zrobiła i nie 
robi i że to ona jest ofiarą, a nie 
ten pedofil. 

List do mamy zakończyła wy-
znaniem troski i miłości. – Mar-

twię się jedynie o  Ciebie jak to 
zniesiesz. Jesteś moją mamą 
i  boję się też, że Cię stracę tyl-
ko z tego względu, że chcę, żeby 
ojciec trafił do więzienia i odpo-
wiedział za to, co robił mi przez 
wiele lat i  nie tylko mi. Mimo 
tego, co się dzieje i co się wyda-
rzy, to wiedz, że bardzo Cię ko-
cham Mamo.

– I nie tylko mi… Na policji 
zeznała, że wie, iż molestowa-
ne przez R.Z. były także jej dwie 
kilkunastoletnie kuzynki. One 
też potwierdziły w postępowaniu 
prokuratorskim, że ojciec Anny 
dotykał ich piersi. – Nie oce-
niam tego jak serdeczny dotyk. 
Nie protestowałam, nie wiedzia-
łam jak się zachować, moje uczu-
cia były dziwne, nie rozumiałam 
tego – zeznała jedna z nich prze-
słuchana w obecności psycholo-
ga. 

Ujawnienie przeszłości i zgło-
szenie sprawy na policję przez 
Annę rzeczywiście doprowa-
dziło do zerwania kontaktów 
z  matką. – Żebym wyrzuciła 
go z  domu, musiałabym mieć 
100% pewność – zeznawała 
żona oskarżonego. I ciągle mia-
ła nadzieję na życie pod jednym 
dachem: – Myślę, że w  dużej 
mierze zależy od Ani, czy mo-
żemy normalnie funkcjonować 
w komplecie – twierdziła. 

Dla pokrzywdzonej było to już 
nie do wyobrażenia.

Zlecona przez sąd opinia sek-
suologiczna sporządzona przez 
biegłą psycholog kliniczną na 
podstawie badania psychologicz-
nego i akt sprawy daje dokładny 
obraz oskarżonego. Dość ogra-
niczony intelektualnie, powta-
rzał jedną z klas w podstawówce. 
W rodzinie, jak sam powiedział 
podczas badania, uchodził za 
głupka, sam nie potrafił załatwić 
żadnej sprawy w  jakimkolwiek 
urzędzie. 

Ale to samo nie czyni z czło-
wieka pedofila. Czy jednak nie 
czyni go zeń uleganie od dzieciń-
stwa złym skłonnościom? R.Z. 
masturbował się – jak powiedział 
na badaniu – od III klasy podsta-
wówki, z  początku sporadycz-
nie, około 14 roku życia już raz 
dziennie lub częściej. Oglądał fil-
my pornograficzne. To przyzwy-
czajenie pozostało: gdy nie mógł 
współżyć z żoną – masturbował 
się po kryjomu. Choć, co przy-
znał, nigdy właściwie nie czuł się 
niezaspokojony w seksie z żoną. 
Filmów pornograficznych z żoną 
już nie oglądał, erotyczne – tak. 
Swe małżeństwo uważa za dobre. 

– Ja nigdy nie myślałem, że 
coś źle robię – mówił biegłej psy-
cholog o swych wizytach w po-
koju córki. – Jak ona o tym po-
wiedziała, to ja byłem w szoku, 
że to było molestowanie. 

Opinia seksuologa stwierdza, 
że kontakty seksualne R.Z. z cór-
ką należy zaliczyć do pedofilii 
typu regresywnego. Jednocze-
śnie psycholog stwierdziła, że oj-
ciec Anny nie posiada pełnego 
wglądu w  rozumienie przyczyn 
własnego postępowania.

Rozpoczęty w lipcu 2019 roku 
proces zakończył się wyrokiem 
po niemal dokładnie 12 miesią-
cach. Już podczas postępowa-
nia podejrzany przyznawał się 
do popełnianych czynów, ale sta-
rał się umniejszyć ich znaczenie, 
zaprzeczał, by miały miejsce co 

bardziej drastyczne formy wyko-
rzystywania, utrzymywał, że jego 
zachowania były formą żartu. 

Sędzia Małgorzata Szubert-
-Fiałkowska uznała go za win-
nego zarzucanych mu przez pro-
kuraturę czynów z art. 200 i 201 
k.k. i wymierzyła, oprócz wspo-
mnianych 3 lat więzienia, za-
kaz zbliżania się do wszystkich 
pokrzywdzonych na odległość 
mniejszą niż 10 metrów (przez 2 
lata do córki, przez 3 i 5 lat od-
powiednio do starszej i młodszej 
z  kuzynek). Nakazała też wy-
płatę 5000 zł nawiązki na rzecz 
córki, zwrot kosztów zastępstwa 
adwokackiego na jej rzecz jako 
oskarżycielki posiłkowej w wy-
sokości 2112 zł i 2032 zł zwro-
tu przypadającej na niego części 
kosztów sądowych.

Wyrok nie jest prawomocny, 
obrona wystąpiła o pisemne uza-
sadnienie wyroku, do 18 sierpnia 
nie było ono jeszcze sporządzo-
ne. 

* Imię pokrzywdzonej zosta-
ło zmienione

ReklAmA

ReklAmA

W liście do matki 
napisała:  
to jest ogromny wstyd  
i obrzydzenie dla mnie. 
Bo z okresu dzieciństwa 
przypomina mi się 
właśnie to. 

W rodzinie uchodził  
za głupka. Ale to samo 
nie czyni z człowieka 
pedofila. czy jednak  
nie czyni go zeń 
uleganie od dzieciństwa 
złym skłonnościom?  
R.z. masturbował się  
od III klasy podstawówki, 
około 14 roku życia już 
raz dziennie  
lub częściej.  
Oglądał filmy 
pornograficzne. 

wojCieCh  
waligórski

wojciech.waligorski@lowiczanin.info
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Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy 
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami – oraz obraz 
nastrojów społecznych 
tamtych dni. Dziś 
 o decydującym tygodniu  
– o „Cudzie nad Wisłą”.

14–20 sierpnia
14 sierpnia 5 Armia gen. Włady-
sława Sikorskiego przechodzi 
do natarcia znad rzeki Wkry, by 
odciążyć obronę Warszawy pod 
Radzyminem. Oprócz szturmu 
warszawskiego przedmościa, 
Sowieci na północy przepro-
wadzają manewr oskrzydlający 
(Płock–Brodnica–Włocławek). 
15 sierpnia stacjonujący w Sie-
dlcach bolszewicy informują,  
iż „Armia czerwona wkroczy-
ła do Warszawy”. członkowie 
Tymczasowego komitetu Re-
wolucyjnego Polski przenoszą 
się do Wyszkowa. 16 sierpnia 
rusza, prowadzona przez Pił-
sudskiego, decydująca kontr-
ofensywa armii polskiej z rejonu 
Wieprza w kierunku mińska ma-
zowieckiego, Brześcia i Siedlec. 
17–18 sierpnia Wojsko Polskie 
rozbija sowiecką 16 Armię. Ar-
mia czerwona wycofuje się. 
Trwa zacięta walka o lwów, a na 
północy obrona Płocka. 19/20 
sierpnia na Górnym śląsku wy-
bucha polskie powstanie.
 
maria macieszyna (żona 
Aleksandra macieszy, leka-
rza WP):
hallerczyk [Wiktor] Szczawiński 
ze schodów kościoła garnizo-
nowego przemawiał do nas, 
aby dawać miedź i klejnoty 
na armaty i obronę Ojczyzny  
– w ciągu kilku godzin ludzie 
naznosili kilka wozów rondli, 
blach, nawet biedni ludzie da-
wali moździerze, które są świę-
tością w każdym kobiecym 
gospodarstwie. całe stosy na 
stolikach koło cerkwi zebrano 
srebra i złota, klejnotów, zegar-
ków, łańcuszków i pierścieni. 
Dawali obrączki, odpinali brosz-
ki, kolczyki. […] Prócz tego ze-
brano 120 tysięcy marek. 

Płock, 14 sierpnia 1920
[listy marii macieszyny, 

„Notatki Płockie” z. 2/1997] 

zofia Kirkor-Kiedroniowa 
(działaczka społeczna):
zaskoczył mnie widok, który za-
trzymał mnie w przerażeniu na 
miejscu: ulicą Grójecką ciągnę-
ły z Warszawy ciężkie armaty  
i skrzynie z amunicją. co to ma 
znaczyć? czyżby zamierzano 
oddać Warszawę? z trudem po-
wlokłam się dalej. A przejeżdża-
jąc tramwajem przez żydowską 
dzielnicę, ze zgrozą i gniewem 
patrzyłam na tłumy żydów, roz-
prawiających w podnieceniu, 
niemaskujących bynajmniej ra-
dości. Od placu zygmunta do 
Ordynackiej poszłam pieszo. 
krakowskie Przedmieście było, 
jak zwykle w świąteczne popo-
łudnie, pełne spacerowiczów 

– strojnych, spokojnych, weso-
łych. [...] 
mąż mój, który od robót fortyfi-
kacyjnych wrócił później niż ja 
z Ochoty, powiedział, że pierw-
szą linię obronną na Grocho-
wie obsadziła legia kobieca,  
a w zestawieniu z tym widok 
rozbawionej publiki na kra-
kowskim Przedmieściu zrobił  
na nim podobne wrażenie. 

Warszawa, 15 sierpnia 1920
[zofia kirkor-kiedroniowa, 

Wspomnienia, t. 3,  
kraków 1989]

maria Dąbrowska (pisarka) 
w dzienniku:
jest już teraz bitwa pod War-
szawą. Dziś w nocy z naszych 
okien słychać było armaty i wi-
dać łuny. [...] Wracamy co dzień 
z biura w jakimś wspaniałym na-
stroju, mimo że miasto wygląda 
jak obozowisko albo targowica, 
pełne uchodźców, zwłaszcza 
ziemiańskich, pełne wozów, 
krów, owiec, koni, bryczek, lu-
dzi. Pogoda cudna, upały, nic 
nie wierzę, aby bolszewicy mieli 
wejść do Warszawy, choć są 
tuż, tuż...

Warszawa, 15 sierpnia 1920
[maria Dąbrowska, Dzienniki,  

t.1, 1914–1932, Warszawa 1988]

Karol Wędziagolski (inży-
nier, współpracownik anty-
bolszewickiego Rosyjskie-
go Komitetu Politycznego  
w Polsce):
Wyjechaliśmy z [Wiktorem] Sa-
winkowem [przywódcą Rosyj-
skiego komitetu Politycznego] 
pod front. […] W Wyszkowie 
jeszcze nieprzyjaciel. [...] lawi-
rując między rzadkimi sosnami, 
nadjeżdżają dwie armaty. usta-
wiają się jedna za drugą w od-
ległości stu metrów na różnych 
poziomach spadku leśnego 
wzgórza i po paru minutach 
otwierają ogień ze strasznie 
hałaśliwych gardzieli. Ta na 
wzgórzu usiłuje, jak się orientu-
jemy, wymacać kulomioty. Wali  
w jakąś bardziej wyniosłą ka-
mieniczkę nad rzeką, strzela 
trzy razy i karabiny milkną. [...]
uważnie obserwowałem spod 
oka mojego rosyjskiego przyja-
ciela. musiałem stwierdzić, że 
nie grał ani inteligenckiej trage-
dii, ani dyplomatycznej komedii. 
Był szczerze i gorąco przejęty 
powodzeniem sprawy, za którą 
opowiedziało się jego sumienie 
i rozumienie. może niejeden 
Polak mógłby się zawstydzić 
swojej powściągliwości w en-
tuzjazmie, obserwując ogień 
zwycięskiego triumfu w oczach 
tego Rosjanina na widok pogro-
mu jego braci.

Pod Wyszkowem,  
15 sierpnia 1920

[karol Wędziagolski, 
Pamiętniki, londyn 1972]

Witowt Putna (dowódca bol-
szewickiej 27 Dywizji Strze-
leckiej):
z powodu dużych strat w ciągu 
kilku ostatnich dni pułki szybko 
tajały, amunicja wyczerpała się. 
ludzie byli w stanie skrajnego 

wyczerpania. Nastąpił moment, 
kiedy nie tylko pojedyncze jed-
nostki, a cała masa straciła wia-
rę w skuteczność walki z prze-
ciwnikiem, wiarę w szansę na 
wygraną. Struna, która napręża-
ła się od momentu sforsowania 
Bugu, pękła. Nocą z 15 na 16 
sierpnia upewniłem się, że bę-
dziemy zmuszeni się cofnąć, 
my – to znaczy nie tylko nasza 
jedna dywizja, ale cała armia.

Pod Radzyminem,  
16 sierpnia 1920

[Witowt Putna, k Wisle  
i obratno, moskwa 1927, tłum. 

Agnieszka knyt]

Kpt. Józef Godlewski (od-
dział II Sztabu Generalnego 
WP):
z brzaskiem józef Piłsudski, 
wraz z najbliższym sztabem, 
wśród którego znajdował się 
gen. leśniewski oraz ja, jako 
adiutant, wyruszył na linię boju 
w okolicy Ryk koło Puław. Po-
mimo naszych próśb, by się nie 
narażał, Piłsudski szedł pieszo 
w pierwszych szeregach pie-
choty. Na zmianę z adiutantami 
niosłem małą walizeczkę z or-
derami, którymi po boju Piłsud-
ski natychmiast dekorował za 
osiągnięcia, bohaterstwo i od-
wagę oficerów i szeregowych. 
W żołnierzy wstąpił nowy duch. 
Po krótkim, zaskakującym boju 
Ryki zostały zdobyte i pierwsi 
jeńcy wzięci do niewoli.

Ryki, 16 sierpnia 1920
[józef Godlewski, Na przełomie 

epok, londyn 1978]

Kpt. Charles de Gaulle (czło-
nek francuskiej misji wojsko-
wej w Polsce):
Ofensywa rozpoczęła się 
świetnie. Grupa manewrowa, 
którą dowodzi szef państwa, 
Piłsudski, [...] szybko przesuwa 
się na północ. Nieprzyjaciel, 
całkowicie zaskoczony wido-
kiem Polaków na swoim lewym 
skrzydle, o których myślał, że 
są w stanie rozkładu, nigdzie 
nie stawia poważnego oporu, 
ucieka w rozsypce na wszystkie 
strony albo poddaje się całymi 
oddziałami. zresztą w tym sa-
mym czasie uderzenie Rosjan 
na Warszawę załamało się [...]. 
Ach! cóż to było za piękne po-

sunięcie! Nasi Polacy jak gdyby 
przypięli skrzydła, aby je wyko-
nać; ci sami żołnierze, przed 
tygodniem wyczerpani fizycznie 
i moralnie, biegną naprzód, po-
konują dziennie 40-kilometrowe 
etapy. 

17 sierpnia 1920
[charles de Gaulle, 

Bitwa o Wisłę. Dziennik 
działań wojennych oficera 

francuskiego, „zeszyty 
historyczne” z. 19, 1971]

z informacji w „Górnośląza-
ku”: 
Przyszło do nowych zaburzeń. 
Około godziny szóstej zebrały 
się wielkie tłumy demonstran-
tów przed hotelem „Deutsches 
haus”, w którym się mieści 
Polski komisariat Plebiscytowy. 
Tłum zażądał wydania broni, 
gdyż spodziewał się, że w komi-
sariacie jest jej pod dostatkiem. 
żądaniu temu nie uczyniono 
zadość, po czym wywiązała 
się przed komisariatem zacię-
ta walka. Około godziny ósmej 
tłum wzniecił ogień w dolnych 
pokojach hotelu. Gdy płomie-
nie gasły, przyniesiono balony 
napełnione płynem łatwopal-
nym, które eksplodowały. Na-
stępnie wdarł się tłum do wnę-
trza budynku i wywlókł na ulicę 
osoby znajdujące się w biurach 
komisariatu, rzucając je na pa-
stwę rozbestwionych demon-
strantów. jedną osobę zastrze-
lono, dwie inne zamordowano. 
Wszelkie akta znajdujące się 
w biurach komisariatu wynie-
siono na ulicę i zniszczono je. 
Budynek hotelowy jest zupełnie 
zburzony. 

katowice, 18 sierpnia 1920
[krwawa noc w katowicach, 
„Górnoślązak” nr 189/1920] 

Janina Śmieciuszewska-
-Rościszewska (członkini 
Służby Narodowej Kobiet 
Polskich) w dzienniku: 
Te okopy – pożal się Boże jakie 
– ledwie głowę w nich można 
schować, a w dodatku nie ma 
łączności, przerwy ogromne 
między jednym odcinkiem  
a drugim. Trzeba przebiegać 
gołym polem. I jak tu łączność 
utrzymać? […] z ciężkim ser-
cem dobrnęliśmy do ostatniego 

punktu. Dalej już nie było woj-
ska. Podobno poszli naprzód 
odbierać bolszewikom jakąś 
wieś. […]
W ogóle ludność cywilna, gdzie 
tylko mogła, pomagała. […] 
Stałam wówczas koło rannego 
przy słupie ogłoszeniowym. 
Opatrywałam go, ale ruszyć 
się nie mogłam poza ten słup, 
bo natychmiast z Warszawskiej 
padały salwy. I tak on leżał,  
a ja przy nim stałam. z każdej 
bramy jednak leciały ku nam 
życzliwe spojrzenia i pomoc 
dla żołnierzy: papierosy, owoce, 
różności. W tym współdziałaniu 
cywilów z wojskiem było coś tak 
wzruszającego, że uklękam za 
tym słupem, Bogu dziękując za 
to zjednoczenie serc w wielkim 
pragnieniu zwycięstwa. 

Płock, 19 sierpnia 1920
[kartka z dziennika  

(19 sierpnia 1920 r.),  
„Notatki Płockie” z. 4/2012] 

Lew Trocki (ludowy komi-
sarz spraw wojskowych):
kiedy niebezpieczeństwo za-
grażające armii Tuchaczewskie-
go stało się całkiem wyraźne, 
a głównodowodzący wydał 
rozkaz, by front Południowo-
-zachodni zmienił gwałtownie 
kierunek ofensywy na za-
mość–Tomaszów, [...] dowódz-
two frontu, z podpuszczenia 
Stalina, kontynuowało marsz 
na zachód. Przez trzy albo czte-
ry dni nasz Sztab Generalny 
nie mógł wyegzekwować tego 
rozkazu. Dopiero po wielokrot-
nych ponagleniach, popartych 
groźbami, dowództwo fron-
tu Południowo-zachodniego 
zmieniło kierunek ofensywy, ale 
wówczas zwłoka była już niepo-
wetowana. 16 sierpnia Polacy 
przeszli do kontrnatarcia i zmu-

sili nasze oddziały do odwrotu. 
[...] Gdyby Stalin, Woroszyłow  
i analfabeta Budionny nie pro-
wadzili własnej wojny w Galicji, 
a czerwona konnica znalazła 
się na czas w lublinie, Armia 
czerwona nie doznałaby klęski.

[Norman Davies, Orzeł biały, 
czerwona gwiazda,  

kraków 1997]

z informacji w piśmie 
„ochotnik”: 
u jeńców wziętych w ostatnich 
bitwach pod Warszawą zna-
leziono odezwy, nawołujące 
głosem rozpaczy do wytrwania. 
W obawie o to, że czerwona Ar-
mia nie wytrzyma już poczynają-
cej się ofensywy wojsk polskich, 
komisarze bolszewiccy obiecu-
ją jej bogaty łup w Warszawie, 
odpoczynek i dowolne pohula-
nie. Dzika horda bolszewicka 
najwidoczniej zwątpiła o swoich 
siłach, cofa się i rozłazi, a Trocki 
i komisarze czynią ostatnie wy-
siłki, by zmusić ją jeszcze obiet-
nicami rozboju.

Warszawa, 19 sierpnia 1920
[Bolszewicy słabną!, „Ochotnik” 

nr 9/1920] 

Gen. maxime Weygand 
(członek misji sojuszniczej):
Wspaniałe zwycięstwo polskie 
pociągnie za sobą konsekwen-
cje o nieobliczalnej ważności 
dla sytuacji międzynarodowej. 
Skonsoliduje ono Państwo 
Polskie, którego istnienie jest 
konieczne dla bezpieczeństwa 
francji. Niemcy, które już mia-
ły nadzieję wejść w stosunki 
bezpośrednie z Sowietami, aby 
rzucić czerwone armie przeciw 
wrogowi zza Renu, będą zmu-
szone wyrzec się osiągnięcia 
tymi środkami przekreślenia 
traktatu wersalskiego. [...]
To zwycięstwo, które jest powo-
dem wielkiego święta w Warsza-
wie, jest zwycięstwem polskim. 
Przewidujące operacje wojsko-
we zostały wykonane przez ge-
nerałów polskich na zasadzie 
polskiego planu operacyjnego. 
moja rola, jako też rola oficerów 
z misji francuskiej, ograniczyła 
się do wypełnienia kilku braków 
w szczegółach wykonania. [...] 
To bohaterski naród polski sam 
siebie uratował. 

Warszawa, 20 sierpnia 1920
[jacques Weygand, 

Weygand. mój ojciec, „zeszyty 
historyczne” z. 19, 1971]

Sierpień 1920. Generał Władysław Sikorski ze sztabem 5 Armii 
podczas bitwy warszawskiej. 
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Sierpień 1920. Jeńcy sowieccy wzięci do niewoli pod Radzyminem. 
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Katowice, sierpień 1920. 
Wnętrze biura Polskiego 
Komisariatu Plebiscytowego 
zdemolowane przez bojówki 
niemieckie. 
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Ernest Wolski był rewelacją 
zawodów pod chmurką.
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Szachy | II Bałucka Szachownica

Ernest w dobrej formie
W niedzielę, 9 sierpnia, w Par-

ku Śledzia w Łodzi, gdzie odby-
wał się turniej szachowy na po-
wietrzu II Bałucka Szachownica 
nie zabrakło szachistów z  Ziemi 
Łowickiej. 

W pierwszej odsłonie, 27 lipca, 
uplasowali się oni w czołówce za-
wodów w Ośrodku Kultury „Wy-
spa Kultury”. Drugi był Kacper 
Zakrzewicz, 3. Robert Chojnow-
ski, a 4. lokatę zajął Ernest Wolski. 

Tym razem po siedmiu rundach 
w  tempie P-10’+5” najlepszym 
z  „naszych” był Ernest Wolski. 
Młody zawodnik reprezentujący 
na co dzień klub z ulicy Pijarskiej 
zajął bardzo dobre trzecie miej-
sce w klasyfikacji końcowej, wy-
przedzając aż 17 starszych od sie-
bie szachistów. Zanotował on pięć 

zwycięstw i dwie porażki i był re-
welacją tych niecodziennych roz-
grywek. 

W  zawodach grały też siostry 
Lena i Wiktoria Mitręga oraz Kac-
per Zakrzewicz. Wiktoria wygrała 
grupę dziewcząt do lat 15., a Kac-
per był w kategorii C-15 drugi. 

 Fischer

Lekka atletyka | Otwarte mistrzostwa Grodziska mazowieckiego

Rewelacyjna forma łowiczan 
W niedzielę 9 sierpnia lekko-

atleci łowickiej Jedynki trenowa-
ni przez Waldemara Kreta i Ma-
riusza Kwiatkowskiego wystąpili 
w Otwartych Mistrzostwach Gro-
dziska Mazowieckiego im. Maria-
na Woronina. Okazało się, że ich 
forma jest rewelacyjna. Stawali 10 
razy na podium, w tym aż 6 razy 
na najwyższym stopniu. 

Jednym z  bohaterów tej eki-
py okazał się 12-letni uczeń SP7 
Wiktor Kazimierski, który był 
najlepszy w  skoku w dal. Warto 
odnotować, że wynikiem 4.90 m 
wyrównał najlepszy wynik uzy-
skany przez 12-latka z Ziemi Ło-
wickiej (Tomasza Wieteskę). 

W tej samej konkurencji wśród 
dziewcząt starszych zwycięstwo 
odniosła 12-letnia Lena Wróbel 
z SP 2 z bardzo dobrym wynikiem 

4.08 m. Wśród młodzików zwy-
ciężył 14-letni uczeń SP2 Szy-
mon Kosmowski, po świetnym 
skoku na odległość 5.68 m. Szy-
mon wywalczył także pierwsze 

miejsce w  biegu na 200 metrów 
z czasem 26.79 s. 

Zwycięstwo w  pchnięciu kulą 
2 kg w kategorii dzieci młodszych 
odniósł 11-letni Piotr Wieteska 

(Pijarska SP), który odległością 
7.58 m o 52 cm poprawił swój re-
kord. 

– Na duże uznanie zasługuje 
również najmłodszy w całej eki-
pie, dziewięcioletni Wojtek Ko-
smowski z SP nr 2, który w kon-
kursie skoku w  dal z  wynikiem 
3.15 m zajął 3. miejsce trzecie – 
dodał szkoleniowiec Jedynki. 

Powody do zadowolenia dają 
nam również występy wycho-
wanek UKS Jedynka. Bogumiła 
Czubiak (16 lat), która aktualnie 
uczy się w  Liceum w  Warsza-
wie, w  konkursie pchnięcia kulą 
wygrała z wynikiem 12.36 m, na-
tomiast 17– letnia Wiktoria Ko-
smowska (Szkoła Pijarska), zaję-
ła drugie miejsce w biegu na 60 m 
z wynikiem 9.61 s oraz pierwsze 
miejsce w  rywalizacji na 800 m 
z wynikiem 3.11.66 min. 

11 sierpnia, zawodnicy Jedynki 
przenieśli się do Darłówka na wa-
kacyjny obóz sportowy. zł

mocna sekcja uKS Jedynki wróciła do Łowicza z „workiem” medali. 
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Lekka atletyka | miting w Białej Podlaskiej 

Dobre skoki zawodników Błyskawicy 
Lekkoatleci z UKS Błyskawica 

Domaniewice po mocnych przy-
gotowaniach na obozach już zali-
czyli pierwsze starty na otwartym 
stadionie. 

Podopieczni trenera Mieczysła-
wa Szymajdy w sobotę 15 sierpnia 
rywalizowali w Białej Podlaskiej. 
Na pewno największym wyda-
rzeniem był tu występ najlepsze-
go obecnie łowickiego lekkoatlety 
Jakuba Pająka, który znakomi-
cie zaprezentował się w konkursie 
skoku wzwyż i wygrał, pokonując 
wysokość 208 cm i  tym samym 
ustanowił swój rekord życiowy 
z otwartego stadionu. 

– Śmiało można powiedzieć, że 
wynik Kuby jest na wysokim eu-
ropejskim poziomie i  daje duże 
nadzieję na walkę o złoty medal na 
Mistrzostwach Polski w kategorii 
wiekowej U 20, które we wrześniu 
b.r. odbędą się w Radomiu. Kuba 
systematycznie i sumiennie wyko-
nuje swoją pracę treningową. Jest 
wpierany przez rodzinę. Wie kie-
dy jest czas na odpoczynek, ale 
i kiedy jest czas na obowiązki. To 
przynosi doskonałe efekty – mówi 
trener Szymajda. 

Dużo powodów do zadowole-
nia dał szkoleniowcowi z Doma-
niewic występ Julii moszury, 

która w skoku wzwyż kobiet z za-
liczoną wysokością 165 cm zaję-
ła 3. miejsce. Bliźniaczka Juli – 
Aleksandra uplasowała się na 
7. pozycji z  rezultatem 155 cm, 
a małgorzata Jakóbiec z wy-
nikiem 150 cm zajęła 9. miejsce 
dziewiąte. 

Dobrze wypadły zawodniczki 
startujące w rzucie młotem o wa-
dze 3 kg. martyna orlińska za-
kończyła na 3. miejscu (42.96 m), 
a  Paulina Ługowska była 4. 
z rezultatem 26.85 m.

Przygotowująca się do startów 
wielobojowych Paulina Pakuła 
w biegu na 100 przez płotki była 

4. z wynikiem 18.84 s (-2,2) i 13. 
w skoku w dal (4.12 m, +1.7). 

Druga z  wieloboistek Julia 
Perzyńska wystartowała w rzu-
cie oszczepem, zajmując drugą 
lokatę z wynikiem 29.32 m oraz 
w skoku w dal gdzie z wynikiem 
4.27 (+3.3) była trzynasta. zł

Jakuba Pająka zawsze wspierają 
rodzice.
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Lekka atletyka | 1. memoriał marka zarychty w Płocku 

Robert Wolski w Domaniewicach
Klub UKS Błyskawica Doma-

niewice ma w  sowich szeregach 
nowego zawodnika, który nie tyko 
ma startować w zawodach, ale tak-
że przekazywać swoją cenną wie-
dzę i doświadczenie młodym za-
wodnikom. 

Jest nim 37-letni Robert Wol-
ski, olimpijczyk z  Aten 2004 
w  skoku wzwyż, były zawod-
nik MKL Łęczyca, mający jed-
no z  największych przewyższeń 
na świecie. Swój rekord życiowy 

– 231 cm osiągnął przy wzroście 
179 cm (2006 rok). 

Oprócz startu w  Igrzyskach 
Olimpijskich Wolski wywalczył 
dla Polski 8. miejsce w Halowych 
Mistrzostwach Świata w  Mo-
skwie i  6. miejsce na Halowych 
Mistrzostwach Europy w  Ma-
drycie, a także był Mistrzem Pol-
ski. W 2019 roku w Toruniu, po-
chodzący z Łęczycy olimpijczyk 
z  Aten, został Mistrzem Świata 
weteranów w skoku wzwyż pod-

czas VIII Halowych Mistrzostw 
Świata LA Masters z  wynikiem 
210 cm. Zawody lekkoatletyczne 
dla sportowców, którzy ukończyli 
35 rok życia, organizowane są re-
gularnie od 1975 roku co dwa lata.

Pierwszy start w barwach Bły-
skawicy odnotował w  Płocku. 
Skoczył 206 cm i zajął 3. miejsce. 

W Błyskawicy trenuje córka 
Roberta – Scarlet, na której sukce-
sy będzie można liczyć w Czwart-
kach LA (skok wzwyż).  zł

Robert Wolski wzmocni skład 
Błyskawicy.
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Lekka atletyka | europa masters

Dwa złote medale Emanuela Zimnego
Świetną formę utrzymuje ło-

wiczanin Emanuel Zimny, który 
po skończeniu 35 lat kontynuuje 
swoją przygodę ze startami na sta-
dionie lekkoatletycznym w  gro-
nie weteranów. Dobrze znany 
w gronie lekkoatletów popularny 
„Emek” w swojej kategorii wieko-
wej należy do czołówki krajowej 
w sprintach i biegach średnich. 

Po krótkiej przerwie w startach 
Zimny rywalizował czeskich Lo-

vosicach, gdzie 15 sierpnia odby-
ły się zawody „Europa Masters” 
Start okazał się bardzo udany. 

– W międzynarodowym towa-
rzystwie udało się zdobyć dwa 
złote medale w biegach na 400 m 
oraz 400 m przez płotki. Nie spo-
dziewałem się tak wysokich lokat, 
tym bardziej, że dzień wcześniej 
zrobiłem wycieczkę biegową na 
szczyt Szrenicy. Wyniki nie powa-
lają z nóg ale 57.04 na 400 i 1.11 

na 400 przez płotki pozwoliło na 
zdobycie złotych medali – komen-
tuje na swoim blogu Zimny. 

– Duże rezerwy są zwłaszcza 
w biegu 400 przez płotki. Ten dy-
stans biegałem dopiero trzeci raz 
w życiu (poprzednie starty były za 
czasów juniora 20 lat temu). Bar-
dzo mi się podoba i pasuje mi ta 
dyscyplina, całkiem możliwe, że 
za rok w kategorii M40 bardziej 
na niej się skupię – dodaje.  zł

Emanuel zimny wrócił do Polski 
z dwoma złotymi medalami.
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Piłka nożna | Przygotowania do sezonu

Sparingi rocznika 2009
Zespół trenera Mateusza Miaz-

ka z  MUKS Pelikan Łowicz 
(rocznik 2009) w ostatnich tygo-
dniach rozegrał kilka meczy kon-
trolnych przed zbliżającymi się 
rozgrywkami

Spotkanie z Błękitnymi w Gą-
binie było bardzo wyrównane, a o 
końcowym zwycięstwie gospo-
darzy 5:6 zadecydowała czwarta 
kwarta, w której gospodarze zwy-
ciężyli 3:1. – Niezły mecz mimo 
tego, że minimalnie przegraliśmy. 
Przeciwnik był zdecydowanie 
mocniejszy fizycznie, z  czym na 
początku spotkania mieliśmy pro-
blem. Z upływem czasu jednak to 
nasi chłopcy przejęli kontrolę nad 
meczem, dokładając do umiejęt-
ności piłkarskich duże zaangażo-
wanie i wolę walki, co przełożyło 
się na kilka bramek. W czwartej 
kwarcie przespaliśmy pierwsze 
10 minut, gdzie trzy razy podaro-
waliśmy przeciwnikowi piłkę pod 
naszą bramką i przez to nie udało 
się tego spotkania wygrać. Mimo 
to jestem zadowolony z  postawy 
moich zawodników, błędy w tym 
wieku się zdarzają i jest to dobra 
nauka na przyszłość – powiedział 
trener Mateusz Miazek.

Bardzo dobrze łowiczanie wy-
padli w meczu w Łowiczu, w któ-
rym zwyciężyli z UKS SMS Łódź 

4:1. – Zawodnicy pokazali się 
z naprawdę dobrej strony. Utrzy-
mywaliśmy się przy piłce, ale czę-
sto brakowało ostatniego dokład-
nego podania. Z długimi piłkami 
przeciwnika dobrze sobie radzili-
śmy i pewnie wygraliśmy to spo-
tkanie – dodał Miazek. 

W meczu w  Łęczycy gracze 
Pelikana-2009 zdominowali ry-
wali z MKS Górnik 1956 Łęczyca 
i wygrali wysoko 10:2 (br.: Antoni 
Bąba 3, Fabian Chlebny 2, Gabriel 
Majcher 2, Kryspin Jagiełło, Ka-
mil Możdzierzewski i  Wojciech 
Żyto). – Mimo, że przeciwnik 
nie był bardzo wymagający to na-
sza gra mogła się podobać. Z ła-
twością utrzymywaliśmy się przy 
piłce i  czego brakowało w  po-
przednich spotkaniach częściej 
dochodziliśmy do sytuacji strze-
leckich i kończyliśmy to bramką 
– ocenił trener Mateusz Miazek. 

Z kolei w  meczu rozegranym 
w  Nieborowie łowiczanie ulegli 
drużynie AP Wilczki Warszawa 
5:1 (br.: Aleksander Jaros).

– Na mecz pojechaliśmy w bar-
dzo okrojonym składzie, jednak 
mimo to do przerwy był bardzo 
wyrównany. Po przerwie przeciw-
nik pokazał się jednak z dużo lep-
szej strony i zdobył cztery bramki 
– dodał trener Pelikana.   ever

zawodnicy Pelikana-2009 wygrali mecz z ukS SmS Łódź. 

fO
T.

 S
e

B
A

ST
IA

N
 S

u
m

Iń
S

k
I

W Nieborowie zawodnicy Pelikana ulegli Wilczkom z Warszawy.
fO

T.
 A

P
 W

Il
c

zk
I W

A
R

S
zA

W
A

 /
 f

B



 www.lowiczanin.info30 20 sierpnia 2020      nr 34   

PRoGNozA PoGoDY | 20.08.2020 – 26.08.2020

SYTuACJA SYNoPTYCzNA: 
Pogodę kształtuje pogodny układ wyżowy. 
Napływa bardzo ciepła masa powietrza.

CzWARTEK - PIąTEK: 
W czwartek słonecznie, zachmurzenie małe  
i bezchmurnie, bez opadów oraz bardzo 
ciepło. W piątek słonecznie, bezchmurnie,  
bez opadów oraz bardzo ciepło.  
Widzialność dobra. Wiatr zachodni, słaby, 
okresami umiarkowany, 3-6 m/s.  
Temp. max w dzień: od + 27 st. c  
w czwartek do + 30 st. c w piątek.  
Temp. min w nocy: + 16 st. c do  + 14 st. c.

SoBoTA - NIEDzIELA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe, bez opadów 
oraz bardzo ciepło, w niedzielę przelotne 
opady deszczu oraz burze. Widzialność dobra. 
Wiatr południowo-wschodni, słaby, 3-4 m/s. 
Temp. max w dzień: + 31 st. c w sobotę  
do  + 24 st. c w niedzielę. Temp. min w nocy:  
+ 17 st. c do  + 14 st. c.

PoNIEDzIAŁEK - WToREK - ŚRoDA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe, bez opadów 
oraz chłodniej.  Widzialność dobra. Wiatr 
zachodni, słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s. 
Temp. max w dzień: + 21 st. c do  + 23 st. c. 
Temp. min w nocy:  + 14 st. c do  + 12 st. c.

BIuRO meTeOROlOGIczNe cumuluS

PRoGNozA BIomETEoRoLoGICzNA: 
Pogoda na ogół korzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie. 

Piłka nożna | A klasa – grupa 9

Emocje w Niedźwiadzie 
Rozpoczęły się zmagania w A 

klasie (grupa 9). W meczach nie 
brakowało emocji, choć aż dwa 
mecze pierwszej kolejki spotkań 
zostały przełożone.

Bardzo ciekawie było w Niedź-
wiadzie, gdzie Olimpia podej-
mowała beniaminka rozgrywek 
Meteor Reczyce, w którego skła-
dzie znaleźli się chociaż Przemy-
sław Imiołek czy przede wszyst-
kim Krystian Siatkowski (były 
gracz m.in MKS Polonia Warsza-
wa, Orła Nieborów). Spotkanie 
było zacięte, nie brakowało wal-
ki i emocji. Olimpia, która w tym 
meczu dominowała, do wyrówna-
nia doprowadziła dopiero w doli-
czonym czasie gry.  ever

1. kolejka A klasy– grupa 9:
 LKS olimpia Niedźwiada – 

WKS meteor Reczyce 3:3 (1:2); 
ewski (45+4) i Adam małek (85)

 GLKS Laktoza Łyszkowice – 

LKS Dar Placencja 3:4 (2:1); 
 GKS Korona Stary Dwór – SKS 

Astra zduny 5:0 (1:0); 
 LKS Sobpol Konopnica – GKS 

Rawka Bolimów 1:6 (0:2); 
 LKS Czarni Bednary – LKS 

Start złaków Borowy przełożony 
na 14 listopada, godz. 13.00. 

 LKS Sokół Popów – LKS Ju-
trzenka mokra Prawa przełożony 
na 15 listopada, godz. 11.00. 

 Pauza: lkS Vagat Domaniewice.
1. GkS Rawka Bolimów 1 3 6-1

2. GkS korona Stary Dwór 1 3 5-0

3. lkS Dar Placencja 1 3 5-4

4. WkS meteor Reczyce 1 1 3-3

 lkS Olimpia Niedźwiada 1 1 3-3

6. lkS czarni Bednary 0 0 0-0

 lkS jutrzenka mokra Prawa 0 0 0-0

 lkS Sokół Popów 0 0 0-0

 lkS Start złaków Borowy 0 0 0-0

 lkS Vagat Domaniewice 0 0 0-0

11. GlkS laktoza Łyszkowice 1 0 4-5

12. lkS Sobpol konopnica 1 0 1-6

13. SkS Astra zduny 1 0 0-5

Piłka nożna | zapowiedź 3. kolejki III ligi

Po raz pierwszy w komplecie?
Jeżeli w  ciągu tygodnia nic 

nie „wyskoczy”, to w  najbliższy 
weekend po raz pierwszy w tym 
sezonie uda się rozegrać pełną ko-
lejkę. Na murawę powinni wybiec 
zatem piłkarze w  jedenastu mia-
stach. I mówiąc krótko – w week-
end jest w czym wybierać. . 

Sporo do udowodnienia mają 
za to np. GKS Wikielec i  Znicz 
Biała Piska. Piłkarze obu zespo-
łów rozpoczęli ligę od zwycię-
stwa, ale tydzień później ponieśli 
porażki. Teraz w  bezpośrednim 
starciu będą chcieli udowodnić, że 
to były chwilowe problemy.

Z kolei patrząc obiektywnie na 
zestawienie 3. kolejki to najcieka-
wiej będzie: w Zambrowie – za-
wsze solidna w  III lidze Olim-
pia podejmie Polonię, jednego 
z głównych faworytów do awansu; 
w  Tomaszowie – Lechia po do-
brym początku sezonu zagra teraz 
z Legią II, która poprzednio była 

o  krok od awansu; czy wreszcie 
w Łowiczu – w  starciu Pelikana 
z Sokołem.  mateusz Lis

 3. kolejka III ligi (sob.–niedz. 
22-23 sierpnia): kS Błonianka 
Błonie – kS Wasilków; GkS lzS 
Wikielec – mlkS znicz Biała Piska; 
SSA jagiellonia II Białystok – mkS 
kaczkan huragan morąg; mkS 
świt Nowy Dwór maz.– kS ursus 
Warszawa; zkS Olimpia zambrów 
– Polonia Warszawa SA; mmkS 
concordia elbląg – kS legionovia; 
GkS Pogoń Grodzisk maz. – RkP 
Broń 1926 Radom; kS lechia 
1923 Tomaszów maz. SA – legia 
II Warszawa SA; KS Pelikan Ło-
wicz – TS Konsport Sokół Alek-
sandrów Łódzki (n, godz. 11.15); 
mkS Ruch Wysokie maz. – kS 
Sand-Bus kutno (n, godz. 16.00); 
RkS Radomsko – unia Skiernie-
wice Non-Profit sp. zoo (n, godz. 
17.00)

Piłka nożna | I runda Pucharu Polski

Krótkie przygody III-ligowców
Meczów Pucharu Polski na ła-

mach Nowego Łowiczanina za-
zwyczaj nie opisujemy, ale teraz 
zrobimy wyjątek. W ostatni week-
end, a więc w dniach, gdy w gru-
pie pierwszej III ligi normalnie 
rozgrywana była druga seria gier, 
rozegrano pierwszą rundę. A na 
tym etapie pojawiło się kilka ekip, 
z którymi Pelikan na co dzień ry-
walizuje w  tej samej klasie roz-
grywkowej.

Zacznijmy od przypomnienia 
– na tym etapie mogła być rów-

nież Legionovia, ale podopieczni 
Bogdana Jóźwiaka już w rundzie 
wstępnej przegrali z  II-ligowymi 
Błękitnymi Stargard 0:2.

Kibiców z  Łowicza najbar-
dziej mógł interesować mecz Unii. 
Skierniewiczanie to po pierwsze 
– rywal Ptaków „zza miedzy”, 
którego poniekąd można nazwać 
naszym sąsiadem. Po drugie – 
drużyna, która w finale wojewódz-
kiego Pucharu Polski wygrała 
właśnie z  Pelikanem. Niewiele 
brakowało, a to biało-zieloni gra-

liby z  Widzewem Łódź. Unitom 
nie udało się jednak sprawić nie-
spodzianki i gładko przegrali z ło-
dzianami aż 0:4. Widzew szybko 
objął prowadzenie i prowadził już 
od 8. minuty, a do przerwy było 
już 3:0 i wszelkie wątpliwości zo-
stały właściwie rozwiane. 

Niespodzianek nie było rów-
nież w  innych meczach z  udzia-
łem zespołów z  grupy pierwszej 
III ligi. Ruch Wysokie Mazowiec-
kie przegrał z grającym w II lidze 
Zniczem Pruszków 0:2. Wyżej 

notowanemu rywalowi odważ-
nie postawił się za to Świt, który 
mierzył się z ekstraklasowym Za-
głębiem Lubin. Lubinianie szyb-
ko objęli prowadzenie, bo już w 6. 
minucie do siatki trafił Jakub Żu-
browski. Wynik długo nie ulegał 
zmianom, a  niespodziewanie na 
kwadrans przed końcem gospo-
darze wyrównali za sprawą Mi-
chała Drewnowskiego. Końców-
ka należała jednak do Zagłębia, 
które zdobyło jeszcze dwie bram-
ki i wygrywając 3:1 zameldowało 
się w następnej rundzie. Zostanie 
ona rozegrana 31. października – 
już bez udziału zespołów z grupy 
pierwszej III ligi. mateusz Lis

Piłka nożna | Relacja z meczu kS Wasilków – Pelikan

Syndrom ostatnich minut
ks wasilków  1 (0)
Pelikan ŁowiCz  3 (0)
0:1 – Piotr Piekarski (47 karny), 
0:2 – krystian Białas (86), 1:2 – 
maciej zieniewicz (87), 1:3 – kry-
stian Białas (90+2).
Pelikan: Patryk Orzeł – krystian 
mycka, Piotr Tkacz, Grzegorz Waw-
rzyński, maciej Wyszogrodzki – fi-
lip kowalczyk (71 kuba jóźwiak), 
kuba Wardzyński, Piotr Piekarski, 
Patryk Pomianowski, Tomasz ko-
lus (46 Dawid kieplin) – michał 
żółtowski (84 krystian Białas).
Sędziował: Dawid Wiśniewski 
(Olsztyn). żółte kartki: Piotr Dą-
browski (1) i Wojciech Nasuto (2) 
oraz Dawid kieplin (1) i kuba War-
dzyński (2). 

To był jeden z  tych meczów, 
gdy jeszcze przed jego rozegra-
niem kibice Pelikana dopisywa-
li drużynie trzy punkty. Ostroż-
nym kazał być trener Dremliuk 
i  chociaż ostatecznie łowiczanie 
odnieśli pierwsze w  tym sezonie 
zwycięstwo, to mogło być różnie. 
Znów kluczowe dla losów me-
czu były ostatnie minuty rywali-
zacji i ponownie można mieć za 
nie sporo zastrzeżeń do biało-zie-
lonych.

Przed spotkaniem okazało się, 
że wszelkie analizy rywala biało-

-zieloni mogli wyrzucić do kosza. 
Po klęsce 1:5 w  Wikielcu trener 
klubu spod Białegostoku doko-
nał aż sześciu roszad w wyjścio-
wym składzie. Inaczej do tematu 
podszedł Mykola Dremliuk, któ-
ry wymienił tylko jedno ogniwo 
w zespole po inauguracji sezonu – 
na ławce usiadł tym razem Dawid 
Kieplin, a od pierwszej minuty za-
grał Michał Żółtowski.

Od pierwszych minut łowicza-
nie przystąpili do ofensywy. Nie 
minęło 120 sekund, a  za głowę 
łapał się Maciej Wyszogrodzki. 
Kapitan Ptaków dobrze przyłożył 
z dystansu, ale trafił w poprzecz-
kę. Idealną okazję w  tej odsło-
nie meczu miał jeszcze Krystian 
Mycka, który po dośrodkowa-
niu z rzutu rożnego i zgraniu pił-
ki przez Piotr Piekarskiego strzelał 
stojąc niemal na linii bramkowej, 
a trafił… w słupek.

Momentami gospodarze byli 
zepchnięci do głębokiej defensy-
wy. Pierwsza połowa bramek nie 
przyniosła. Łowiczanie mogli to 
uznawać za pewne niemiłe roz-
czarowanie, ale wystarczyło przy-
pomnieć mecz sprzed roku, który 
biało-zieloni wygrali w  Wasilko-
wie 4:0 i wszystkie bramki zdobyli 
po zmianie stron. A druga połowa 
dla łowiczan rozpoczęła się w naj-
lepszy możliwy sposób.

Po prostopadłym podaniu w sy-
tuacji sam na sam z bramkarzem 
znalazł się Michał Żółtowski. 
„Żółty” minął golkipera i  pomi-
mo tego, że ten go faulował, to 
i tak utrzymał się na nogach. Do-
świadczonemu zawodnikowi nie 
było jednak dane zdobyć bramki, 
bo gospodarzy od kapitulacji ura-
tował jeden z obrońców. Problem 
w tym, że zagrał ręką, a sędzia bez 
wahania wskazał na 11. metr. Rzut 
karny pewnie wykorzystał Piotr 
Piekarski, który w  tym momen-
cie był jednym piłkarzem, który 
w  tym sezonie zdobywał bramki 
dla Pelikana. Doliczając do tego 
finał wojewódzkiego Pucharu Pol-
ski na przestrzeni dwóch tygodni 
zdobył dla Ptaków pięć bramek.

Mecz nabrał niesamowite-
go tempa w końcówce, a mocno 
przyczynił się do tego rezerwowy 
Krystian Białas. – Dał bardzo do-
brą zmianę – ocenił trener Drem-
liuk. Już w kilka chwil po wejściu 
Białas wpisał się na listę strzel-
ców. Łowiczanom na murawę 
Wasilkowie udało się przenieść 
akcje rodem z  treningu. Rzutem 
wolnym ze środka boiska prze-
nieśli ciężar gry na prawą stro-
nę. Tam kapitalną akcją popi-
sał się Krystian Mycka mijając 
trzech rywali i dograł w pole kar-
ne wprost na nogę Białasa. 19-la-

tek popisał się mocnym strzałem 
i nie dał szans bramkarzowi na in-
terwencję.

Wydawało się, że jest już po 
meczu... Niewiele brakowa-
ło, a  biało-zieloni wygraną dali-
by sobie odebrać w  końcówce. 
– Sami sobie zrobiliśmy smród 
w ostatnich minutach – denerwo-
wał się Dremliuk. Nieodpowie-
dzialne zachowanie w środku bo-
iska skończyło się stratą, a Maciej 
Zieniewicz na bramkę kontakto-
wą zamienił prostopadłe poda-
nie. Minęło kolejnych kilkadzie-
siąt sekund, a  łowiczanie mogli 
z niedowierzaniem patrzeć na to, 
co się dzieje. Centymetrów zabra-
kło gospodarzom do wyrównania, 
gdy rezerwowy Dawid Śliwowski 
ostemplował poprzeczkę.

W drugiej minucie doliczone-
go czasu gry napastnik Ptaków 
podał prostopadle do Kuby War-
dzyńskiego. Dobrze odczytał to 
Grzegorz Nowajczyk. Bramkarz 
gospodarzy wyszedł poza pola 
karnego i  wybił piłkę. Zrobił to 
jednak tak, że ta wróciła pod nogi 
Białasa. Łowiczanin długo się na-
myślał i z około 35 metrów posłał 
piłkę do siatki, ustalając wynik na 
3:1. Tym samym Krystian Białas 
już teraz ma tyle bramek, co w ca-
łym poprzednim sezonie.

mateusz Lis

Piłka nożna | Wyniki 2. kolejki III ligi

Beniaminek wciąż zaskakuje, 
derby dla Świtu

Przed tygodniem kutnianie po-
zytywnie zaskoczyli ogrywając 
faworyzowaną Polonię. Beniami-
nek nie zwalnia tempa i  tym ra-
zem ograł 4:2 Olimpię Zambrów. 
Wynik mógł być bardziej okazały, 
bo kutnianie już do przerwy pro-
wadzili 4:0 i  całą drugą połowę 
grali z przewagą 1 zawodnika.

Liderem jest jednak Świt, który 
w niedzielę wygrał derbowy mecz 
z Legionovią aż 3:0. Dla spadko-
wicza z II ligi oznacza to tym sa-
mym kompletnie nieudany start 
nowych rozgrywek. Przed tygo-
dniem podopieczni Bogdana Jóź-
wiaka odpadli z Pucharu Polski po 
porażce w rundzie wstępnej z Błę-
kitnymi Stargard.

Z dobrego startu mogą cieszyć 
się za to w Aleksandrowie Łódz-
kim i Tomaszowie Mazowieckim. 
Starcie tych klubów w pierwszej 
kolejce nie doszło do skutku, bo-
wiem w drużynie Sokoła wykryto 
koronawirusa. Teraz aleksandro-
wianie wygrali 3:1 z GKS Wikie-
lec (i zarazem popsuli nieco na-
strój beniaminka, który rozgrywki 

zaczął od imponującego zwycię-
stwa 5:1 z KS Wasilków), a Le-
chia wygrała na trudnym terenie 
w Białej Piskiej po bramce w sa-
mej końcówce doliczonego czasu. 
 mateusz Lis

 Tabela III ligi po 2. kolejce
1. mkS świt Nowy Dwór maz. (1) 2 6 8-1

2. kS Sand-Bus kutno (8) 2 6 6-3

3. legia II Warszawa SA (3) 2 4 5-2

4. kS Pelikan Łowicz (9) 2 4 4-2

5. RkP Broń 1926 Radom (9) 2 4 3-1

6. GkS lzS Wikielec (1) 2 3 6-4

7. TS konsport Sokół (11) 1 3 3-1

8. mkS Ruch Wysokie maz. (5) 1 3 2-0

9. mlkS znicz Biała Piska (4) 2 3 4-3

10. Polonia Warszawa SA (16) 2 3 3-2

11. kS lechia Tomaszów SA (11) 1 3 2-1

   GkS Pogoń Grodzisk maz. (11) 1 3 2-1

13. zkS Olimpia zambrów (5) 2 3 4-4

14. kS Błonianka Błonie (7) 2 3 3-4

15. SSA jagiellonia II Białystok (17) 2 1 2-4

16. mkS kaczkan huragan (18) 2 1 1-3

17. RkS Radomsko (20) 2 1 2-5

18. kS ursus Warszawa (15) 2 0 3-5

19. unia Non-Profit sp. z o.o. (18) 1 0 0-2

20. kS legionovia (11) 1 0 0-3

21. kS Wasilków (21) 2 0 2-8

22. mmkS concordia elbląg (21) 2 0 1-7
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Piłka nożna | Obóz sportowy

Pelikan-2005 w Wądzyniu
Zawodnicy MUKS Pelikan Ło-

wicz z  rocznika 2005 przed roz-
grywkami I ligi wojewódzkiej , 
w  dniach 1-8 sierpnia szlifowali 
swoją formę na obozie sportowym 
w Wądzyniu. Podczas zgrupowa-
nia zagrali dwa mecze kontrolne. 
Wygrali z  Unią Wąbrzeźno 6:4 
oraz przegrali z Elaną Toruń 1:3.

– Okres przygotowawczy roz-
poczęliśmy 14 lipca. W pierwszej 
części skupiliśmy się na ładowa-
niu akumulatorów na własnych 
obiektach i  zakończyliśmy spa-
ringiem w  Aleksandrowie z  So-
kołem. Po bardzo wyrównanym 
mecz ulegliśmy 1:0. Na obozie 

w Wądzyniu koło Brodnicy sku-
piliśmy się już na elementach 
techniczno-taktycznych oraz na 
sile dynamicznej oraz szybkości. 
Okres ten uważam za dobry. Jedy-
nym minusem jest wąska kadra, 
ale mam nadzieję że niedługo ją 
uzupełnimy – ocenił trener Dawid 
Ługowski.  ever

 Wyniki sparingów: TS Sokół 
Aleksandrów Łódzki – mukS 
Pelikan-2005 1:0 (1:0); mukS 
Pelikan-2005 Łowicz – mkS unia 
Wąbrzeźno 6:4 (4:1); TkP elana 
Toruń SA – Pelikan-2005 Łowicz 
2:1 (1:0)

Piłka nożna | Obóz sportowy

Udany obóz rocznika 2006
Zawodnicy MUKS Pelikan Ło-

wicz z rocznika 2006 wraz z tre-
nerem Marcinem Rychlewskim 
wzięli udział w obozie sportowym 
w Wądzyniu (1–8 sierpnia).

Mimo wielu atrakcji, łowicza-
nie przede wszystkim skupili się 
na poprawianiu swoich umiejęt-
ności piłkarskich. Rywalami w ro-
zegranych meczach kontrolnyzch 
„biało-zielonych” byli Mazur Ra-
dzymin (rocznik 2005) i MUKS 
CWZS Bydgoszcz (r. 2006). 

Pelikan zremisował z rywalami 
z Radzymina 2:2, a autorami goli 
byli Szymon Kosmowski i  Szy-
mon Zagajewski, który dołączył 
do Pelikana z Widoku Skierniewi-

ce. – Trudny mecz pod względem 
fizycznym, bo graliśmy z  rocz-
nikiem 2005. Piłkarsko byliśmy 
zdecydowanie lepsi. Stworzyli-
śmy sobie dużo sytuacji bramko-
wych, ale zawsze byliśmy „wyci-
nani” przed polem karnym. Kilka 
czerwonych kartek dla przeciw-
nika się należało – ocenił trener 
Marcin Rychlewski.

W drugim meczu kontrolnym 
zawodnicy z  Łowicza spisali się 
bardzo dobrze ponieważ okaza-
li się lepsi od zespołu z Bydgosz-
czy, zwyciężając po golach Jana 
Pietrzaka, Maksymiliana Czeczko 
oraz Szymona Zagajewskiego 3:1. 

 ever

Piłka nożna | Przygotowania do sezonu 

Pelikan-2008 aktywnie
Trzy mecze sparingowe roze-

grali w  ciągu czterech dni gra-
cze trenera Macieja Grzegorego 
z MUKS Pelikan-2008 Łowicz. 

W meczach z Andrespolią Wi-
śniowa Góra (I liga wojewódzka) 
i Orłami Zduńska Wola (I liga wo-
jewódzka) wystąpił pierwszy ze-
spół Pelikana, zaś w meczu prze-
ciwko UKS SMS Łódź (II liga 
wojewódzka) zagrała druga dru-
żyna „biało-zielonych”. 

Rywalowi z  Wiśniowej Góry 
2:4 łowiczanie ulegli w Nieboro-
wie w piątek, 7 sierpnia. 

– Uważam, że w meczu z I-li-
gową Andrespolią byliśmy lepsi. 
Większość czasu utrzymywali-
śmy się przy piłce i dominowali-
śmy. Brakowało tylko skuteczno-
ści – ocenił trener Grzegory. 

W meczu z  UKS SMS łowi-
czanie dzielnie walczyli, jed-
nak ostatecznie przegrali 0:4.  
– Mecz przebiegał pod dyktando 
zespołu z  Łodzi. Szanse w  tym 
meczu dostali inni chłopcy niż 
meczu wcześniej, kilku z nich za-
grało naprawdę dobre spotkanie. 
Staramy się z  trenerem Damia-
nem rotować chłopcami tak, żeby 
każdy kto trenuje dostawał szansy 
gry – dodał trener Pelikana. 

W poniedziałkowym meczu 
w Uniejowie łowiczanie przegrali 
z jednym z faworytów do zwycię-
stwa w I lidze w Orłami Zduńska 
Wola (połączone zespoły Pogoni 
i Diamentu) 2:9. W składzie Pe-
likana-2008 w tym meczu brako-
wało jednak aż pięciu zawodni-
ków z podstawowego składu.  ever

Piłka nożna | Łódzka IV liga 

Nieskuteczny Orzeł
Zespół trenera Dawida Ługow-

skiego zremisował w  kolejnym 
meczu IV ligi łódzkiej. Tym ra-
zem nieborowianie podzielili się 
punktami z  Jutrzenką Warta, re-
misując na własnym boisku 1:1. 

Zespół z Nieborowa źle rozpo-
czął to spotkanie, W 18. minucie 
goście cieszyli się z gola. Po stra-
cie piłki na własnej połowie gra-
cze Orła nie zdołali zatrzymać 
Patryka Ręcickiego, który wypro-
wadził zespół trenera Michała Ło-
chowskiego (były gracz Pelikana) 
na prowadzenie. 

Orzeł na drugą połowę wyszedł 
odmieniony. Już w 47. minucie do 
wyrównania doprowadził Bartosz 
Placek, a  w kolejnych minutach 
Orzeł zyskał przewagę. Nieste-
ty nici z  przewagi, jeżeli gospo-
darze marnowali wyborne okazje 

do strzelenia gola. Orzeł za spra-
wą Mateusza Bartosiewicza, Bar-
tosza Placka, Daniela Wasiaka czy 
Jana Haczykowskiego mógł roz-
strzygnąć to spotkanie na swoją 
korzyść. Gracze Orła albo strzelali 
niecelnie, albo rywale wybijali pił-
kę z linii bramkowej (dwukrotnie). 

Podopieczni trenera Ługow-
skiego z dorobkiem dwóch punk-
tów zajmują 17. miejsce w  tabeli 
po rozegranych czterech kolejkach 
IV ligi. 

W kolejnej serii gier Orzeł Nie-
borów zagra w niedzielę 23 sierp-
nia o  godz. 17.00 na wyjeździe 
z LKS Kwiatkowice.  ever

 4. kolejka IV ligi: LKS orzeł Nie-
borów – mKS Jutrzenka Warta 
1:1 (0:1); br.: Bartosz Placek (47) 
– Patryk Ręcicki (18).

zryw przegrał wyjazdowe 
spotkanie z GkS Bedlno 6:3.
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Piłka nożna | B klasa – grupa 7

11 goli Mitka!
Niecodzienne rzeczy działy 

się na boisku w Jamnie w pierw-
szej kolejce B klasy (grupa 7). Na-
przód, który był gospodarzem me-
czu z Macovią II Maków wygrał 
aż 13:3, a bohaterem meczu został 
bez wątpienia Bartłomiej Mitek, 
autor… aż 11 goli! 

Dobry start rozgrywek zanoto-
wał również Fenix Boczki. Dru-
żyna prowadzona przez trenera 
Marka Borkowskiego nie miała 
problemów z pokonaniem na wła-
snym boisku GKS Głuchów 3:0. 

Podziałem punktów zakończył 
się mecz w  Zabostowie, gdzie 
Victoria prowadzona przez Zofię 
Kucharską bezbramkowo zremi-
sowała z Muskadorem Wola Pę-
koszewska. 

Pozostałe drużyny z Ziemi Ło-
wickiej nie miały szczęścia. Ko-
pernik Kiernozia przegrał u siebie 
z Victorią Chrząszczew 1:3, Zjed-
noczenie Bobrowniki Dzierzgów 
uległo na wyjeździe Startowi Pu-
kinin (porażka 8:1).  ever

1. kolejka B klasy – grupa 7: 
SKF Naprzód Jamno – LzS 
macovia II maków 13:3 (9:2); br.: 
Bartłomiej mitek 11 (1, 4, 9, 12, 30, 

35, 44, 51, 70, 80 i 89), maciej Pła-
tek (40) i Patryk Dąbrowski (43) – 
Wojciech Orłowski (20) i Grzegorz 
filipek 2 (55, 70).

 LKS Kopernik Kiernozia – LKS 
Victoria Chrząszczew 1:3

 LKS Start Pukinin – LKS zjed-
noczenie Bobrowniki Dzierzgów 
8:1 (5:0)

 LKS Fenix Boczki Chełmoń-
skie – GKS Głuchów 3:0

 LKS Victoria zabostów Duży – 
LzS muskador Wola Pękoszew-
ska 0:0

 KS-oSP Iskra Głowno – GLKS 
Sierakowianka Sierakowice 1:3.

 KS Jutrzenka II Drzewce – 
LuKS olimpia oporów 3:1

1. Skf Naprzód jamno 1 3 13-3

2. lkS Start Pukinin 1 3 8-1

3. lkS fenix Boczki chełmońskie 1 3 3-0

4. kS jutrzenka II Drzewce 1 3 3-1

 GlkS Sierakowianka Sierakowice 1 3 3-1

 lkS Victoria chrząszczew 1 3 3-1

7. lzS muskador Wola Pękoszewska 1 1 0-0

 lkS Victoria zabostów Duży 1 1 0-0

9. kS-OSP Iskra Głowno 1 0 1-3

 lukS Olimpia Oporów 1 0 1-3

 lkS kopernik kiernozia 1 0 1-3

12. lkS zjednoczenie Bobrowniki 1 0 1-8

13. lzS macovia II maków 1 0 3-13

Naprzód Jamno wygrał aż 13:3! 
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Piłka nożna | klasa okręgowa, grupa IV

Olimpia wreszcie wygrała
„W końcu” – mogą powie-

dzieć kibice, trener i  zawodnicy 
Olimpii Chąśno. Zespół z Chąśna 
po dwóch nieudanych meczach 
na starcie rozrywek tym razem 
w końcu wygrał. Drużyna trene-
ra Jarosława Burzykowskiego nie 
miała problemów z  pokonaniem 
GLKS RZD Żelaznej i  wygrała 
wyjazdowe spotkanie aż 5:0.

W innych meczach ponownie 
nie zawodziła skuteczność. Dzie-
sięć goli padło w Cielądzu, ale po-
wodów do zadowolenia nie mogli 
mieć zawodnicy rezerw Pelikana 
Łowicz, którzy przegrali aż 8:2. 
Gole dla „biało-zielonych” w tym 
meczu strzelili: Adrian Musialik 
i Patryk Papuga. 

Korona Wejsce, mimo że do 
przerwy remisowała z  Pogonią 
Bełchów, wygrała to spotkanie aż 
7:1! W drugiej połowie meczu 
zespół trenera Michała Dobrzyń-
skiego podkręcił tempo i Korona 
mogła cieszyć się z  wysokiego 
zwycięstwa. 

W kiepskich humorach z  wy-
jazdowych meczów wracali gra-
cze Victorii Bielawy i Zrywu Wy-
goda. Zawodnicy z Bielaw ulegli 
w Słupi Olympicowi 2:0 (Victoria 
traciła bramki na finiszu pierwszej 
i  drugiej odsłony meczu). Zryw 
Wygoda, mimo że prowadził do 
przerwy w Bedlnie 2:3, przegrał 
z  beniaminkiem rozgrywek 6:3. 
W Zrywie zadebiutował Michał 
Adamczyk (były gracz m.in. Pe-
likana), który pojawił się na placu 
gry w drugiej części meczu.  ever
3. kolejka ligi okręgowej, gr. IV:

 LKS orlęta Cielądz – KS Peli-
kan II Łowicz 8:2 (3:0); br.: mate-
usz Białek 4 (1, 12, 54 i 80), Rafał 
Głębocki (22), marcin kieliszek 
(51) i marcin ciesielski 2 (66 i 70) 
– Adrian musialik (60) i Patryk Pa-
puga (67).

 LKS Korona Wejsce – LKS Po-
goń Bełchów 7:1 (1:1); br.: Piotr 
Buczek 3 (44, 48 i 85), mariusz zy-
dlewski 3 (64, 70 i 89) i luiz Silva 
(78) – Damian Gendek (45+2).

 GLKS RzD żelazna – GKS 
olimpia Chąśno 0:5 (0:1); br.: Ra-
fał Bogus (43), kamil janikowski 2 
(60 i 89), Szymon Gać (77) i mar-
cin matuszewski (81).

 LuKS olympic Słupia – LzS 
Victoria Bielawy 2:0 (1:0); br.: 
Przemysław fontański (44) i Dawid 
józefecki (88).

 GKS Bedlno – SKF zryw Wygo-
da 6:3 (2:3); br.: Łukasz Górczyń-
ski 2 (21 i 67), Bartłomiej lewań-
czyk (45), kamil kowalczyk (77), 
samobójcza (85) i michał Wiśniew-
ski (90+4) – mateusz krysiak, Ra-
fał kowalczyk i Szymon Panek.

 GLKS Wołucza – GLzS Pogoń 
Godzianów 5:0 (1:0); 

 GLKS olimpia Jeżów – LzS 
macovia maków 6:3 (3:3);

   RKS mazovia Rawa mazowiec-
ka – unia II Skierniewice Sp. 
z o.o. 2:1 (1:0);

 GKS manchatan Nowy Kawę-
czyn – mLKS Widok Skierniewi-
ce przełożona na 2 września.

 Pauza: lukS juvenia Wysokie-
nice.

1. lkS Orlęta cielądz (2 3 9 20-7

2. lkS korona Wejsce (4) 3 7 14-4 

3. GlkS Wołucza (5) 3 7 10-2

4. RkS mazovia Rawa maz. (3) 3 7 12-5 

5. mlkS Widok Skierniewice (1) 2 6 16-1 

6. GlkS Olimpia jeżów (6) 3 6 16-7 

7. GkS Bedlno (9) 3 6 12-8 

8. GkS manchatan N.kawęczyn (7) 1 3 7-2

9. lukS juvenia Wysokienice (8) 2 3 6-3 

10. GkS Olimpia chąśno (16) 3 3 10-10 

11. unia II Skierniewice Sp. zoo (12) 3 3 5-8 

12. lzS Victoria Bielawy (13) 3 3 5-9 

13. lukS Olympic Słupia (17) 2 3 3-7 

14. lkS Pogoń Bełchów (10) 3 3 4-10 

15. lzS macovia maków (14) 3 3 8-15 

16. kS Pelikan II Łowicz (11) 3 3 6-13 

17. Skf zryw Wygoda (15) 3 1 6-12 

18. GlkS RzD żelazna (18) 3 0 0-18 

19. GlzS Pogoń Godzianów (19) 3 0 2-21

Piłka nożna | I liga woj. – junior mł. B2

Pelikan-2005 z porażką
Zespół trenera Dawida Ługow-

skiego z MUKS Pelikan Łowicz 
(rocznik 2005) zainaugurował 
rozgrywki I ligi wojewódzkiej ju-
niorów młodszych B2. W pierw-
szym meczu sezonu łowiczanie 
nie sprostali AKS SMS Łódź, 
przegrywając na boisku OSiR 
w Łowiczu 0:2 (0:1).

Pierwszy rywal Pelikana był 
wymagający, ponieważ w  letnim 
okienku transferowym do druży-
ny z  Łodzi dołączyło wielu no-
wych graczy. Co ciekawe dwóch 
z nich Kacper Misiak i Bartłomiej 
Kowalski trafili do Łodzi właśnie 
z  Pelikana. Kowalski był najlep-
szym strzelcem biało-zielonych 
w poprzednim sezonie. Nowy na-
bytek AKS SMS Bartłomiej Ko-
walski już w  tym meczu wpisał 
się na listę strzelców i zdobył gola 
przeciwko byłej drużynie. 

– Gra zdecydowanie lepsza 
niż wynik. Zagraliśmy ciekawe 
spotkanie z dużą ilością sytuacji, 
ale niestety nic nie chciało wejść. 
Rzadko kiedy krytykuję sędzie-
go, ale to jakiego dziś gwizd-

nął karnego, to jak żyję i grałem 
w piłkę nie widziałem. Bramkarz 
naszej drużyny mając piłkę w rę-
kach, próbując ją wprowadzić 
szybko jest absorbowany przez 
przeciwnika i  dochodzi do kon-
taktu. Gdy wszyscy kibice na try-
bunach myślą, że jest faul na nim, 
sędzia daje mu żółtą kartkę i dyk-
tuje rzut karny twierdząc, że nasz 
bramkarz celowo kopie przeciw-
nika. Chciałbym pochwalić zespół 
za grę, a  zwłaszcza zawodników 
z młodszego rocznika, którzy we-
szli na boisko i byli nie tylko uzu-
pełnieniem, ale  dużym wzmoc-
nieniem – ocenił trener.  ever

 1. kolejka I ligi woj. B2: muKS 
Pelikan-2005 Łowicz – AKS 
SmS Łódź 0:2 (0:1)
Pelikan-2005: Piotr Włodarczyk 
– mateusz Sierota (55 Bartosz Sko-
nieczny), krystian Wróbel, jakub 
milczarek, kornel Woliński – karol 
Winciorek, mateusz kuchta (55 
Szymon lasota), jakub Oblicki, fi-
lip Deka, Igor Woliński – Igor Wró-
blewski (46 jan Pietrzak).
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Sport olimpia Chąśno
wreszcie wygrała
po nieudanym starcie w okręgówce. str. 31

ostatnie minuty kluczowe  
dla losów spotkania 
– relacja z meczu KS Wasilków – Pelikan. str. 30

ŁoWICKI 
INFoRmAToR 
SPoRToWY 

motocross | mistrzostwa Polski Strefy centralnej 

Łowicki Klub Motorowy zdecydowanym liderem 
Reprezentanci Łowickiego 

Klubu Motorowego w klasyfika-
cji klubowej Mistrzostw Polski 
Strefy Centralnej wśród 40 drużyn 
są zdecydowanym liderem. 

Najpierw, w niedzielę 2 sierp-
nia nasi motocrossowcy ścigali 
się w Opatówku i w Lipnie. Bar-
dzo dobrze wypadł start Mistrzo-
stwach Strefy Zachodniej w Opa-
tówku, gdzie reprezentanci ŁKM 
dwa razy stawali na podium.  
W klasie Quad Open puchar za 
drugie miejsce wywalczył  Kac-
per Mieszkowski, a w klasie MX 
Junior trzeci był Norbert Wojcie-
chowski. W klasie MX85 7. miej-
sce zajął Piotr Warchoł, a Kacper 
Ratko ukończył zawody na 16 po-
zycji. W Lipnie z kolei ścigał się 
Marcin Pokorzyński, który zajął 7. 
miejsce w klasie MX2C. 9 sierp-
nia łowiczanie zaprezentowali się 

rewelacyjnie na torze w  Przyby-
szowach (woj. świętokrzyskie), 
gdzie odbywała się I Runda Mi-
strzostw Polski Quadów oraz I 
Runda Mistrzostw Strefy Polski 
Centralnej w Motocrossie. 

Na starcie stanęło 130 zawod-
ników, a reprezentanci Łowickie-
go Klubu Motorowego pokazali 
wielką klasę, wygrywając klasy-
fikację klubową. W rywalizacji 
Quadów Kacper Mieszkowski za-
jął po dwóch wyścigach 6. pozy-
cję. Drugi z naszych zawodników 
Julian Tymiński uplasował się na 
16. miejscu w klasyfikacji zawo-
dów. Po awarii sprzęgła z rywali-
zacji musiał wycofać się Sebastian 
Lasota.

W klasie Masters swoją klasę 
potwierdził Paweł Wizgier, który 
wygrał dwa wyścigi. Paweł z dużą 
przewagą pokonał rywali, zdoby-

wając komplet punktów. Drugi 
z zawodników ŁKM w tej klasie 
Michał Gawlik zajął 12. miejsce. 

Wizgier oprócz własnych wy-
ścigów cały czas doglądał i pod-
powiadał swoim podopiecznym. 
W klasie MX65 zadebiutował 
Oliwier Susała – na swoich pierw-
szych zawodach zajął 9. miejsce.

W klasie MX85 Piotr Warchoł 
zaczął od 3. miejsca na treningu 
kwalifikacyjnym, niestety zabra-
kło mu trochę koncentracji i  za-
kończył zawody na 5. pozycji. 
Kacper Ratko zajął 7. miejsce. 

W klasie MX Junior najlepiej 
spisał się debiutujący w  łowic-
kich barwach Jakub Śniady, któ-
ry w  obu wyścigach zajął drugą 
pozycję. Walka o  3. miejsce ro-
zegrała się między Norbertem 
Wojciechowskim (ŁKM) i miesz-
kającym w  Łowiczu, ale repre-

zentującym AK Gorzowski Jan-
kiem Kotowiczem. W ubiegłym 
sezonie toczyli zaciekłe pojedyn-
ki w  walce o  tytuł Mistrza Stre-
fy Centralnej w  klasie MX85,  
a w tym roku obaj przesiedli się na 
motocykle o wyższej pojemności. 
Tym razem górą był Janek, Nor-
bert musiał zadowolić się 4. miej-
scem. Dobrze zaprezentował się 
też Filip Hetke, zajmując 6. miej-
sce. Andrzej Paradowski, który po 
raz pierwszy reprezentował barwy 
ŁKM zajął 10. pozycję, natomiast 
Lubomir Ulanowski 14.

W klasie MX B niespodzian-
kę sprawił Mateusz Gawlik, któ-
ry wywalczył 3. miejsce, a Łukasz 
Walczak ukończył zawody jako 5. 

W wyścigach połączonych klas 
MX1C i MX2C wystartowało aż 
45 zawodników. Michał Szram, 
po upadku na przedostatnim okrą-

żeniu, zajął ostatecznie 7. miej-
sce w klasyfikacji zwodów klasy 
MX1C. 

W MX2 startowało dwóch no-
wych zawodników ŁKM Marcin 
Pokorzyński i Jakub Salata, którzy 
w klasyfikacji zawodów zajęli od-
powiednio 8. i 15. miejsce.

W klasyfikacji klubowej na 40 
drużyn Łowicki Klub Motocy-
klowy zgromadził aż 1033 punk-
ty i  jest zdecydowanie na czele. 
Obecnie ma 457 punktów przewa-
gi nad MX Lipno i 499 nad AMK 
Grodków. 

Kolejna runda odbędzie się 
30 sierpnia na torze Łowickiego 
Klubu Motorowego w  Serokach 
w gminie Łyszkowice. zł

Pierwsza piątka klasyfikacji klu-
bowej: 

1. ŁKm Łowicz 1033

2. mX lipno  576

3. Amk Grodków 534

4. X Racing lesznowola  440

5. km Stryków 320

motocross | Puchar Polski 

Łowiczanie na podium w Obornikach 
Napięty grafik w  tym sezonie 

na motocrossowych torach mają 
reprezentanci Łowickiego Klubu 
Motorowego. Tydzień po Mistrzo-
stwach Polski Strefy Centralnej, 
w weekend 15-16 sierpnia, łowi-
czanie pojechali na Puchar Polski 
do Obornik, gdzie trzy razy stawa-
li na podium. 

W rywalizacji Quadów w  ra-
mach II Rundy Mistrzostw Polski 
o  kolejne punkty do klasyfikacji 
generalnej walczyło 18 zawod-
ników. W tym gronie doskonale 
zaprezentował się Kacper Miesz-
kowski, który zajął 2. miejsce 
w  klasyfikacji zawodów i  awan-
sował na 3. miejsce w klasyfikacji 
generalnej Mistrzostw Polski.

W kl. MX B zwycięzcą I run-
dy Pucharu Polski został zawod-

nik ŁKM Daniel Tarasiewicz, któ-
ry wygrał dwa wyścigi. Obecnie 
Tarasiewicz jest na dobrej drodze, 
aby do Pucharu Polski w MX1C 
z zeszłego roku, dorzucić Puchar 
w MX B w tym sezonie. 

W klasie MX Junior była duża 
frekwencja wyścigi na dobrym 
poziomie. Bardzo dobrze za-
prezentowali się zawodnicy Ło-
wickiego Klubu Motorowego.  
4. miejsce zajął Jakub Śniady,  
a 6. był Norbert Wojciechowski. 

W klasie MX65 startował Oli-
wier Susała, który tydzień wcze-
śńiej zdobył licencję PZM, a  te-
raz już rywalizował w  Pucharze 
Polski. Oliwier w klasyfikacji za-
wodów uplasował się na 14. po-
zycji, zajmując 16. i  12. miejsce 
w dwóch wyścigach. 

W drugim dniu zawodów 
udział wzięło tylko dwóch zawod-
ników Łowickiego Klubu Moto-
rowego. W klasie MX Masters 
Łowicki Klub Motorowy repre-
zentował Paweł Wizgier, który 
w tym sezonie jest w super formie 
i staje na najwyższym stopniu po-
dium. W Obornikach nie zawiódł 
i wygrał, po mocnym ściganiu. 

– Paweł rozpoczął dzień od 
zwycięstwa w  treningu kwalifi-
kacyjnym. Jednak pomylili się Ci, 
którzy pomyśleli, że to będzie ła-
twy dzień dla łowickiego zawod-
nika. W pierwszym wyścigu Pa-
weł zalicza upadek w  tłoku na 
pierwszym zakręcie i musi gonić 
rywali z końca stawki. Pod koniec 
wyścigu wychodzi na drugą po-
zycję. Dobrze dysponowany tego 

dnia Radosław Matuszczak nie 
dał się dogonić i  to on zwycięża 
w  pierwszym biegu. W drugim 
wyścigu już dużo lepiej, Paweł ru-
sza na 3. pozycji. Po dwóch okrą-
żeniach jest już na czele i do końca 
kontroluje wyścig. Paweł zwycię-
ża po raz trzeci w  tym sezonie 
i  jest liderem klasyfikacji Pucha-
ru Polski w klasie MX Masters – 
czytamy na fanpage ŁKM. 

W klasie MX85 ŁKM repre-
zentował Kacper Ratko, który za-
jął 26. miejsce w pierwszym wy-
ścigu, natomiast drugi ukończył 
na 22. W klasyfikacji zawodów 
zajął 25. miejsce. W klasyfikacji 
klubowej ŁKM został sklasyfiko-
wany na 9. pozycji, choć po pierw-
szym dniu był na 6. 

W ten weekend odbędzie się  
I Runda Mistrzostw Polski w Mo-
tocrossie w Człuchowie, gdzie ło-
wiczanie też będą się ścigać.  zł

Klasyfikacja klubowa:
1. mX lipno 1357

2. człuchowski Automotoklub 815

3. mkS Nekla 799

4. Wkm Więcbork 761

5. crossteam zielona Góra 655

6. OTS motoklub Oborniki 642

7. Wkm Wschowa 565

8. km Wisła chełmno 428

9. ŁKm Łowicz 427

10. GAmk Gdańsk 342

Paweł Wizgier po raz trzeci w tym 
sezonie na najwyższym stopniu.
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KS Księżak po pierwszych treningach 
W poniedziałek 17 sierpnia 
swoje przygotowania  
do rywalizacji na parkietach 
zaplecza ekstraklasy  
zaczęli koszykarze Księżaka 
Łowicz. Skład zespołu  
już jest prawie gotowy,  
ale do startu ligi mogą 
pojawić się jeszcze  
pewne zmiany.

Na pierwszym treningu w hali 
OSiR nr 1 pojawiło się 14 zawod-
ników, trener Michał Spychała, 
asystent trenera Maciej Siemień-
czuk oraz sztab odpowiedzialna 
za odnowę biologiczną Katarzy-
na Podkońska i Łukasz Wojenka. 

Na zajęciach obecni byli: Ar-
kadiusz Kobus, Mikołaj Grod, 
Mikołaj Stopierzyński, Mate-
usz Fatz, Łukasz Bodych, Ma-
ciej Leszczyński, Maciej Kucha-
rek, Bartosz Włuczyński, Michał 
Świderski i Kacper Kramarz oraz 

czterech testowanych graczy. Pod 
znakiem zapytania stoi gra na-
szego wychowanka Macieja Ku-
charka, który osiem sezonów grał 
w ekstraklasie. Kucharek ma być 
zawodnikiem Księżaka ma zasa-
dzie kontaktu open, czyli będzie 
mógł odejść do ekstraklasy, je-
śli jego menadżer znajdzie odpo-
wiednią propozycję. 

Drugi sezon w  Księżaku spę-
dzi trener Michał Spychała, który 

na pierwszych zajęciach powitał 
zawodników i  przedstawił swo-
je zasady i  wymagania. Zwrócił 
szczególnie uwagę na zachowa-
nie bezpieczeństwa i przestrzega-
nie obostrzeń. – Myślę, że dużo 
zależy od Waszej postawy. Prze-
strzegajcie zasad bezpieczeństwa, 
abyśmy mogli spokojnie i zgodnie 
z planem przygotować się do ligi. 

Trener powiedział też o wyma-
ganiach czasowych na treningach 

oraz przedstawił konkrety doty-
czące pomocy medycznej i współ-
pracy z  trenerem odnowy biolo-
gicznej. 

Co zdecydowało, że trener Spy-
chała zostanie w Łowiczu u  jaki 
jest cel na ten sezon?

– Tamten sezon był bardzo do-
bry, była obopólna chęć współ-
pracy i  perspektywa ciekawego 
składu i  doszliśmy do porozu-
mienia. Tu nie było większych 
kłopotów. Zaczęliśmy budować 
zespół, który jest już prawie go-
towy i  teraz zaczynamy pracę. 
Były po drodze drobne kłopo-
ty i nie wszystkich mamy z tych 
co chcieliśmy, ale tam gdzie 
były braki (odejście Piotra Ro-
baka i  Michała Samsonowicza) 
są nowi zawodnicy i nie możemy 
być niezadowoleni. Co będzie da-
lej to liga pokaże – mówi szkole-
niowiec KS Księżak. 

– W tym sezonie chcemy się 
znaleźć w  rundzie play-off. W 

tym sezonie liga będzie nieobli-
czalna i na pewno bardzo mocna. 
Widać, że większość zespołów 
pozyskało wielu ciekawych gra-
czy, nawet z ekstraklasy. Liczę na 
dobry sezon i na grę w play-offach 
– dodaje Spychała. 

Sezon koszykarski I ligi 
2019/2020 podopieczni trenera 
Spychały zainaugurują w  week-
end 26-27 września meczem we 
Wrocławiu z ekipą Śląska II. 

Dwa sparingi bez publicz-
ności nasi koszykarze zagrają 
w  Łowiczu z  Czarnymi Słupsk 
w  ostatni weekend sierpnia.  
Z kolei w weekend 5-6 września 
odbędzie się turniej w  Łowiczu 
z  udziałem Dzików Warszawa, 
Noteci Inowrocław i Znicza Ba-
sket Pruszków, w  dniach 12-13 
września Księżacy zagrają tur-
niej w  Inowrocławiu, a  19-20 
września pojadą na turniej Mazo-
via Cup do Ożarowa Mazowiec-
kiego.  zł 

CzWARTEK, 20 SIERPNIA:
 12.00 – Boisko Orlik w Łowiczu, 

ul. Bolimowska 15/19; „Sporto-
we Wakacje 2020": Gry i za-
bawy – szkoły podstawowe;

SoBoTA, 22 SIERPNIA:
 9.00-10.00 – korty w Łowiczu, ul. 

Powstańców 1863 roku; Nauka 
gry w tenisa ziemnego;

 10.00 – Stadion im. 10 Pułku Pie-
choty w Łowiczu, ul. jana Pawła II 
3; 1. kolejka II ligi woj. tramp-
karzy młodszych C2 w piłce 
nożnej: muKS Pelikan-2007 
Łowicz – KS PSV Łódź;

 16.00 – Boisko w zdunach, ul. 
Sportowa 8; 2. kolejka klasy 
A „Skierniewice” – grupa 9  
w piłce nożnej: SKS Astra zdu-
ny – LKS Sobpol Konopnica;

 16.00 – Boisko w Placencji;  
2. kolejka klasy A „Skierniewi-
ce” – grupa 9 w piłce nożnej: 
LKS Dar Placencja – LKS Va-
gat Domaniewice;

 18.00 – hala OSiR nr 1 w Ło-
wiczu, ul. jana Pawła II 3; ultra-
marator kolarski: Bałtyk – 
Bieszczady Tour, Świnoujście 
– ustrzyki Górne;

NIEDzIELA, 23 SIERPNIA:
 11.00 – Boisko w Niedźwiadzie; 

2. kolejka klasy A „Skierniewi-
ce” – grupa 9 w piłce nożnej: 
LzS olimpia Niedźwiada – 
LKS Czarni Bednary;

 11.00 – Boisko w Dzierzgowie; 
2. kolejka klasy B „Skierniewi-
ce” – grupa 7 w piłce nożnej: 
KS zjednoczenie Bobrowniki 
Dzierzgów – LKS Kopernik 
Kiernozia;

 11.15 – Stadion w Łowiczu, ul.  
S. Starzyńskiego 6/8; 3. kolejka 
III ligi piłki nożnej – grupa I: KS 
Pelikan Łowicz – TS Konsport 
Sokół Aleksandrów Łódzki;

 11.30 – Boisko w złakowie ko-
ścielnym; 2. kolejka kl. A „Skier-
niewice” – grupa 9 w piłce 
nożnej: LKS Start złaków Bo-
rowy – LKS Sokół Popów;

WToREK, 25 SIERPNIA:
 12.00 – Boisko w Łowiczu,  

ul. Bolimowska 15/19; „Sporto-
we Wakacje 2020": Gry i za-
bawy – szkoły podstawowe;

ŚRoDA, 26 SIERPNIA:
 18.00 – Boisko w Nieborowie;  

6. kolejka IV ligi w piłce noż-
nej: LKS orzeł Nieborów – 
mGKS Skalnik Sulejów;

CzWARTEK, 27 SIERPNIA:
 12.00 – Boisko w Łowiczu, ul. 

Bolimowska 15/19; „Sportowe 
Wakacje 2020": Gry i zabawy 
– szkoły podstawowe.  Gogo 

Pierwszy bojowy okrzyk Księżaka w sezonie 2020/21 już za nami.
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